
اینکه  بیان  با  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  عضو   
آسیبی که تفکر حذف رقیب و منتقد به کشور زد بسیار 
جدی است، تاکید کرد: به دنبال حوادث ۸۸ و ایجاد برخی 
از  بخشی  با  اصلاح طلبان  از  بخشی  بین  سوء تفاهم ها، 

حاکمیت زوایه ایجاد شد. 

کانون  اعضای  از  جمعی  دیدار  در  عارف  محمدرضا 
زندانیان سیاسی قبل از انقلاب با اشاره به نقش آفرینی 
اعضای این کانون در پیروزی انقلاب اسلامی ایران،، گفت: 
سرمایه معنوی کشور ما مبارزان قبل از انقلاب هستند که 

زیر پرچم رهبر فقید انقلاب اسلامی ...

فرهنگ تبلیغات انتخاباتی در جامعه ایران باید مبتنی بر آموزه های دینی و عرفی باشد. مطابق این آموزه ها تخریب رقیب، 
دروغ، تهمت، غیبت، برچسب زنی، افشای مسائل شخصی و خریدن آرای دیگران راهکارهای غیراخلاقی و غیرانسانی برای 
دستیابی به هدف است.اخلاق انتخاباتی در کشور اسلامی ایران که دارای هویت ملی 7 هزار ساله است، قطعا با شیوه های 
تبلیغاتی کشورهای غربی که اخلاق به معنای واقعی جایی در آن ندارد متفاوت است؛ بنابراین هرگونه گفتار، نوشتار یا حرکت 
تبلیغاتی که حقیقت و واقعیت را وارونه کند و در نهایت، تصمیم گیری مردم را دچار تغییر و دگرگونی اساسی کند اقدامی 

غیراخلاقی شناخته می شود...

چهارشنبه - شانزدهم دیماه  1394 - بیست و پنجم ربیع الاول  1437 -  سال هجدهم - شماره  3907 - قیمت 500 تومان

رییس جمهوری با بیان این که رویکرد دولت جمهوری 
اسلامی ایران در روابط بین المللی، رویکردی تعاملی و بر 
پایه برد – برد است، گفت: اراده تهران توسعه روابط با 

کشورهای شمال اروپا و بویژه دانمارک است. 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در دیدار 
وزیر امورخارجه دانمارک با اشاره به اعدام شیخ نمر؛ رهبر 
شیعیان عربستان به دلیل انتقاد از دولت ریاض، اظهار کرد: 
پاسخ انتقاد نباید سربریدن باشد و امیدواریم کشورهای 
اروپایی که همواره به مسأله حقوق بشر واکنش نشان 
می دهند در این زمینه هم به وظایف حقوق بشری خود 

عمل کنند...

عضو مجلس خبرگان رهبری گفت: سرو صدا ها علیه 
آیت الله هاشمی از بی تقوایی است و وی که نقش ویژه ای 
کاری  هیچگاه  داشته  اسلامی  انقلاب  آمدن  پدید  در 

نمی کند که نظام و انقلاب آسیب ببیند. 
از  انتقاد  درباره  هریسی  هاشم زاده  هاشم  الله  آیت 
داشت:  اظهار  انتخابات  برای  دواطلبان  نام  ثبت  تعدد 
چنین حضوری دارای محاسن و معایبی است که می تواند 

خسارات و هزینه زیادی وارد کند. 
وی ادامه داد: حق شهروندی و زحمات شورای نگهبان 
دو موضوع مهمی است که نمی توان از آن ها به راحتی 
گذشت اما باید منتظر ماند و تصمیم شورای نگهبان و 

مسئولان اجرایی در بررسی صلاحیت ها را دید.
خبرگان  مجلس  در  شرقی  آذربایجان  نماینده 
رهبری درباره تفاوت پنجمین دوره انتخابات مجلس 
خبرگان رهبری با دوره های قبلی گفت: خبرگان    همان 
و  فقیه  به ولایت  آن  اصل  همان؛  آن  مواضع   و  است 
رهبری مرتبط است و مسایلی که در حاشیه مطرح 
می شود، بی مبناست، چراکه خبرگان رهبری مربوط به 

اسلامیت و نظام ایران است...

سخنگوی هیأت مرکزی نظارت بر انتخابات خبرداد:

شرکت 400 داوطلب خبرگان 
در آزمون علمی

سخنگوی هیأت مرکزی نظارت بر انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان 
رهبری با بیان اینکه نزدیک به 400 نامزد انتخابات مجلس خبرگان رهبری در آزمون 

علمی دیروز شرکت کردند، به تشریح جزئیات و چگونگی برگزاری این آزمون پرداخت.
سیامک ره پیک با اشاره به  اینکه آزمون علمی خبرگان رهبری ساعت 9 صبح دیروز 
آغاز شد، اظهار داشت:  با احتساب 4 ساعت، زمان پایان آزمون ساعت 13 بود. این 
عضو حقوقدان شورای نگهبان در ادامه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا امکان دارد 
افرادی که در آزمون علمی دیروز انتخابات خبرگان رهبری شرکت نکرده اند، بعداً  به دلایلی 
اجتهادشان تأیید شود؟ توضیح داد: بنایی بر این نیست، افرادی که لازم بوده در آزمون 
علمی امروز شرکت کنند، باید امروز به محل برگزاری آزمون می رفتند البته تشخیص این 
موضوع نیز با فقهای شورای نگهبان بوده است و فقها هم اعلام کردند اشخاصی که قبلًا 
تأیید علمی نداشتند و عضو مجلس خبرگان رهبری نبودند، باید دیروز در آزمون علمی 

انتخابات مجلس خبرگان رهبری شرکت می کردند. 
وی گفت: دیروز حدود 400 نفر از 540 داوطلب دعوت شده برای شرکت در آزمون 
خبرگان رهبری، در این آزمون حضور یافتند. ره پیک در پایان در پاسخ به سؤالی مبنی بر 
اینکه آیا امکان دارد شورای نگهبان مجدداً آزمون دیگری برای افرادی که امروز شرکت 
نکردند، برگزار کند؟ گفت: نه فرصتی برای برگزاری آزمون جدید وجود دارد و نه دلیلی 

برای آن.
نتایج آزمون خبرگان محرمانه است

به گزارش ایسنا آیت الله مومن عضو فقهای شورای نگهبان، پیش از شروع آزمون، 
در محل دبیرخانه مجلس خبرگان رهبری در قم، با بیان این که »این آزمون علمی، با 
نظارت فقهای شورای نگهبان انجام می شود« گفت: نتایج این آزمون کاملا محرمانه 
است و پذیرفته شدگان برای مصاحبه شفاهی دعوت و سپس نتیجه قطعی اعلام 

خواهد شد.

در دیدار رییس اجرایی دولت افغانستان؛

ظریف: تدوین نقشه راه روابط
 با افغانستان یک ضرورت است

وزیر امور خارجه کشورمان بر ضرورت تدوین نقشه راه روابط با افغانستان که شامل 
تمامی جنبه ها و موضوعات مناسبات دوجانبه از جمله ترانزیت، تجارت، امنیت و مسائل 

حقوقی است، تاکید کرد.
به گزارش ایرنا از اداره کل دیپلماسی رسانه ای وزارت امور خارجه، محمد جواد ظریف 
روز سه شنبه در دیدارعبدالله عبدالله رئیس اجرایی دولت جمهوری اسلامی افغانستان 

این مطلب را بیان کرد. 
وی از تلاش های دولت جمهوری اسلامی افغانستان برای برقراری امنیت و حرکت به 
سوی صلح در قالب گفت وگوهای تمامی طرف های افغانی حمایت کرد. وزیر امور خارجه 
کشورمان با اشاره به اجرایی شدن توافقات دو جانبه موجود، بر ضرورت تدوین نقشه راه 
روابط شامل تمامی جنبه ها و موضوعات مناسبات طرفین از جمله ترانزیت، تجارت، امنیت 
و مسائل حقوقی از جمله همکاری در مورد بهره برداری از آب های مرزی بین دو کشور 
در قالب بسته توافقات اجرایی تاکید کرد. در ادامه ظریف و عبدالله درباره روابط دوجانبه، 
تحولات منطقه ای و بین المللی گفت و گو و تبادل نظر کردند. در این ملاقات طرفین 
ضمن رایزنی پیرامون آخرین تحولات روابط دوجانبه، بر توسعه و تعمیق مناسبات فی 
مابین تاکید و در زمینه مقابله با تروریسم و افراط گرایی، بویژه همکاری های موثرتر بحث 

و گفت وگو انجام دادند.

نهاوندیان: دو تا بودن، ما را می شکند 
رئیس دفتر رئیس جمهوری با دفاع از سیاست های دولت تدبیر و امید و همسویی 
دولت در چارچوب سیاست های اقتصاد مقاومتی خطاب به ائمه جمعه کشور تاکید کرد: 
اصرار بر خطا در روش های گذشته درست نیست؛ ما یک نظام، یک کشور و یک امام 

جمعه ایم، دو تا نیستیم، دوتا بودن، آن چیزی است که ما را می شکند. 
به گزارش ایرنا محمد نهاوندیان که سه شنبه نخستین سخنران روز دوم بیست 
و سومین همایش سراسری ائمه جمعه کشور بود، پس از سخنرانی با انتقاد برخی از 
روحانیون در خارج از سالن همایش مواجه شد. امام جمعه یکی از شهرها خطاب به 
نهاوندیان با بیان این که 'دولت خیلی زحمت کشیده و ما واقع بین هستیم و از دولت 
تشکر می کنیم'سخن یکی دیگر از ائمه جمعه در انتقاد به دولت را اشتباه خواند.نهاوندیان 
در پاسخ به وی گفت: اکنون که آقای نعمت زاده نیست، من هم که با ایشان نسبتی ندارم.

رئیس دفتر رئیس جمهوری افزود: اقدامی که در جلوگیری از واردات شد مخصوصا در 
جلوگیری از واردات از آمریکا در کدام دولت صورت گرفته است؟ در همین وزارت صنعت 

و معدن بود.

واکنش روحانی به قطع رابطه عربستان با ایران : 

نمی توانید بر 
جنایت خود سرپوش 

بگذارید

آیت الله هاشم زاده هریسی :

سرو صدا ها علیه 
آیت الله هاشمی 
بی تقوایی است 

فرهنگ تبلیغات انتخاباتی در جامعه ایران باید مبتنی بر آموزه های دینی و عرفی باشد

بی اخلاق ها 
به مجلس نمی روند

شکایت جدیدی را علیه آمران حادثه اقامه کرده ام

انتقاد علی مطهری از رای دادگاه حادثه شیراز

فائزه هاشمی: 

اصولگرایان با ائتلاف فاصله زیادی دارند

تلگـرام فیلتـر نمی شود

محمدرضا عارف: 

عملکرد بد قانونگذاری 
باعث ایجاد فساد می شود
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 رهبر معظم انقلاب اسلامی اتحاد اقوام در افغانستان را مهمترین راه علاج 
مشکلات این کشور خواندند و گفتند: جمهوری اسلامی ایران امنیت، آرامش 
و پیشرفت افغانستان را امنیت و پیشرفت خود می داند. حضرت آیت 
الله خامنه ای صبح سه شنبه در دیدار عبدالله عبدالله رئیس اجرایی 
دولت افغانستان با تحسین ابتکار تشکیل دولت وحدت ملی و اظهار 
امیدواری در خصوص حل مشکلات افغانستان افزودند: ان شاءالله 
دولت وحدت ملی شکل حقیقی و واقعی پیدا کند، زیرا راه علاج 

مشکلات افغانستان، ایجاد وحدت واقعی در میان اقوام و مسئولان است. رهبر انقلاب با 
اشاره به سابقه همزیستی مسالمت آمیز شیعه و سنی و اقوام مختلف افغانستان گفتند: ما 
از قدیم مردم افغانستان را به عنوان مردمی صبور، قانع، سخت کوش و دیندار و برخوردار 
از ذوق ادبی می شناسیم اما اختلافات اقوام و زمینه های دوگانگی، هر ملتی را ضعیف می 
کند.ایشان با یادآوری حمایتهای ایران از ملت افغانستان از جمله مخالفت منحصر به فرد 
جمهوری اسلامی با اشغالگری شوروی و حمایت از مجاهدان افغانستانی، افزودند: جمهوری 

اسلامی اکنون نیز در کنار افغانستان و میزبان حدود 3 میلیون نفر از اتباع آن است...

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس اجرایی دولت افغانستان تاکید کردند: 

اتحاد راه علاج مشکلات افغانستان 
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اتحاد  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر   
اقوام در افغانستان را مهمترین راه علاج 
گفتند:  و  خواندند  کشور  این  مشکلات 
جمهوری اسلامی ایران امنیت، آرامش و 
پیشرفت افغانستان را امنیت و پیشرفت 

خود می داند. 
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی 
دفتر مقام معظم رهبری، حضرت آیت الله 
خامنه ای صبح سه شنبه در دیدار عبدالله 
عبدالله رئیس اجرایی دولت افغانستان با 
تحسین ابتکار تشکیل دولت وحدت ملی و 
اظهار امیدواری در خصوص حل مشکلات 
افغانستان افزودند: ان شاءالله دولت وحدت 
ملی شکل حقیقی و واقعی پیدا کند، زیرا 
راه علاج مشکلات افغانستان، ایجاد وحدت 

واقعی در میان اقوام و مسئولان است.
سابقه  به  اشاره  با  انقلاب  رهبر 
همزیستی مسالمت آمیز شیعه و سنی و 
اقوام مختلف افغانستان گفتند: ما از قدیم 
مردم افغانستان را به عنوان مردمی صبور، 
قانع، سخت کوش و دیندار و برخوردار از 
ذوق ادبی می شناسیم اما اختلافات اقوام 
و زمینه های دوگانگی، هر ملتی را ضعیف 
می کند.ایشان با یادآوری حمایتهای ایران 
از ملت افغانستان از جمله مخالفت منحصر 
اشغالگری  با  اسلامی  جمهوری  فرد  به 
شوروی و حمایت از مجاهدان افغانستانی، 
افزودند: جمهوری اسلامی اکنون نیز در 
کنار افغانستان و میزبان حدود 3 میلیون 

نفر از اتباع آن است.
حضرت آیت الله خامنه ای حضور 16 
هزار دانشجو و فارغ التحصیل افغانستانی 
در ایران را فرصتی ارزشمند برای افغانستان 
دولت  کردند:  خاطرنشان  و  برشمردند 

افغانستان باید با تعیین مشوقهایی، این 
دانش آموختگان را برای بازگشت و خدمت 

به کشورشان ترغیب کند.
و  ظرفیتها  به  اشاره  با  انقلاب،  رهبر 
امکانات فراوان ایران در بخشهای علمی، 
فنی و اقتصادی، و همچنین وجود منابع 
افغانستان  در  غنی  انسانی  و  طبیعی 
نفع  به  افزایش سطح همکاریها  افزودند: 
هر دو طرف است و باید با صمیمیت و 
مسئله  نظیر  اختلافات  برخی  همکاری، 
از  انتقاد  با  آبهای مرزی حل شود.ایشان 
سیاست منزوی کردن مجاهدین افغانستان 
در سالهای گذشته تأکید کردند: منزوی 
کردن مجاهدین با عناوینی نظیر »جنگ 
در  و  است  غلطی  سیاست  سالاران« 
و  نظامی  تهاجم  در معرض  کشوری که 
فتنه ای فراگیر قرار دارد خود مردم باید 
با روحیه مجاهدت آماده دفاع از کشورشان 
باشند.حضرت آیت الله خامنه ای، قدرت 
نداشتن در دفاع از خود را زمینه ساز ورود و 
دخالت بیگانگان خواندند و افزودند: دیدیم 
که امریکاییها در افغانستان چقدر انسانها 
را کشتند و ضررهای زیادی وارد کردند و 

هنوز نیز دست بر نمی دارند.
رهبر انقلاب با تحسین روحیه مقاومت 
و  اشغالگری  مقابل  در  افغانستان  مردم 
تجاوزات »انگلیس، شوروی و در سالهای 
و  مقاومت  روحیه  گفتند:  امریکا«،  اخیر 
دینداری در مردم افغانستان بسیار عمیق 
و در تاریخ معروف است که هیچ اشغالگری 

نتوانسته در افغانستان دوام بیاورد.
در این دیدار که آقای جهانگیری معاون 
اول رئیس جمهور نیز حضور داشت، آقای 
دولت  اجرایی  رئیس  عبدالله«  »عبدالله 

افغانستان با تشکر از حمایتهای ایران از 
تشکیل  گفت:  افغانستان،  ملت  و  دولت 
نسخه  افغانستان  در  ملی  وحدت  دولت 
خوبی بود و از مشکلات زیادی جلوگیری 
کرد.رئیس اجرایی دولت افغانستان، مشکل 
اصلی این کشور را ناامنی و وجود گروههای 

تروریستی خواند و گفت: تلاش می کنیم 
با توکل به خداوند، وحدت و حمایتهای 
و حمایت  با همکاری  و همچنین  مردم 
دوران  از  که  ایرانی  دوستان  و  برادران 
ادامه  همچنان  تاکنون  مقاومت  و  جهاد 
داشته است، مشکلات را رفع و عدالت را 

در تمام بخشها تأمین کنیم.آقای عبدالله 
با قدردانی از حمایتهای رهبر معظم انقلاب 
دستور  همچنین  و  افغانستان  ملت  از 
آموزان  دانش  برای تحصیل  ایشان  اخیر 
افغانستانی، افزود: این حمایتهای ارزشمند 
ایران در  از  ای  برجسته  و  جایگاه خاص 

میان ملت و دولت افغانستان ایجاد کرده 
برای  خوبی  های  زمینه  افزود:  است.وی 
همکاری ایران و افغانستان وجود دارد که 
ایرانی تلاش می  با مقامات  در مذاکرات 
کنیم راههای افزایش همکاری ها را بررسی 

و دنبال کنیم.

رییس جمهوری با بیان این که رویکرد دولت جمهوری اسلامی 
ایران در روابط بین المللی، رویکردی تعاملی و بر پایه برد – برد است، 
گفت: اراده تهران توسعه روابط با کشورهای شمال اروپا و بویژه 

دانمارک است. 
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در 
دیدار وزیر امورخارجه دانمارک با اشاره به اعدام شیخ نمر؛ رهبر 
شیعیان عربستان به دلیل انتقاد از دولت ریاض، اظهار کرد: پاسخ 
انتقاد نباید سربریدن باشد و امیدواریم کشورهای اروپایی که همواره 
به مسأله حقوق بشر واکنش نشان می دهند در این زمینه هم به 
وظایف حقوق بشری خود عمل کنند. رییس  جمهوری با تأکید بر 
اراده جمهوری اسلامی ایران برای روابط خوب با همسایگان، گفت: 
طبیعی است که جنایت علیه حقوق اسلامی و انسانی، عکس العمل 
افکار عمومی را در پی خواهد داشت. روحانی خاطرنشان کرد: البته 
دولت عربستان برای این که بر جنایتش نسبت به سربریدن یک 
رهبر دینی در کشور خود سرپوش بگذارد، دست به اقدام عجیبی 
زده و رابطه سیاسی خود را با جمهوری اسلامی ایران قطع کرده 
است در حالی که بی تردید هیچ گاه این گونه اقدامات نمی تواند آن 
جنایت بزرگ را بپوشاند. رییس  جمهوری تصریح کرد: ایران بهترین 
را مذاکره و دیپلماسی  برای رفع اختلاف بین کشورها  راه حل 
می داند و شرایط امروز منطقه به گونه ای است که همه کشورها باید 
برای مبارزه با تروریسم با یکدیگر همکاری و رایزنی داشته باشند و 
معتقدیم کشورهای منطقه با اتحاد می توانند منطقه را از خطرات 

تروریسم پاکسازی کنند. رییس  جمهوری، مبارزه با تروریسم را یکی 
از محورهای همکاری بین ایران و کشورهای عضو اتحادیه اروپایی 
دانست و گفت: تهران آمادگی دارد برای مبارزه با تروریسم با دیگر 

کشورها و از جمله کشورهای اتحادیه اروپا، همکاری  داشته باشد. 
روحانی تأکید کرد: باید برای مبارزه با تروریسم و عاری کردن 
جهان از افراط و خشونت در چارچوب قطعنامه )wave( مجمع 
عمومی سازمان ملل، اقدامات و برنامه های خود را به صورت هماهنگ 
ادامه دهیم. رییس  جمهوری همچنین در ادامه با اشاره به برخی 
اقدامات ضروری برای ریشه کنی تروریسم، اظهار داشت: در مبارزه 
با تروریسم اول باید کشورهایی که به هر نحو به تروریست ها کمک 
می کنند تحت فشار قرار بگیرند. مخفی نیست که چه کشورهایی 
به گروه های تروریستی کمک های مالی می کنند، چه کسانی از 
تروریست ها نفت می خرند و چه کشورهایی سلاح و تجهیزات در 
اختیار آنها قرار می دهند و یا مرزهای خود را برای عبور و مرور 
تروریست ها از گوشه و کنار جهان باز گذاشته اند. روحانی تصریح کرد: 
مسأله دیگر در مبارزه با تروریسم این است که باید در این موضوع 
کاملًا جدیت داشته و از همه امکانات تبلیغاتی، اطلاعاتی و عملیاتی 
خود علیه تروریست ها استفاده کنیم.  رییس  جمهوری اضافه کرد: 
تفاوتی وجود ندارد که فردی که مورد تهاجم تروریست ها قرار گرفته 
دارای چه ملیت، دین و مذهبی است، لذا مهم است که موضع گیری  
واحدی نسبت به همه انسان هایی که بی گناه کشته می شوند، اتخاذ 
شود. روحانی همچنین تأکید کرد: اسلام دینی است که صد درصد با 

ترور و تروریسم مخالف است و باید توجه داشت که قضاوت نادرست 
برخی از رسانه ها نسبت به اسلام باعث می شود که تروریست ها بتوانند 
از بین جوامع سربازگیری کنند و این مسأله دامی است که خود 

تروریست ها پهن کرده اند و نباید در آن گرفتار شد. 
رییس  جمهوری با اشاره به آیه ای از قرآن کریم مبنی بر این که 
کشتن یک انسان بی گناه به معنای کشتن همه انسانیت است، اظهار 
داشت: مسیر دین از مسیر تروریست ها جدا است و نباید اجازه داد 

که برنامه های تبلیغاتی در این زمینه در مسیر انحرافی قرار گیرد. 
روحانی همچنین کمک به آوارگان را مورد تأکید قرار داد و گفت: 
جمهوری اسلامی ایران یکی از کشورهایی است که بیشترین پناهنده 
و آواره را پذیرایی می کند، اما در عین حال آمادگی داریم در این مورد 

با سایر کشورها از جمله دانمارک همکاری کنیم. 
رییس  جمهوری همچنین حرکت سریع و پرشتاب در توسعه 
روابط تهران و کپنهاک را مورد تأکید قرار داد و اظهار داشت: تقویت 
روابط دو کشور به نفع منافع دو ملت است و در تقویت صلح و ثبات 
بین المللی نیز تأثیرگذار است. روحانی هیأت اقتصادی همراه وزیر 
خارجه دانمارک را نشانه اراده جدی کپنهاک برای توسعه روابط 
اقتصادی و فرهنگی با ایران دانست و گفت: از طرف دولت ایران 
نیز برای توسعه روابط با کشورهای شمال اروپا از جمله دانمارک 
اراده جدی وجود دارد. رییس  جمهوری برخورداری از نیروی انسانی 
مستعد، منابع غنی انرژی، ثبات و امنیت منطقه ای، پروژه های عظیم 
صنعتی و بندرگاهی و پیشرفت های چشمگیر در علوم و فناوری های 

نو را از جمله ظرفیت ها و زمینه های همکاری در ایران دانست و گفت: 
امروز فضای کشور ما برای سرمایه گذاری و انتقال تکنولوژی کاملًا 
آماده است. کریستین ینسن وزیر امور خارجه دانمارک نیز در این 
دیدار که روز سه شنبه انجام شد، با بیان این که دانمارک اهمیت 
زیادی به توسعه روابط با ایران قایل است اظهار داشت: کپنهاک از 
تحولات جدیدی که در برنامه های اقتصادی دولت ایران به منظور 

تسهیل همکاری های اقتصادی ایجاد شده، استقبال می کند. 
وزیر امور خارجه دانمارک خاطرنشان کرد: هیأت تجاری همراه 
من بسیار مشتاق هستند که همکاری های مشترک اقتصادی خود 
را با طرف ایرانی هر چه زودتر آغاز کنند و به آنها تأکید شده که 
صرفاً نگاه تجاری به ایران نداشته و باید در زمینه انتقال تکنولوژی و 
سرمایه گذاری مشترک نیز فعالیت داشته باشند.  ینسن در ادامه در 
خصوص اقدام عربستان در اعدام شیخ نمر نیز گفت: دانمارک اولین 
کشوری بود این اقدام عربستان را محکوم کرد.  وزیر امور خارجه 
دانمارک همچنین همکاری دو کشور در زمینه مبارزه با تروریسم را 
مورد تأکید قرار داد و گفت: سیاست دانمارک مبارزه با تروریسم در 
جهان است و ما به دنبال دنیایی امن برای پیشرفت و توسعه هستیم. 
ینسن تصریح کرد: تروریسم خوب وجود ندارد. اسلام مساوی 
تروریسم نیست و کاملًا با آن مخالف است. اما متأسفانه عده ای به 
نام اسلام سوء استفاده کرده و اقدامات تروریستی انجام می دهند 
بی تردید اینگونه افراد گمراه هستند و این موضوعی است که ما به 

آن تأکید داریم. 

واکنش روحانی به قطع رابطه عربستان با ایران : 

نمی توانید بر جنایت خود سرپوش بگذارید

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس اجرایی دولت افغانستان تاکید کردند: 

اتحاد راه علاج مشکلات افغانستان 
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رویاهای جدید
 اردوغان و سلمان 

سفر اخیر اردوغان به عربستان در شرایط فعلی که منطقه 
خاورمیانه با تحولات و تلاطمات سیاسی بسیار شدیدی 
همراه است می تواند دربرگیرنده این نکته باشد که دو کشور 

ترکیه و عربستان تحت تاثیر وضعیت ناآرام منطقه در حال طراحی نقشه جدیدی هستند.
به اعتقاد صاحبنظران، آنکارا و ریاض در سالهای اخیر نقش پر رنگی در تغییر معادلات و 
بر هم زدن ثبات پیرامون خود داشتند ولی نمودار جهشی اقدامات آنان چندان فرجام مثبت 
نداشته است. در عین حال درگیری دو کشور در بحرانهای منطقه سبب شد تا همزمان 
با هر سفری بویژه در سطح مقامات بالای دو طرف اهداف و دورنمای همکاری دو کشور 

مورد توجه جدی قرار گیرد.
در حال حاضر پرونده سوریه،عراق ، وضعیت اقتصادی دو کشور ، ورود موثر روسیه و 
ایران به تحولات سوریه و تغییر معادلات آن ، ارتقای روابط عربستان و مصر و ترس آنکارا 
از تغییر معادلات اخوان مسلمین در خاورمیانه و همچنین تحولات یمن و حوزه کشورهای 
خلیج فارس و موضوع اساسی"فعالیت داعش در منطقه می تواند بر میز مذاکرات این دو 

مقام عالی رتبه ترکیه و عربستان باشد.
از میان موضوعات فوق به نظر می رسد حضور روسیه و ایران در سوریه و تغییر آرایش 
نظامی و امنیتی منطقه بیش از هر چیزی دو کشور مذکور کشور را نگران ساخته است. در 
عین حال اعلام نظر شرکای غربی دو کشور در خصوص ضرورت مبارزه با داعش و گروهای 

تروریستی به عمق نگرانی این دو کشور افزوده است.
تغییرات معنادار عوامل اقتصادی دو کشور در سالهای اخیر سبب تحرک دو طرف 
برای چاره اندیشی های موثر شده چرا که کاهش اعزام توریست و بروز نا امنی در ترکیه و 
همچنین تشدید اختلافات داخلی و سرکوب کردها بر متغیرهای اقتصادی سایه افکنده و 
در عربستان نیز کاهش قیمت طلای سیاه سبب بروز برخی تلاطمات اجتماعی - اقتصادی 
گردیده تا انجا که این دو کشور درگیر بحرانهای متعدد و پر هزینه منظقه ای و تهدید آفرین 
برای همسایگان خود شده اند و دامن زدن مکرر بر آتش اختلافات به نظر می رسد هزینه 

های چنین اقداماتی را بصورت طبیعی افزایش داده است.
از سوی دیگر، تغییرات در نگاه کلان کشورهای قدرتمند بر تحولات خاورمیانه و 
برگزاری نشست های مختلف برای یافتن راه حل های سیاسی به نظر می رسد که آنکارا 
و ریاض را به موضع انفعال بیشتر کشانده است چرا که بعد از نشست های اخیر وین و 
ژنو حتی پاریس رویکرد کشورهای غربی به پرونده سوریه تا حدود زیادی دچار تغییرات 

تاکتیکی شده است.
در عین حال فرصت طلبی عربستان برای برگزاری نشست معارضان سوری خود نشانه 
ای بر این مدعا است که اگر چه این نشست توفیقی در ارائه راه حل عاقلانه سیاسی نداشته 
و بدلیل عدم دعوت از بسیاری از معارضین، نتایج ملموس برای این نشست نمی توان 
تصور نمود ولی این ناکامی برای ریاض هزینه ای داشته که آنها را در معادلات منطقه ای 

در انزوا قرار داده است.
نکته مهمتر اینکه دو کشور عربستان و ترکیه خود را در گرداب سیاسی و امنیتی منطقه 
ای گرفتار کرده اند که بدلیل تعصبات بسیار فراوان در صورت یکه تازی و عدم همراهی با 

کشورهای دیگر نتیجه ای جز غرق شدن نخواهد داشت.
در عین حال درگیری در سوریه و عراق، دعواهای داخلی در خاندان سعودی و 
درگیریهای یمن و عدم موفقیت در بحرانهای خود ساخته از یکسو برای عربستان و ناکامی 
آنکارا در اهداف سیاسی و نظامی در عراق و سوریه و اشغال بخشی از سرزمین عراق و فشار 
سیاسی دیگران برای ترک آن، معضل همیشگی بحران کردها در ترکیه و متغیر بسیار مهم 
کاهش توان مالی این کشور به دلیل مواضع سیاسی از جمله مهمترین دغدغه های جاری 

دو کشور است که سران را به چاره جویی و حتی ماجراجویی کشانده است.
نکته دیگر اینکه سفر اردوغان به ریاض و همگامی بیشتر دو کشور در روزهای آینده 
با هر نتیجه و توافقی که همراه باشد بدلیل فراگیر بودن بحرانهای منطقه نمی توان از هم 
اکنون جشن پیروزی یا شادکامی برای دو کشور تلقی شود. در عین حال همگرایی نظام 
بین الملل برای سرکوب جریانات تروریستی در خاورمیانه شاید معجون تلخی است که 
دو کشور بدلیل تعهدات خود باید آن را سر بکشند و به آن تن دهند. ولی در نهایت این 
سفر اگر چه با توافقات سیاسی و اقتصادی و حتی امنیتی همراه باشد ولی بدلیل عدم 
فراگیری این توافقات و وابسته بودن آن به یک محدود خاص سیاسی و اعتقادی، بردی 
محدود داشته و چشم انداز روشنی برای منطقه و مصالح آن بویژه در حوزه ثبات و امنیت 

نخواهد داشت.
فرجام سخن اینکه آنکارا و ریاض خود را در میدان مهلکه بسیار بزرگی گرفتار کردند 
که چاره آن در حقیقی دیدن تحولات و دوری کردن از تعصبات و تصمیمات خودسرانه 
می باشد و یا در صورت اصرار دو کشور به تداوم چنین روندی معمولا تصمیمات آنها دارای 
هیجان و هزینه بسیار بر خود و منطقه خواهد بود که در چنین فضایی هوشیاری همگان 

را می طلبد.

محسن رفیقدوست: 

کسی تندتر از رهبری برود 
در ضلالت رفته است

رئیس اسبق بنیاد مستضعفان گفت : در اجرای برجام همان نکاتی که مقام معظم 
رهبری فرمودند باید رعایت شود که ساز و کار آن هم در شورایعالی امنیت ملی با نظارت 
رهبری معین شده است. لذا اگر کسی بخواهد تندتر از رهبری برود در ضلالت رفته است؛ 

اگر کسی هم بخواهد کندتر از ایشان برود از قافله عقب مانده است.

دو موفقیت غیرقابل انکار برجام 
محسن رفیقدوست در گفت و گو با خبرنگار پایگاه اطلاع رسانی و خبری جماران، در 
پاسخ به سوالی در خصوص آثار اجرایی شدن برجام با بیان اینکه اصل برجام دو موفقیت 
غیر قابل انکار دارد، اظهار داشت: موفقیت اول »پذیرفته شدن ایران به عنوان یک قدرت 
هسته ای غیر نظامی« است؛ غربی ها قبلا این قدرت را قبول نداشتند و برای گرفتن آن از 
ایران، صف آرایی کرده بودند.وی افزود: پیروزی دوم »شکست اجماع بین المللی علیه ایران« 
بود. ما و اروپایی ها معتقدیم این اجماع بعد از این دیگر علیه ایران برقرار نمی شود. اروپا 
فهمیده است که در این قضیه از جانب آمریکا متضرر شد.رئیس اسبق بنیاد مستضعفان 
تصریح کرد: در اجرای برجام همان نکاتی که مقام معظم رهبری فرمودند باید رعایت شود 
که ساز و کار آن هم در شورایعالی امنیت ملی با نظارت رهبری معین شده است. لذا اگر 
کسی بخواهد تندتر از رهبری برود در ضلالت رفته است؛ اگر کسی هم بخواهد کندتر 
از ایشان برود از قافله عقب مانده است.رفیقدوست گفت: با داشتن چنین رهبر فرزانه، 
سیاستمدار، فقیه و شجاعی کسی نباید فکر کند با اجرای برجام در چارچوب ضوابط رهبری 
چیزی کم می آوریم. وی در پاسخ به سوال دیگری در مورد آثار اقتصادی تحریم، با بیان 
اینکه در این زمینه با دولت هم عقیده نیستم، یادآور شد: برجام در اقتصاد ما  اثر دارد، اما 
اینگونه نیست که همه مشکلات ما را حل کند. اقتصاد ما که ریشه در سی و شش سال 
اقتصاد دولتی به ارث رسیده از اقتصاد فاسد 50 سال طاغوت دارد، باید به دست مردم داده 

شود و دولت صرفا باید برنامه ریز، نظارت کننده و کنترل کننده باشد.
دولت نباید مجری اقتصاد باشد 

رئیس اسبق بنیاد مستضعفان تأکید کرد: دولت نباید مجری اقتصاد باشد و اینگونه 
نباید باشد که وقتی می خواهند خصوصی سازی کنند »خصولتی سازی« کنند. لذا ا در 
بخش های مختلف، باید تولید آزاد باشد و دولت قانون داشته باشد، نه کارمند؛ تعیین کننده 
تکلیف مردم کارمندان ادارات نباشند بلکه قانون مکتوب باشد. البته برجام هم بی اثر نیست 
و 20 تا 25 درصد در اقتصاد اثر دارد. ولی توده مردم اصلا نمی دانند برجام چیست و با ارز 
و.. کاری ندارند.رفیقدوست در مورد اثر رفع تحریم ها در حذف دلال ها و واسطه ها، گفت: 
اجرای برجام در بخش هایی که اکنون تحریم هستیم صد درد صد فایده دارد زیرا کالاهای 
واسطه ای را تاکنون باید از واسطه ها با قیمت گران می خریدیم.وزیر اسبق سپاه در پاسخ 
به سوال دیگری در مورد اثر برجام در رشد صنایع دفاعی کشور، گفت: برجام هیچ اثر مثبت 
یا منفی در پیشرفت صنایع دفاعی ما ندارد و خوشبختانه از زمانی که فهمیدیم دنیا با ما 
قهر است این صنایع به دست دانشمندان خودمان توسعه داده می شود و امروز می توانیم 
دانش توانایی تولید تسلیحات نظامی را بفروشیم.عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی 
همچنین در پاسخ به سوالی در مورد بداخلاقی های سیاسی در کشور گفت: همه ما، چه 
اصلاح طلب چه اصولگرا، باید تبعیت از رهبری را اصل بدانیم، زیرا رهبری معتدل است.

وی در این زمینه به ذکر خاطره ای پرداخت و یادآور شد: وقتی کار دولت آقای خاتمی 
پایان یافت، به آقای فروزنده رئیس بنیاد مستضعفان زنگ زدم و گفتم آقای جهانگیری، 
زنگنه، عباس آخوندی، عارف و.. را به بنیاد ببرید و در آنجا به آنها کار بدهید زیرا آدم های 
به درد بخوری هستند. این نشان می دهد اصلاح طلب ولایتی با اصولگرای ولایتی تفاوتی 
ندارد. لذا همه باید  از رهبری تبعیت کنیم و مفسر نباشیم؛ بلکه مطیع باشیم .رفیقدوست 
در پاسخ به سوال دیگری در مورد مسأله نفوذ نیز گفت: انقلاب ما پدیده ای است که برای 
دنیای اسکتبار هیچ زمانی قابل پذیرش نیست و اگر فکر کنیم صد یا دویست سال دیگر 
سیاست های انقلاب ایران با سیاست های امپریالیستی آمریکا به توافق برسند اشتباه است.

سرمقاله

خبــر
 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
حذف  تفکر  که  آسیبی  اینکه  بیان  با 
رقیب و منتقد به کشور زد بسیار جدی 
است، تاکید کرد: به دنبال حوادث ۸۸ و 
ایجاد برخی سوء تفاهم ها، بین بخشی از 
اصلاح طلبان با بخشی از حاکمیت زوایه 

ایجاد شد. 
در  عارف  محمدرضا  ایلنا،  گزارش  به 
زندانیان  کانون  اعضای  از  جمعی  دیدار 
سیاسی قبل از انقلاب با اشاره به نقش 
پیروزی  در  کانون  این  اعضای  آفرینی 
سرمایه  گفت:  ایران،،  اسلامی  انقلاب 
انقلاب  از  معنوی کشور ما مبارزان قبل 
هستند که زیر پرچم رهبر فقید انقلاب 

اسلامی در پیروزی این انقلاب نقش بسزایی داشتند و 
مردم و تاریخ ایران هیچگاه نقش آفرینی موثر آنان را 

فراموش نخواهند کرد.
گرفتار شدن در ورطه خودخواهی 

یکی از آفت های مدیریت 
وی با اشاره به روند پیروزی انقلاب اسلامی ایران از 
15 خرداد 42، یادآور شد: انقلاب اسلامی در مقطعی 
به پیروزی رسید که آمادگی کامل مسئولیت پذیری در 
بعد از انقلاب برای برخی از نسل اولی ها وجود نداشت از 
این رو طبیعی بود که اداره کشور در مقطعی با آزمون و 
خطا پیش برود و در این بین مطمئنا برخی نارسایی ها و 

مشکلات هم وجود داشت.
به  اشاره  با  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  عضو 
چالش های مختلفی که کشور بعد از پیروزی انقلاب 
اسلامی با آن مواجه شد از جمله جنگ تحمیلی، ادامه 
داد: یکی از آفت های مدیریت در کشور ما نداشتن سعه 
صدر و گرفتار شدن در ورطه خودخواهی و غرور و بعضاً 
حذف مدیران نالایق است که آین معضل آسیب های 

جدی به کشور وارد کرده است.
وی در همین زمینه خاطرنشان کرد: چرا کسانی که 
سال ها با یکدیگر همسنگر بوده اند و در پیروزی انقلاب 
اسلامی نقش داشتند باید رودرروی یکدیگر قرار گرفته و 
به حذف هم فکر کنند؟ آسیبی که تفکر حذف رقیب و 
منتقد به کشور زد بسیار جدی است و متاسفانه کماکان 
هم این تفکر در بخشی هایی از مدیریت کشور وجود دارد.

گام های موثر اصلاح طلبان
 برای ترمیم رابطه با حاکمیت 

عارف با بیان اینکه به دلیل آنکه نتوانستیم نظامی 
گفت:  پررنگ تر شد،  فرد  نقش  کنیم  ایجاد  قانونمند 
کشور یک دوران ۸ ساله خاصی را پشت سر گذاشت 
که ادامه آن به صلاح کشور نبود و خوشبختانه با پیروزی 
تفکر اصلاح طلبی و اعتدال گرایی در خرداد 92 از تداوم 
وارد  جدی  صدمات  کشور  به  می توانست  که  روندی 
کند جلوگیری شد. وی تاکید کرد: به دنبال حوادث 
نامیمون ۸۸ و ایجاد برخی سوء تفاهم ها، بین بخشی 
از اصلاح طلبان با بخشی از حاکمیت زوایه ایجاد شد که 
رقیب جریان اصلاحات از ایجاد این فاصله   نهایت بهره 
را برد والبته ضررهایی هم متوجه کشور شد. به همین 
دلیل انتخابات اسفندماه جاری فرصتی است برای ترمیم 
این فاصله که از طرف اصلاح طلبان گام های موثری برای 
حل برخی سوء تفاهم ها برداشته شده است و انشالله این 

مسیر با حسن نیست همگان ادامه خواهد یافت.
در مواجهه با ترفندهای برخی کشور ها 

باید منافع ملی را در نظر گرفت
رئیس شورای عالی سیاست گذاری انتخاباتی اصلاح 
طلبان با اشاره به وضعیت منطقه خاورمیانه و چالش های 
اخیر بین ایران و برخی کشورهای عربی گفت: در مواجه 
با ترفندهای برخی کشورهای عربی مردم با حفظ روحیه 
انقلابی خود باید منافع ملی را هم در نظر بگیرند و 
دستاوردهایی را که دولت محترم در عرصه بین المللی 
بدست آورد را ارتقاء دهند. از این رو مشارکت حداکثری 

در انتخابات مجلس می تواند ایران را در 
منطقه سرآمد کند ونقش آفرینی کشور 
را در حل و فصل مشکلات منطقه افزایش 

دهد.
نگاه  را  کشور  مشکل  مهم ترین  وی 
نادرست به قانونگذاری دانست و گفت: اگر 
می خواهیم جامعه سامان پیدا کند باید 
قانون محور قرار بگیرد و نگاه به قانونگذاری 
تغییر کند قانون باید برای تسهیل گری 
باشد نه مچ گیری. مبناء تدوین هر قانون 
و  مشکلات  رفع  برای  چاره اندیشی  باید 
و  اولویت ها  به  توجه  با  تسهیلات  ایجاد 
مهم ترین  عارف  باشد.  مردم  مطالبات 
مسئولیت مجلس آینده را احترام به قانون 
دانست و تاکید کرد: عملکرد بد قانونگذاری باعث ایجاد 
اصلی  معضلات  برای حل  و  می شود  کشور  در  فساد 
کشور باید همه نهاد ها همراه هم باشند نه در مقابل 
هم و مجلس می تواند در این زمینه نقش آفرینی بیش 
از گذشته داشته باشد. وی افزود: مجلس باید خود را 
شریک پیشرفت کشورو توفیق دولت بداند نه در برابر 
پیشرفت دولت مانع تراشی کند. به همین دلیل انشالله 
مجلس آینده بتواند محور اجماع و وحدت سه قوه و یاور 
دولت در اجرای برنامه ها باشد و در عین حال مجلس باید 
از نقش نظارتی خود برای پیشرفت امور و اداره کشور 

حداکثر استفاده را بعمل آورد.
به  اشاره  با  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  عضو 
سخنان اخیر رهبر معظم انقلاب در دیدار با ائمه جمعه، 
گفت: تاکید رهبر معظم انقلاب بر حق الناس در همه 
امور انتخابات بویژه در امر تایید صلاحیت ها باید مورد 
اهتمام دست اندرکاران انتخابات قرار بگیرد اگر صلاحیت 
کسی در انتخابات به ناحق چه از سوی هیات اجرایی و 
چه از سوی هیات نظارت مورد تایید قرار نگیرد همه 
کسانیکه در این هیات ها حضور دارند در برابر خداوند 
مسئولند و باید پاسخگو باشند. عارف در پایان در پاسخ 
به سوالی درباره فعالیت های بنیاد امید ایرانیان گفت: 
بنیاد امید ایرانیان نقش اتاق فکر را برای کشور و جبهه 
اصلاحات دارد و در انتخابات نه لیستی منتشر می کند 
و نه کسی به نمایندگی از این بنیاد در عرصه انتخابات 

حضور پیدا می کند.

محمدرضا عارف: 

عملکرد بد قانونگذاری باعث ایجاد فساد  می شود

حسن  لاسجردی

اخبار
تکذیب انصراف سید حسن

یک منبع نزدیک به بیت امام خمینی)ره( گفت: آیت الله سید حسن خمینی از 
داوطلبی در انتخابات پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری انصراف نداده است. 

وی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار سیاسی ایرنا افزود: به گفته حجت الاسلام و 
المسلمین سید علی خمینی دعوت رسمی از سید حسن خمینی برای شرکت در آزمون 
علمی خبرگان به عمل نیامده است و ایشان پیامک یا دعوتنامه ای در این رابطه دریافت 

نکرده اند.
وی ادامه داد: سید حسن خمینی در زمان برگزاری آزمون علمی داوطلبان انتخابات 
مجلس خبرگان رهبری سر کلاس درس و مشغول تدریس بوده است.این منبع نزدیک 
به بیت امام)ره( گفت: سید حسن خمینی از نامزدی در انتخابات مجلس خبرگان رهبری 
انصراف نداده است و هرگونه خبر دیگری بر خلاف آنچه تاکنون اعلام شده قویا تکذیب 

می شود.

شکایت جدیدی را علیه آمران حادثه اقامه کرده ام

انتقاد علی مطهری از رای دادگاه حادثه شیراز 
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با انتقاد از حکم صادره توسط دادگاه 
بدوی رسیدگی به پرونده متهمان حادثه شیراز گفت که شکایت جدیدی را علیه آمران آن 

حادثه اقامه کرده که به زودی به مرجع قضایی ابلاغ می شود. 
علی مطهری در نوشتاری که آن را در اختیار خبرنگار پارلمانی ایسنا گذاشته همچنین 
آورده است: رأی دادگاه حادثه شیراز به نظر من برای مهاجمان، با رأفت و ارفاق بود و 
برای دانشگاهیان عادلانه نبود و اصلا دانشگاهیان نباید محاکمه می شدند چون نقشی در 
آن حادثه نداشتند. بنده درخواست تجدیدنظر با هدف تشدید مجازات مهاجمان نخواهم 
داد چون فکر می کنم آنها متنبّه شده و از کرده خود پشیمان اند و فهمیده اند که ابزار واقع 
شده اند خصوصا که آنها در اعترافات خود نام تعدادی از آمران و دستوردهندگان را ذکر 
کردند. به دلایلی که عرض کردم و با توجه به این که احکام مهاجمان، تعلیقی است و 
مجازات زندان و شلاق آنها فعلا اجرا نمی شود رضایت دادن بنده هم فعلا موضوعیت ندارد. 
ضمنا بهتر بود دادگاه به دادخواست ضرر و زیان ناشی از جرم، صرفا بابت ایاب و ذهاب وکیل 
اینجانب رأی مثبت می داد تا این هزینه ها جبران می شد. البته من شکایت جدیدی علیه 
آمران آن حادثه که مقصر اصلی هستند اقامه کرده ام که به زودی توسط وکیل بنده جناب 
آقای همدانی به مرجع قضایی در شیراز ابلاغ خواهد شد. همچنین من امیدوارم که احکام 
مربوط به دانشگاهیان در دادگاه تجدیدنظر نقض شود. نکته قابل توجه این است که اصل 
این اتفاق که بالاخره در جمهوری اسلامی یک گروه فشار محاکمه شد و احکامی درباره 

آنها صادر شد امر مبارکی است.« 

علی لاریجانی در بازدید از مراکز موشکی سپاه عنوان کرد؛  

حمایت ویژه مجلس ازاعتبارات موشکی 
دربرنامه ششم 

رئیس مجلس شورای اسلامی در بازدید از مراکز موشکی سپاه با بیان این که قدرت 
سپاه دشمن را مرعوب می کند، بر حمایت بیش از پیش مجلس شورای اسلامی از اعتبارات 

موشکی در برنامه 5 ساله ششم تاکید کرد 
به گزارش خانه ملت، رئیس مجلس شورای اسلامی در جریان بازدید از یکی از 
پایگاه های موشکی سپاه، توانمندی سپاه را قابل تحسین خواند.دکتر علی لاریجانی طی 
بازدید از بخش های مختلف نیروی هوافضای سپاه، در جریان فعالیت های این نیرو قرار 
گرفت. در این بازدید، فرماندهان و مسئولان نیرو با تشریح میزان آمادگی دفاعی خود، 
روش های مقابله با دشمن احتمالی در عرصه های گوناگون را بیان کردند. رئیس مجلس 
شورای اسلامی همچنین در جمع فرماندهان و کارکنان این مراکز، ضمن گرامیداشت یاد و 
خاطره شهدای این نیرو به خصوص شهیدان حاج احمد کاظمی و حاج حسن تهرانی مقدم 
و تجلیل از پیشرفت ها و توانمندی  ایجاد شده گفت: روحیه انقلابی، اخلاص، توکل بر خدا 
و همچنین فرهنگ حاکم بر سپاه همراه با پیشرفت های علمی و تکنولوژیکی، امروز قدرتی 
از سپاه ساخته که دشمن را مرعوب نموده است.وی تصریح کرد: پیشرفت هایی که اکنون 
در سپاه در زمینه های مختلف روی داده موجب خوشحالی همه دوستداران نظام و کشور 
است و این مهمترین عامل بازدارندگی است که باعث ایجاد امنیت و صلح در کشور و 

منطقه می شود. 
دکتر لاریجانی در بخشی از سخنان خود به حمایت بیش از پیش مجلس شورای 

اسلامی از اعتبارات موشکی در برنامه 5 ساله ششم تاکید کرد.

مصباحی مقدم: 

حمله به سفارت عربستان مشکوک است 
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی حمله به سفارت عربستان را مشکوک 

دانست و گفت که دولت باید در قبال تنش آفرینی دولت سعودی با تدبیر عمل کند. 
حجت الاسلام و المسلمین غلامرضا مصباحی مقدم در گفت وگو با ایسنا  اظهار کرد: 
حادثه شهادت شیخ نمر را حادثه بزرگی می دانم که درعربستان اتفاق افتاد و نشان از روحیه 

سبوعیت و خشونت آل سعود دارد که در مقابل منطق اعمال زور می کنند. 
وی گفت: این امر همچنین نشان عدم اعتدال و خامی در مدیریت عربستان است زیرا 
هرگروه و دولت مردی سعی می کند نسبت به ملت خود از هر قوم ، مذهب و طایفه ای 
که هست با مدارا عمل کند اما دولت عربستان عدم بردباری و تحمل و طایفه گرایی را 

مبنا قرار داده است. 
وی افزود: این اتفاق در حالی می افتد که جمعیت شیعه عربستان جمعیت قابل توجهی 
هستند اما از حقوق اجتماعی و سیاسی لازم و آزادی فعالیت های مذهبی برخوردار نیستند، 
تا جایی که روحانی بزرگی مثل شیخ نمر را به خاطر سخنرانی هایش به زندان می اندازند 

و در نهایت او را به اعدام محکوم می کنند. 
این نماینده اصولگرای مجلس ادامه داد: این اقدام سخیف، متاسفانه مورد حمایت 
ضمنی یا سکوت مجامع بین المللی قرار گرفته و آن ها حداکثر در برخی موضع گیری ها 
نسبت به این مسأله ابراز تاسف یا نگرانی می کنند نه اینکه این اقدام جنایت کارانه را محکوم 
کنند در حالیکه اگر مشابه چنین اتفاقی در کشورهای دیگر رخ دهد با حساسیت بالایی 
با آن برخورد می کنند، البته به دنبال این اتفاق طبیعی بود که ملت های مسلمان واکنش 

نشان دهند، این واقعه را محکوم کنند و از آن ابراز نفرت کنند. 
مصباحی مقدم با اشاره به حمله برخی افراد به سفارت عربستان در تهران و کنسولگری 
این کشور در مشهد نیز گفت: کاری که نسبت به سفارت و کنسولگری عربستان انجام 
شد بسیار مشکوک است و نمی شود آن را مشابه کارهای خودسرانه ای در مسائل سیاست 
داخلی رخ می دهد تحلیل کرد. ما باید ببینیم این اقدام به نفع چه جریانی صورت گرفته 
است. واکنش دولت عربستان نشاندهنده این است که این اقدام به سود آن دولت بوده است. 
گزارشی که سپاه تهران ارائه کرده هم این کار را سازمان یافته می داند و از ناحیه نیروهای 
حزب اللهی هم نبوده است. بنابراین نمی توان این اتفاق را با موارد دیگری که در جریانات 

سیاسی در داخل ممکن است گه گاهی رخ دهد مقایسه کرد. 
نماینده مردم تهران در مجلس با بیان اینکه احتمال دارد این اقدام به طور مستقیم یا 
غیرمستقیم توسط سفارت یا دولتمردان عربستان برنامه ریزی شده بود اضافه کرد: ممکن 
است آن ها برای اینکه بتوانند بهره برداری های بعدی را انجام دهند دست به چنین کاری 

زده باشند، مشابه این قبیل اتفاقات هم در برخی حوادث رخ داده است. 
وی با بیان اینکه اعدام شیخ نمر از نظر حقوق بشر و مجامع جهانی محکوم است و ملت 
ها و دولت ها باید نسبت به آن واکنش نشان دهند در عین حال یادآور شد: حمله به سفارت 
و کنسولگری اصل حادثه را تحت شعاع قرار داد و وزارت خارجه عربستان حداکثر بهره 
برداری را از این اتفاق کرد و اقدام به قطع رابطه سیاسی و اقتصادی و حتی رابطه کنسولی 

با ایران کرد و سفر اتباع عربستان به ایران را هم ممنوع اعلام کرد. 
مصباحی مقدم درباره اعلام قطع روابط چند کشور منطقه با ایران نیز گفت: دولت 
عربستان برخی دولت های کوچک منطقه که به نحوی از این کشور کمک مالی دریافت 
می کنند و یا رابطه ویژه سیاسی و اقتصادی دارند را هم تحت فشار قرار داد که اقدام قطع 
یا کاهش رابطه کنیم البته این امر از منظر سیاسی ارزش چندانی ندارد اما از نظر رسانه ای 

بازتاب گسترده ای پیدا کرده است. 
این عضو جامعه روحانیت مبارز با اشاره به محکوم کردن حمله به سفارت و کنسولگری 
عربستان از سوی شورای امنیت سازمان ملل تاکید کرد: این از عجایب روزگار است که 
شورای امنیت شهادت شیخ نمر را محکوم نمی کند یا حمله عربستان به یمن محکوم 
نمی شود و حمایت عربستان از گروه های تکفیری و تروریستی مثل داعش محکوم نمی شود 
اما کاری که توسط یک گروه کوچک 40 ، 50 نفره در تهران انجام شده توسط یک 
مجمع بین المللی مثل شورای امنیت محکوم می شود که این حکایت روشنی از تبعیض در 

تصمیمات شورای امنیت سازمان ملل دارد. 
وی در پایان درباره رفتار متقابل ایران نیز خاطرنشان کرد: تبعا دولت ایران باید در مقابل 
این اقدام عربستان با اتکا به تدبیر و حکمت موضع گیری کند و رفتار مشابه دستپاچگی که 
عربستان نشان داده و نشان از غرور و فرافکنی می کند را انجام ندهد. البته من معتقدم نهایتا 

این اقدامات تنش آفرین دولت عربستان به پشیمانی منتهی خواهد شد. 

حربه  آخرین  را  نفوذ  اطلاعات  وزیر 
دشمن در مقابله با نظام جمهوری اسلامی 
ایران دانست و گفت: مساله نفوذ راهبرد 
بسیار حساسی است و نباید با آن به صورت 

سطحی برخورد شود.
الاسلام  حجت  ایرنا،  گزارش  به 
والمسلمین سید محمود علوی در بیست 
سراسر  جمعه  ائمه  همایش  سومین  و 
کشور با اشاره به حملات تروریستی اخیر 
در عربستان، کویت، تونس، لبنان و بیروت 
افزود: در جمهوری اسلامی ایران به همت 
و تلاش همه دستگاه ها به ویژه کارنامه 
منحصر به فرد وزارت اطلاعات شاهد چنین 

اتفاق هایی نبودیم.
اطلاعات  وزارت  که  این  بیان  با  وی 
با اشراف کامل و هوشیاری، تمام موارد را 
زیر نظر دارد، اظهار داشت: با هم افزایی و 
همدلی دستگاه های امنیتی اعم از وزارت 
کشور، سپاه، بسیج، ارتش، ناجا و قوه قضائیه 
با برنامه های جامع اطلاعاتی ضریب امنیتی 
در کشور با وجود کاهش آن در جهان به 
طور مرتب در دو سال و نیم گذشته بالا 
رفته است. رئیس دستگاه اطلاعاتی کشور با 
اشاره به راهبرد وزارت اطلاعات در همگرایی 
و هم اندیشی با نخبگان جامعه اظهار کرد: 
بر همین پایه همواره مایه آرامش نخبگان 

و خواص جامعه، ائمه جمعه، فرمانداران، 
و  دانشگاه  استادان  مسئولان،  استانداران، 

حوزه بوده ایم.
علوی تاکید کرد: کار اطلاعاتی در چار 
چوب شرع مقدس اسلام و بر پایه حلال و 
حرام انجام می شود و به سادگی از احکام 
اولیه به سمت احکام ثانویه عدول نخواهد 
شد. وی با بیان این که در کارهای اطلاعاتی 
شود،  می  رعایت  اخلاقی  های  ارزش 
خاطرنشان کرد: برابر حکم شرع یک مجرم 
را باید مجازات کرد اما نمی شود به او توهین 
کرد و اسلام حتی توهین به دشمن را هم 

برنمی تابد. 

افزود:  رهبری  خبرگان  مجلس  عضو 
نتیجه چنین رویکرد، راهبرد و عملکردی 
حاکم شدن آرامش و به تعبیر رهبر معظم 
انقلاب 'امنیتی بی بدیل' بوده است. علوی 
با تاکید بر این که در جامعه اسلامی پرچم 
هدایت بر دوش ائمه جمعه قرار گرفته است، 
ادامه داد: مقابله با انواع توطئه ها و انحراف 
های عقیدتی جز با همکاری ائمه جمعه 

وجود ندارد.
وی با بیان این که نفوذ آخرین حربه 
دشمن است، اظهار کرد: دشمن در ابتدا 
سعی می کند در نظام نوپا با هرج و مرج 
و رویش قارچ گونه گروهک ها نگذارد نظم 

و انضباطی حاکم شود، بعد از آن سعی می 
کند از طریق کودتا نظام نوپا را از بین ببرد.

وزیر اطلاعات ادامه داد: دشمن سعی می 
کند حمله نظامی کند و اگر در این زمینه 
هم موفق نشد به بهانه های مختلف رو به 
تحریم می آورد و وقتی همه این ها را تجربه 
کرد در زمانی که بحث از رفع تحریم ها 
می شود راهبرد نفوذ را اتخاذ می کند که 
رهبر معظم انقلاب با نگاه عمیق، آینده نگر و 
آینده پژوه هشدار داده اند که هشداری ساده 
نیست. علوی با راهبردی خواندن هشدار 
رهبری در زمینه نفوذ و نگاه ایشان به مسایل 
و قضایا گفت: نفوذ، راهبرد دشمن با تاکتیک 
هایی است که به کار می گیرد و این نیازمند 

دقت و مطالعه عمیق است.
وی با بیان این که دشمن اهدافی برای 
نفوذ دارد که اطلاعاتی، اقتصادی، فرهنگی 
و یا اجتماعی است و بنا دارد در این لایه ها 
تاثیرگذاری کند، افزود: به حول و قوه الهی 
و با تلاش سربازان گمنام )عج( این مقاصد 

شناسایی شده است. 
کشور  اطلاعاتی  دستگاه  رئیس 
وزارت اطلاعات کارهای  خاطرنشان کرد: 
مطالعاتی زیادی در زمینه نرم افزاری انجام 
داده و در این زمینه اشراف اطلاعاتی دارد و 

ده ها مورد را زیر ضربه برده است. 

وزیر اطلاعات: 

نباید با مساله نفوذ سطحی برخورد شود 

عضو مجلس خبرگان رهبری گفت: 
سرو صدا ها علیه آیت الله هاشمی از 
بی تقوایی است و وی که نقش ویژه ای 
در پدید آمدن انقلاب اسلامی داشته 
و  نظام  که  نمی کند  کاری  هیچگاه 

انقلاب آسیب ببیند. 
آیت الله هاشم هاشم زاده هریسی در 
گفت وگو با خبرنگار ایلنا، درباره انتقاد از 
تعدد ثبت نام دواطلبان برای انتخابات 
دارای  حضوری  چنین  داشت:  اظهار 
است که می تواند  معایبی  و  محاسن 
خسارات و هزینه زیادی وارد کند. وی 
زحمات  و  شهروندی  حق  داد:  ادامه 
شورای نگهبان دو موضوع مهمی است 
که نمی توان از آن ها به راحتی گذشت 
اما باید منتظر ماند و تصمیم شورای 

نگهبان و مسئولان اجرایی در بررسی صلاحیت ها را دید.
نماینده آذربایجان شرقی در مجلس خبرگان رهبری 
درباره تفاوت پنجمین دوره انتخابات مجلس خبرگان 
است  همان  خبرگان     گفت:  قبلی  دوره های  با  رهبری 
و مواضع  آن همان؛ اصل آن به ولایت فقیه و رهبری 
مرتبط است و مسایلی که در حاشیه مطرح می شود، 
بی مبناست، چراکه خبرگان رهبری مربوط به اسلامیت 

و نظام ایران است.
آیت الله هریسی با تاکید بر اینکه خبرگان رهبری در 
هر دوره ای حساس و مهم است، گفت: مشارکت حداکثری 
مردم در این انتخابات افزایش اعتبار رهبری و ولایت فقیه 

را به دنبال دارد.
این عضو مجلس خبرگان رهبری درباره تلاش تندرو ها 

بر القای این موضع که عده ای به دنبال تغییر ترکیب مجلس 
خبرگان هستند، تصریح کرد: مگر ضد انقلاب ها می خواهند 

وارد شوند که اینگونه بی اساس حرف می زنند.
که  این موضع  ادعای  داشت:  بیان  الله هریسی  آیت 
هستند،  خبرگان  ساختار  و  ترکیب  تغییر  دنبال  برخی 
خبرگان هراسی است، مگر اعضا در خبرگان چه می خواهند 
انجام بدهند که چنین ادعایی را مطرح کنیم همه می دانند 

که اصل و وظایف این مجلس مشخص است.
وی با بیان اینکه آن ها باید بدانند با این قبیل اقدامات 
بی اساس آب از آب تکان نمی خورد، گفت: این اقدامات و 
القا بر اینکه چه شخصی باشد و چه شخصی نباشد تندروی، 
دروغ و بی تقوایی است و همه با اهداف و اغراض سیاسی 
صورت می گیرد چراکه کسی نه غرضی دارد نه مرضی که 
بخواهد ساختار چنین مجلسی را تغییر دهد و نه با نیت 

خاصی قصد ورود را به عرصه دارد و هر 
شخصی که بخواهد به وظیفه انقلابی 

خود عمل کند وارد عرصه می شود.
درباره  رهبری  خبرگان  عضو 
هجمه های اخیر علیه آیت الله هاشمی 
رفسنجانی از سوی گروه ها و رسانه های 
الله هاشمی    همان  آیت  تندرو گفت: 
هست که از ابتدای انقلاب تاکنون بوده و 

غیر از این هم چیز دیگری نیست.
وی بیان داشت: آیت الله هاشمی 
رفسنجانی همیشه هر نظری که داشته 
اعلام کرده و اینکه علیه وی ادعا می شود 
که می خواهد در خبرگان کاری کند 

دروغ است.
عضو خبرگان رهبری با بیان اینکه 
سر و صدا ها علیه آیت الله هاشمی از 
بی تقوایی است، گفت: وی که نقش ویژه ای در پدید آمدن 
انقلاب اسلامی داشته هیچگاه کاری نمی کند که نظام و 
انقلاب آسیب ببیند و این را تمام دنیا می داند و خود تندرو ها 

هم به آن آگاه هستند.
آیت الله هاشم زاده هریسی با تاکید بر اینکه نظراتم را بدون 
دیدگاه های جناحی سیاسی مطرح می کنم، تصریح کرد: دنیا 
در حال حاضر به جان شیعیان افتاده کاری نمی توانیم بکنیم 

بعد آیا ما باید نیروهای انقلابی خود را کنار بزنیم؟
این عضو مجلس خبرگان رهبری با بیان اینکه دعوا بر 
سر لحاف ملانصرالدین است، گفت: چرا باید بگوییم عده ای 
حق ورود به انتخابات ندارند؟! چرا اینگونه می پندارند که آن ها 
ضد ولایی هستند و ما ولایت مدار؟! چرا عده ای خائن باشند 

و ما خادم؟!

 وکیل کارگران تامین اجتماعی گفت: محافظان مرتضوی 
به صورت مسلح در حالت بازپرسی حاضر می شدند و بازپرس 

مجبور به بیرون کردن آنها از جلسه می شد. 
مصطفی ترک همدانی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، با 
بیان اینکه سعید مرتضوی فردا در دادگاه حاضر می شود، 
گفت: امروز برای برگزاری جلسه دوم رسیدگی به پرونده 
مدیرعامل سابق سازمان تامین اجتماعی در شعبه 105۷ 
دادگاه کیفری 2 ویژه رسیدگی به جرائم کارکنان دولت، 

تعیین وقت شده است.
اتهام های سعید  به  این جلسه  در  اینکه  بیان  با  وی 
مرتضوی درباره واگذاری های شرکت های شستا به شرکت 
سورینت قشم متعلق بابک زنجانی رسیدگی شود، اظهار 
از  خارج  پرداخت های  دادگاه،  این  در  همچنین  داشت: 
قانون از صندوق سازمان تامین اجتماعی به افراد غیر زیر 
مجموعه سازمان اعم از چند مقام ارشد دولت سابق یا برخی 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی یا دیگر افراد حقیقی و 

حقوقی مورد رسیدگی قرار می گیرد.
وکیل کارگران تامین اجتماعی با اشاره به جلسه نخست 

دادگاه سعید مرتضوی تصریح کرد: در آن جلسه، شکایت 
عباس پالیزدار مبنی بر افترا و اعتراض به بازرسی از منزلش 
در زمان ریاست مرتضوی بر دادستانی تهران مطرح شد که 

مرتضوی پس از تفهیم اتهام، از خود دفاع کرد.
ترک همدانی ادامه داد: توضیح ها و دفاعیه های شاکی و 
متهم گرفته شد و منتظر صدور رای همراه با این بخش از 

پرونده هستیم.
وی درباره نامه اخیر سعید مرتضوی به نمایندگان مجلس 
نیز خاطرنشان کرد: سعید مرتضوی چون اطلاع داشته 
است که روز چهارشنبه باید به دادگاه برود، با انتشار این 
نامه درصدد انحراف افکارعمومی بود و تلاش داشت تا از این 

طریق ، نمایندگان در موقعیت ضعف قرار دهد.
اتهام  یادآوری  با  اجتماعی  تامین  کارگران  وکیل 
پرداخت پول به نمایندگان مجلس از سوی مدیرعامل 
سابق تامین اجتماعی ابراز داشت: با گذشت بیش از دو 
سال از تشکیل پرونده و ادعاهای این فرد مبنی بر اینکه 
برای کمک به مستضعفان، ایتام و معلولان، مبلغی را در 
اختیار نمایندگان مجلس گذاشته، تاکنون وی فهرستی 

به دادگاه ارائه نکرده است و من به عنوان وکیل پرونده، 
آن را در پرونده ندیده ام.

ترک همدانی افزود: ممکن است چند نفر این اقدام را 
کرده باشند، ولی بعید می دانم چنینی فهرستی با اسامی 

بسیار وجود داشته باشد.
وی با اشاره به نقش نمایندگان در پروسه قضایی پرونده 
سعید مرتضوی بیان کرد: نمایندگان کارشان را در پرونده 
تحقیق و تفحص به خوبی ایفا کردند و پس از قرائت آن 
در صحن علنی مجلس، آن را به قوه قضایی ارسال کردند 
ورودی  و  نداشته اند  پرونده  قضایی  پروسه  در  و دخالتی 
به ماهیت پرونده نداشته اند، این در حالی است که سعید 

مرتضوی در نامه خود اتهام هایی به نمایندگان وارد می کند.
ترک همدانی با یادآوری ادعای دادستان اسبق تهران در 
نامه اش در رابطه با اینکه محافظانش مسلح نیستند، عنوان 
کرد: محافظان او به صورت مسلح در حالت بازپرسی حاضر 
می شدند و بازپرس مجبور به بیرون کردن آنها از جلسه 
می شد و در جلسه اخیر دادگاه نیز محافظانش آقای مرتضوی 

را همراهی می کردند.

آیت الله هاشم زاده هریسی :

سرو صدا ها علیه آیت الله هاشمی بی تقوایی است 

وکیل کارگران تامین اجتماعی: 

مرتضوی هنوز با محافظ به دادگاه می آید



علمی و سلامت

موادغذایی که برای تقویت مغز مفیدند 
یک متخصص تغذیه بیان کرد: بیشتر مواد غذایی که استفاده می کنیم انرژی لازم را 

می رساند و می تواند انرژی دهنده و تقویت کننده مغز باشند.
محمدتقی انوشه گفت: مواد غذایی مهم برای مغز در درجه اول اسیدهای چرب و امگا 
3 هستند که به فراوانی در ماهی و بعضی از مواد غذایی حاوی اسیدهای چرب و امگا 6 به 

فراوانی یافت می شوند که اینها به تقویت مغز کمک می کند.
 وی ادامه داد: مواد غذایی مثل گردو و روغن کانولا به مقدار کمی حاوی اسیدهای چرب 
و امگا 3 هستند و ویتامین های گروه B برای بهبود عملکرد انتقال دهنده های عصبی و 
بهبود کارایی مغز تأثیر می گذارد و منبع تغذیه و سوخت مغز در واقع مواد گلوکز و همان 

مواد قندی هستند. 
انوشه خاطرنشان کرد: موادقندی که در مغز و یا خون یافت می شوند از ترکیب گسترده 
گلوکز با موادغذایی درون بدن ایجاد می شود و موادی که حاوی شکر هستند قند را از خود 
به ندرت آزاد می کنند، بنابراین یک منبع قابل اعتماد درگیر در بدن است که به آرامی به 
نتیجه می رسد و دریافت ناکافی کربوهیدرات ها به ویژه برنج، نشاسته، ماکارانی می تواند در 
کار کرد مغز اثر منفی بگذارد و بهتر است این مواد غذایی در رژیم غذایی حتما و به اندازه 

کافی وجود داشته باشد.

مردان چکاپ را جدی بگیرند 
یک متخصص داخلی گفت: مردان به علت استرس بالا باید هر شش ماه یک بار یک 

چکاپ کلی انجام دهند.
زاهدی با اشاره به ضرورت چکاپ مردان اظهار داشت: آزمایش های غربالگری روش خوبی 
برای پیشگیری از بیماری های مختلف است، به طوری که این آزمایشات برای تشخیص 
زودرس بیماری ها انجام می شود و سبب سلامتی مردان و طول عمرشان می شود و چکاپ 
به علت این که مردانی زیاد به فکر سلامتی شان نبوده و در جامعه امروزی امری ضروری 

به حساب می آید.
 وی بیان کرد: مردان بهتر است که هر شش ماه یکبار خود را چکاپ کرده و از این طریق 
از درصد سلامتی خود مطلع شوند، زیرا اگر در معرض بیماری باشند، با تشخیص و درمان 

به موقع آن می توانند جلوی آن بیماری را بگیرند. 
این متخصص داخلی با بیان این که سرطان پروستات شایع ترین بیماری در بین مردان 
است،  افزود: این سرطان به دلیل این که دارای سیر آهسته ای است برای مبتلا نشدن به 
این عارضه و رشد سریع آن باید با تست های غربالگری قبل از بروز علائم آن را شناسایی و 

با روش های DRE و PSA به درمان آن بپردازیم. 
این متخصص ادامه داد: مردان باید چکاپ را جزو برنامه اصلی زندگی شان قرار دهند زیرا 
آنها بیماری خود را دیر باور می کند و به همین خاطر برای جلوگیری از مشکل خاص بیشتر 

از زنان به چکاپ نیازمند هستند. 
زاهدی تصریح کرد: به علت سرپرستی اکثر مردان در جامعه مرتباً در استرس و فشارهای 
روحی قرار دارند و فشارخونشان نسبت همین مسئله ممکن است بالا برود و غربالگری از 

بروز بیماری فشارخون بالا و مشکلات ناشی از آن جلوگیری می کند.
 وی در پایان گفت: چکاپ می تواند مردان را از بروز بیماری های خطرناک نجات دهد و 
زندگی دوباره ای به آن ها ببخشد که علت این امر اهمیت ندادن اکثر آقایان به سلامتی 

جسمی و روحی خود است.

اینگونه عمری طولانی داشته باشید 
ورزش باعث افزایش فعالیت سیستم گوارشی می شود، همین امر برای سلامت و طول 

عمر بیشتر مفید است.
ورزش در سال های اولیه زندگی تأثیر به سزایی بر روی سلامت و طول عمر بیشتر فرد 

دارد.
 محققان دانشگاه کلرادو در بولدر می گویند: ورزش میکروب های درون روده را از بین 

می برد و در مجموع برای سلامت مغز و طول عمر مفید است.
 پروفسور مونیکا در مجله بیولوژی سلولی توضیح می دهد که بیش از 100 تریلیون 
میکروارگانیسم ها که در روده رشد کرده اند طول عمر بسیار کوتاهی دارند که آن ها برای 
ایمنی بدن حیاتی می باشند. بدین ترتیب روده تأثیر بسیار به سزایی بر روی فیزیولوژی بدن 
دارد. باکتری های روده سد ایمنی بدن می باشند و از عفونت گوارشی جلوگیری می کنند. 
هنگام جذب غذا روده از سیستم های عصبی کمک می گیرد و به نوعی که مغز دوم ما 
را روده می دانند.   این سیستم های عصبی بر روی عواطف ما نیز تأثیر می گذارد، جای 
تعجب نیست که روده بر سلامتی ما نقش به سزایی داشته باشد. حال ورزش باعث افزایش 
سوخت و ساز بدن می شود و باکتری های روده را به تکاپو وا می دارد. طی یک آزمایش بر 
روی موش های جوان و پیر به این نتیجه رسیدند که روند سوخت و ساز روده به طول عمر 
بستگی دارد، موش های جوان که فعالیت بیشتری داشته اند و سوخت و ساز بیشتر آن ها 

باعث شده بود که بیشتر از بقیه موش ها عمر کنند.

پیشگیری از سرطان با مصرف روزانه
 10 میلی گرم زعفران 

رییس مرکز تحقیقات علوم دارویی و استادیار دانشگاه داروسازی گفت: پیشگیری از 
سرطان و درمان افسردگی از جمله خواص زعفران است.

حسین حسین زاده با بیان این که ایران بیشترین مقالات مرتبط با زعفران را دارد، بیان 
کرد: مصرف روزانه 5 تا 10 میلی گرم زعفران به عنوان یک ماده پیشگیری کننده از سرطان 
بسیار مؤثر است. همچنین مصرف 30 میلی گرم زعفران در روز می تواند درمان مؤثری برای 

افسردگی باشد.
 وی ادامه داد: محافظت کنندگی زعفران در برابر سموم و آفت کش ها از مهمترین 
تحقیقات مرکز علوم دارویی است. ماده ای سمی در دماهای بالا به خصوص در مواد سرخ 
کردنی مانند چیپس به وجود می آید که زعفران خاصیت مقابله و محافظت کنندگی آن 
را دارد.  حسین زاده با تأکید بر اثرات قابل توجه سم زدایی، زعفران عنوان کرد: بهتر است 
کارخانه ها برای رنگ و طعم دهی به مواد خود در حرارت های بالا از این ماده استفاده کنند. 
علاوه بر این کشاورزان هم می توانند روزانه از مقداری زعفران برای پیشگیری از صدمات 

آفت کش ها استفاده کنند.
 وی با بیان این که جنبه های مختلف کارایی زعفران مانند اثرات بیولوژیکی، ضدافسردگی، 
تأثیر در بیماری های قلبی عروقی بررسی شده است، اظهار کرد: در مطالعات مختلف اشکال 

دارویی متنوع زعفران به عنوان دارو در سطح کشور بررسی شده است. 
رییس مرکز تحقیقات علوم دارویی اضافه کرد: زعفران توانایی برطرف کردن تخریب های 
ناشی از مواد مخرب حافظه مانند الکل و غیره را دارد. بدین ترتیب در درمان آلزایمر، 

فرآورده ای با استفاده از این ماده تولید شده است که در حد داروهایی شیمیایی است.

این نوشیدنی سیم کشی مغزتان را عوض می کند 
یکی از نوشیدنی های پرطرفدار در دنیا می تواند تأثیری منحصر به فرد و استثنایی بر 

سلول های مغزی و جریان خون بدن بگذارد.
براساس جدیدترین تحقیقات مصرف قهوه می تواند باعث سیم کشی مجدد سلول های 
مغزی شود.  گفتنی است، انجام اسکن مغزی MRI از افراد هر دو روز به مدت 18 ماه 

نشان داده است که افراد پس از مصرف قهوه دچار تغییرات مغزی شگفت انگیز می شوند.
 بررسی ها نشان می دهند، کارشناسان تغییراتی منحصر به فرد در خون و نیز سلول های 
مغزی افراد پس از خوردن مشاهده کرده اند.  براساس بررسی ها یک ارتباط مستقیم بین 
ژن ها، فعالیت های مغزی و نیز مصرف قهوه وجود دارد. کارشناسان به ویژه مصرف قهوه 
در ساعات اولیه روز را برای افزایش سطح هوشیاری مغز و خونرسانی به سلول های مغزی 
مؤثر می دانند.  کارشناسان اعتقاد دارند مصرف قهوه همچنین باعث کاهش عوامل التهاب زا، 

تحریک خلق و خو و نیز تغییر اندازه شبکیه چشم می شود.
 کارشناسان مصرف به اندازه قهوه را به ویژه به افراد شاغل در مشاغل پیچیده، افراد 
سالمند با مشکل ضعف حافظه، دانش آموزان و نیز افرادی که در صدد یادگیری مهارت های 

جدید هستند توصیه اکید می کنند.  
پژوهشگران در عین حال توصیه اکید می کنند افراد از مصرف قهوه بسیار شیرین تا حد 

امکان خودداری کنند و نیز در ساعات پایانی شب از نوشیدن قهوه پرهیز کنند.
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گروهی از دانشمندان با کشف نوعی از سیستم منفذی کف دریا معمای اتلاف گرما از پوسته 
زمین را حل کردند؛ این یافته ها به آنها در تفسیر دقیق تر شواهد مربوط به آب و هوای جهانی 
کمک می کند. این اکتشاف که توسط محققان مرکز ملی اقیانوس شناسی و دانشگاه ساوتهمپتون 
در بریتانیا انجام شده، گسست طولانی مدت بین نظریات علمی مبتنی بر اینکه پوسته زمین در 
کف دریا با گسترش برآمدگی های جناحی در حال خنک شدن است و نیز مشاهدات واقعی این 
پدیده را توضیح می دهد.این کلاس جدید از منفذ گرمابی در طول یک سفر اکتشافی توسط 
کشتی تحقیقاتی سلطنتی جیمز کوک در میدان دریچه های وندم در کارائیب یافت شد.برملی 
مورتون، دستیار نظارتی این مطالعه گفت: واقعا این پژوهش درک ما را نسبت به چگونگی خنک 
شدن قسمت درونی زمین ارتقا می دهد.این گروه تحقیقاتی قبل از ارسال ROV )وسیله نقلیه 
کنترل از راه دور( برای جمع آوری نمونه هایی از مواد معدنی و سیالات گرمابی از ردیاب صوتی 
زیردریایی های اتوماتیک برای نقشه برداری میدانی دریچه ها استفاده کردند.این تحقیقات نشان 
داد مواد معدنی و شیمیایی که در مکان دریچه وندم یافت شده با سایر دریچه های شناخته شده 
بسیار متفاوت است.چیزی که این سیستم جدید را متفاوت کرده منبعی است که گرما از آن 
خارج می شود. در این سیستم گرما از صخره های داغی از بستر دریا با گسل های زاویه ای کمی که 
به نام مراکز پخش تکتونیک بیرون زده اند خارج می شود.مورتون افزود: انتظار داریم این نوع جدید 
از سیستم دریچه ای را بتوان در بسترهای زمین ساختی گسترده اقیانوسی سراسر جهان پیدا کرد. 

استخدام ویروس ها برای مبارزه با سرطان پروستات

ساخت غشاء تصفیه آب با تقلید از ریشه گیاه و کلیه انسان

شناسایی ترکیبات جدید برای درمان افسردگی

نو آوری تکاملی تصادفی توسط ژن های جدید

محققان ترکیبی به نام hydroxynorketamine را شناسایی کردند که می تواند علائم 
افسردگی را به سرعت و بدون عوارض جانبی ناخواسته مرتبط با دارو های روانگردان درمان 

کند.
 استفاده از ترکیب HNK همچنین می تواند به عنوان یک روش درمانی برای درمان 

اختلالات عصبی مانند آلزایمر و بیماری پارکینسون به کار گرفته شود.
دکتر ایروینگ وینر، محقق ارشد موسسه ملی پیری در بالتیمور اظهار کرد: استفاده بالینی 
از کتامین برای درمان افسردگی محدود است زیرا این دارو برای تزریق وریدی تجویز شده و 
ممکن است سبب عوارض جانبی مثل توهم و آرامبخشی تا نقطه بیهوشی شود. ما دریافتیم 
که ترکیب HNK به طور قابل توجهی به اثرات ضد افسردگی کتامین در حیوانات کمک 
می کند اما سبب آرامبخشی یا بیهوشی نمی شود و این امر سبب شده تا این دارو بتواند یک 

جایگزین فوق العاده برای دارو های ضد افسردگی در انسان باشد.
محققان با استفاده از یک مدل موش، به آزمایش ترکیب HNK پرداختند تا ببینند که 
آیا این ترکیب به تنهایی می تواند اثرات مفید منسوب به کتامین را بدون عوارض جانبی 

ناخواسته آن تولید کند.
در این مطالعه، به موش ها دوزهای وریدی کتامین، HNK و ترکیب دیگر تولید شده 

توسط سوخت و ساز کتامین به نام norketamine داده شد. اثری که هر یک از اینها در 
تحریک مسیرهای سلولی خاصی از مغز موش ها داشتند پس از 20، 30 و 60 دقیقه بررسی 

شد و از بافت مغز موش هایی که عاری از دارو بودند به عنوان یک سند استفاده شد.
محققان دریافتند که ترکیب HNK ، مانند کتامین، نه تنها اثرات ضد افسردگی قوی و 
سریع تولید می کند، بلکه مسیر های عصبی احیاکننده را تحریک کرده و سبب رشد مجدد 
سلول های عصبی در مغز موش ها می شود. همچنین به نظر می رسد که HNK دارای مزایای 
متعددی نسبت به کتامین است و با این که 1000 برابر قوی تر است، مانند یک داروی 

بیهوشی عمل نمی کند و می تواند به صورت خوراکی مصرف شود.
HNK همچنین با کاهش تولید دی-سرین، یک ماده شیمیایی موجود در بدن که تولید 
بیش از حد آن باعث اختلالات عصبی مانند آلزایمر و بیماری پارکینسون می شود در ارتباط 
است. توانایی HNK برای کاهش تولید دی-سرین، در کنار تحریک بازسازی اتصالات نورون 

در مغز، می تواند به یک روش درمانی جدید بالقوه برای درمان این اختلالات کمک کند.
 دکتر وینر اظهار کرد: خواص منحصر به فرد HNK امکان توسعه یک درمان روزانه را که 
به سرعت عمل می کند و می تواند در خانه برای انواع بیماری های سیستم عصبی مرکزی به 

کار گرفته شود افزایش می دهد. 

یک پژوهش جدید که در PLOS Genetics منتشر شده، نشان می دهد که ترکیبات 
خاص به ظاهر اتفاقی عناصر موجود در ژنوم، می تواند به ایجاد نسل جدیدی از ژن ها 

منجر شوند.
از موسسه تحقیقات پزشکی  آلبا  مار  اوررا و  این پژوهش که توسط خورخه رویز 
بیمارستان دل مار در بارسلونا انجام شده نشان می دهد که در هر ژنوم، مجموعه هایی از 

ژن ها وجود دارند که منحصر به آن گونه  خاص است.
در این پژوهش، دانشمندان برای اولین بار هزاران ژن مختص انسان یا شامپانزه را 
شناسایی کردند. سپس، ژنوم ماکاک )نوعی میمون ( را مورد بررسی قرار دادند و کشف 
کردند که این گونه ها به طور قابل توجهی ترکیبات عنصری کمتری در توالی های ژنومی 

مربوطه دارند. این ترکیبات از روی پروتئین هایی که بیان ژن را فعال سازی می کنند 
شناسایی می شوند.

تشکیل ژن های جدید از بخش های غیر فعال قبلی ژنوم ، تا همین اواخر امری بسیار 
غیر محتمل بود. این پژوهش نشان داده است که جهش هایی که به طور معمول در ژنوم 
ما رخ می دهد برای توضیح چگونگی رخداد این اتفاق کافی است. هنگامی که ژن ها بیان 

می شوند می توانند بستری برای تکامل عملکرد های مولکولی جدید باشند.
این پژوهش چند پروتئین انسانی را انتخاب کرده که هیچ شباهتی به پروتئین های 
شناخته شده دیگر ندارند. این که این پروتئین ها چه کاری انجام می دهند هنوز هم به 

صورت یک معما باقی مانده است.

ساخت هواپیمای فراصوت آینده
 با سرامیک سخت چاپ سه بعدی

محققان آزمایشگاه HRL در کالیفرنیا مدعی هستند که سرامیک قوی و بدون نقص در 
اشکال مختلف از جمله فنری و لانه زنبوری را می توان با استفاده از فناوری چاپ سه بعدی 

تولید کرد.
 این مواد جدید می تواند در هواپیماهای فراصوت و دستگاه های میکروسکوپی مورد استفاده 

قرار بگیرد.
سرامیک از ویژگی های مفید بسیاری مانند نیروی بالا، سختی بالا و مقاومت در برابر خوردگی، 
سایش و گرمای شدید برخوردار است. اما یک کاستی باعث محدود شدن کاربردهای خاص 
سرامیک شده و آن، به این دلیل است که سرامیک ها نمی توانند به سادگی به اشکال مختلف 
دربیایند. برخلاف فلزات و پلاستیک ها، سرامیک را نمی توان درون قالب ریخت یا آن را به شکل 
مطلوب برش زد. یک استراتژی بالقوه برای ساخت سرامیک هایی که اشکال پیچیده دارند، 
استفاده از چاپگر سه بعدی است. یک چاپگر سه بعدی معمولا با انباشتن لایه های ماده روی 
یکدیگر کار می کند، مانند چاپگرهای عادی که جوهر را روی هم قرار می دهند با این تفاوت که 
چاپگرهای سه بعدی می توانند لایه های مسطح را نیز روی یکدیگر برای ساخت اجسام سه بعدی 

بچینند. این دستگاه سپس می تواند جسم چاپی را با نور فرابنفش خشک کند.
با این حال به دلیل حرارت بالایی که سرامیک برای ذوب شدن نیاز دارد، چاپگرهای سه بعدی 
نمی توانند ذرات آن را با حرارت به هم متصل کنند. چند روش چاپ سه بعدی که توسط 
محققان برای کار با سرامیک توسعه یافته، بسیار کند هستند و ذرات سرامیک نمی توانند بدون 

ایجاد تخلخل که باعث شکننده تر شدن سرامیک می شود، با هم ترکیب شوند.
اکنون محققان روش جدیدی را توسعه داده اند که با استفاده از یک رزین خاص بجای پودر، 
سرامیک را چاپ سه بعدی می کند و نتیجه آن یک سرامیک قوی و بی نقص با اشکال پیچیده 
است.  آن ها با خمره ای از رزین کار خود را آغاز کردند که شامل سیلیکون، کربن و اکسیژن 
بود. این محققان پرتوهای نور فرابنفش را به رزین تابانده و بخشهایی را که نور از میان آن عبور 
می کرد را سفت کردند.  طی 30 تا 60 ثانیه، یک جسم با ضخامت 1.27 تا 2.45 سانتیمتر با 
این روش به شکل شبکه ای یا لانه زنبوری شکل می گیرد. محققان سپس این اجسام را برای 
تبدیل ماده به سرامیک سیلیکون اکسی کاربید حرارت می دهند.  این روش جدید 100 تا 
1000 برابر سریع تر از شیوه های قدیمی چاپ سه بعدی سرامیک است. علاوه بر آن، اسکن 
میکروسکوپ الکترونی از محصول نهایی هیچ نوع تخلخل یا شکاف سطحی را در سرامیک 
نشان نداد. در حقیقت این ماده سیلیکون  اکسی کاربید 10 برابر قویتر از فوم های سرامیکی 
تجاری موجود است.  این سرامیک جدیدی دارای کاربردهای زیادی از اجزای بزرگ موتورهای 
جت و خودروهای فراصوت گرفته تا بخشهای حساس در سیستم های میکروالکترومکانیکی 

مانند نانوحسگرها است. 

حل معمای اتلاف گرما از پوسته زمین

با اصلاح سطح باکتریوفاژها توسط پلی اتیلن  محققان 
گلیکول موفق به ساخت ابزاری برای شناسایی زودهنگام 
سرطان پروستات شدند. آنها معتقدند که این ابزار می تواند 

با قیمت کمتر از 10 دلار تجاری سازی شود.
 پژوهشگران با قرار دادن نوعی پلیمر در سطح باکتریوفاژ 
برای شناسایی PSMA شدند.  ابزاری  به ساخت  موفق 
PSMA مولکول ویژه ای است که توسط سرطان پروستات 
ایجاد می شود. با استفاده از این روش می توان جان بسیاری 
از بیماران مبتلا به سرطان پروستات را نجات داد. این ابزار 
امکان تشخیص زودهنگام سرطان پروستات را فراهم می کند.

پلیمر مورد استفاده در این پروژه، پلی اتیلن گلیکول است 
که می تواند به صورت ویژه باکتریوفاژ را به سلول سرطانی 
برساند. باکتریوفاژها ویروس های بی خطری هستند که سطح 

آنها در این پروژه به  گونه ای اصلاح شده که بتواند زیست  
نوعی  از  استفاده  با  اندازد.  به دام  را  مولکول های سرطان 
به  وابسته  ایمنی  )آرایه جذب   ELISA به موسوم  آرایه 
آنزیم( می توان به صورت غیرمستقیم سطح رشد سلول های 

سرطانی و مرحله پیشرفت آن را تعیین کرد.
با این حال، اتصال غیرویژه بین گیرنده سطح سلول ها به 
فاژ می تواند منجر به کاهش نسبت سیگنال به نویز شده و 
بنابراین تشخیص سلول های سرطانی را دشوار سازد. گرگ 
وایس و کریتیکا موهان از دانشگاه کالیفرنیا با ایجاد پوششی 
از جنس پلی اتیلن گلیکول این مشکل را رفع کردند. این 
پوشش روی سطح فاژ M13 قرار می گیرد. با این کار یک 
لایه آب در اطراف فاژ ایجاد شده و موجب محدود شدن 
تشخیص سرطان  می شود.  فاژ  به  سلول  غیرویژه  اتصال 

معمولا با ابزارهای گرانقیمت و روش های تهاجمی نظیر 
توموگرافی نشر پوزیترون، MRI، توموگرافی کامپیوترایز 
)CT( و نمونه برداری قابل انجام است. این تحقیقات، محققان 
را به سمت یک روش ارزان با استفاده از زیست حسگر پیش 
می برد. با این ابزار می توان سلول های سرطانی را در مقیاس 
مولکولی شناسایی کرد. محققان این پروژه معتقدند که این 
روش روزی به قدری توسعه خواهد یافت که بتواند همانند 
تست های آزمایش خون برای شناسایی سرطان مورد استفاده 
قرار گیرد. آنها امیدوارند که این ابزار با قیمت 5 تا 10 دلار 
به تجاری سازی رسیده و پاسخگویی آن در مدت چند دقیقه 
قابل انجام باشد. دپا بدی از دانشگاه توسکگی می گوید: »این 
پژوهش اثربخشی مضاعفی روی اصلاح شیمیایی فاژها داشته 

به طوری که امکان اتصال غیرانتخابی را کاهش می دهد.«

محققان سنگاپوری موفق به ساخت غشاء جدیدی شدند که با استفاده از آن می توان 
آب را با انرژی کمتری تصفیه کرد. در این غشاء از نوعی پروتئین نانوحفره ای استفاده شده 

است که کارایی بالایی در زدایش نمک از آب دارد.
 در حال حاضر رشد فزاینده ای برای آب قابل شرب در جهان وجود دارد به طوری که 
محققان به دنبال روش های قابل حمل تصفیه آب با انرژی کم هستند. محققان دانشگاه 
ملی سنگاپور با الهام از کلیه و حرکت آب از ریشه های گیاه موفق به ارائه غشاء جدیدی 

شده اند که می تواند آب را با فشارهای بسیار کم تصفیه کند. با این کار انرژی مورد نیاز 
برای تصفیه آب کاهش می یابد. این فناوری جدید می تواند هزینه خالص سازی آب را تا 30 
درصد کاهش دهد.در حال حاضر از فشار اسمزی و هیدرولیکی برای عبور مولکول های آب 
از میان غشاءها استفاده می شود که بسیار انرژی بر و پرهزینه است. برای حل این مشکل، 
پژوهشگران سنگاپوری اقدام به طراحی و ساخت غشاء جدیدی کردند که در آن از نوعی 
پروتئین استفاده شده است. این پروتئین »آکواپورین« نام دارد که به صورت انتخابی به 
مولکول های آب اجازه عبور داده و مانع عبور یون ها و دیگر ترکیبات می شود. آکواپورین 
نام کانال هایی است که برای عبور آب در سلول های زنده استفاده می شود و به نوعی 
نقش تصفیه آب در طبیعت را به عهده دارد. این کانال ها قادرند با انرژی بسیار کم آب را 
از خود عبور داده و نمک ها و آلودگی را فیلتر کنند. با این روش، گیاه می تواند 90 تا 95 
درصد از نمک های موجود در آب را فیلتر و کلیه انسان در روز 150 لیتر آب را تصفیه 
کند.این گروه تحقیقاتی با قرار دادن این پروتئین در غشاء پلیمری موفق به ساخت این 
غشاء شدند. نانوکانال های موجود در سطح غشاء موجب عبور مولکول های آب می شود در 
حالی که مقادیر بسیاری کمی از نمک از این غشاء عبور می کند. یکی از مزایای این غشاء 
استحکام مکانیکی آن است که موجب پایداری آن در طول تصفیه می شود. این ویژگی 
برای استفاده صنعتی از این غشاء بسیار ایده آل است. پژوهشگران این پروژه معتقدند که 
این غشاء می تواند برای تحقیقات زیستی نیز مورد استفاده قرار گیرد. همچنین می توان از 

آن در ساخت ادوات دیالیز با کارایی بالا استفاده کرد. 

خوراکی های مخصوص کودک نابغه
اگر می خواهید کودک تان در زمینه تحصیلی عملکرد بهتری داشته باشد، بهتر است به 

تغذیه او توجه بیشتری کنید. 
برخی از غذاهای خاص به رشد و تقویت ذهن کودکان کمک می کنند. همچنین عملکرد 
مغز را بهبود می بخشند و به تقویت و تمرکز حافظه نیز کمک می کنند. مغز، نخستین 
عضوی است که مواد مغذی را جذب می کند. جسم های در حال رشد، نیاز به انواع مواد 
مغذی دارند؛ ولی ده ماده غذایی زیر بیشترین تأثیر را در رشد و تقویت ذهن خواهند داشت.

ماهی آزاد
 DHA ،3 ماهی های پرچرب، مثل ماهی قزل آلا، منبع اصلی اسیدهای چرب امگا
و EPA هستند که هر دو برای رشد ذهنی کودکان اهمیت زیادی دارند. پژوهش ها 
نشان می دهند، کسانی که در برنامه غذایی خود مقدار بیشتری از این اسیدهای چرب را 
گنجانده اند، تیزتر و باهوش تر از سایرین هستند و در تست های مربوط به مهارت های ذهنی، 
امتیاز بیشتری گرفته اند. ماهی تن، یکی دیگر از منابع خوب امگا 3 است؛ همچنین سرشار 

از پروتئین می باشد؛ ولی به هر حال خوردن ماهی آزاد بیشتر توصیه می شود.
 تخم مرغ

تخم مرغ به خاطر پروتئین زیادش معروف است. سعی کنید در طول هفته یک بار به 
عنوان شام تخم مرغ به کودک خود بدهید و در بقیه موارد صبح ها از این ماده غذایی 

ارزشمند صبحانه ای برای کودک خود تهیه کنید.
بادام زمینی

بادام زمینی و کره بادام زمینی، سرشار از ویتامین E و یک آنتی اکسیدان قوی برای 
محافظت از اعصاب می باشند. سعی کنید از کره بادام زمینی در ساندویچ هایی که برای 

کودک تان تهیه می کنید، استفاده نمایید.
حبوبات

مغز ما نیاز به منبع ثابت و دائمی گلوکز دارد و حبوبات این منبع قدرتی را فراهم می کنند. 
فیبرها در تنظیم ترشح گلوکز بدن نقش دارند. علاوه بر این، حبوبات حاوی مقدار زیادی 
ویتامین B هستند که منبع تغذیه سیستم عصبی می باشند؛ بنابراین سعی کنید از تمام 

حبوبات استفاده کنید.
انواع توت ها

 توت فرنگی، گیلاس، زغال اخته و شاه توت مقدار زیادی آنتی  اکسیدان و ویتامین C دارند 
که از سرطان جلوگیری می کنند. توت فرنگی و زغال اخته در رشد ذهنی بسیار مؤثرند. 
دانه های ریز این توت ها نیز سرشار از چربی های امگا 3 هستند. شما می توانید از توت فرنگی 

در کنار ماست، غلات، سالاد و سبزیجات استفاده کنید.
سبزیجات رنگی

گوجه فرنگی، سیب زمینی، کدو، هویج، اسفناج و سبزیجاتی که رنگ های تیره دارند، 
منابع خوبی از آنتی اکسیدان ها محسوب شده و باعث تقویت سلول های مغزی و سلامت 
آنها می شوند. سعی کنید در وعده های ناهار کودک خود از مقداری گوجه فرنگی  و هویج 

استفاده کنید.
گوشت: آهن یکی از املاح اصلی است که باعث می شود کودکان پرانرژی باشند و 
تمرکز فکری بیشتری داشته باشند. گوشت یکی از منابع اصلی آهن است. علاوه بر این، 
حاوی روی می باشد که برای حافظه خوب است. برای افراد گیاهخوار که از گوشت استفاده 
نمی کنند، مصرف سویا توصیه می شود. علاوه بر سویا، لوبیا و باقلا نیز آهن دارند. گوجه 
فرنگی، فلفل دلمه ای، آب پرتقال و توت فرنگی نیز مقدار زیادی ویتامینC دارند که به 

جذب آهن کمک می کنند.
شیر و ماست : غذاهای روزانه که پروتئین و ویتامین B زیاد دارند، برای رشد بافت های 
مغز بسیار مفیدند. شیر و ماست منبع انرژی مغز محسوب می شوند. پژوهش ها نشان 
 D دارند و ویتامین D می دهند کودکان و نوجوانان 10 برابر بیشتر از دیگران نیاز به ویتامین
برای چرخه حیات سلول های بدن بسیار ضروری است. سعی کنید با استفاده از شیرهای 

کم چرب کلسیم و ویتامین D بیشتر به کودکان خود بدهید.
انواع لوبیا و باقلا: لوبیاها و باقلا سرشار از پروتئین و کربوهیدرات ها هستند. علاوه بر آن، 
دارای فیبر، ویتامین ها و املاح معدنی نیز می باشند و یک غذای خوب برای مغز به شمار 
می آیند. لوبیا چیتی و لوبیا چشم بلبلی حاوی اسیدهای چرب امگا 3 نیز هستند؛ بنابراین 

سعی کنید از آنها در سالادها، غذاها و در کنار سبزیجات به اندازه کافی استفاده کنید.
جوی دو سر: جوی دو سر یکی از مهم ترین غلاتی است که باید در غذاهای مخصوص 
کودکان بسیار مورد مصرف قرار گیرد؛ چراکه به تقویت ذهنی کمک بسیاری می کند. جوی 
دو سر، منبع فوق العاده انرژی برای سوخت و ساز مغز است؛ به خصوص اگر صبح ها مورد 
استفاده قرار گیرد. این ماده سرشار از فیبر، ویتامین E، ویتامین B، پتاسیم و آهن است که 
باعث می شود ذهن و جسم با یک ظرفیت کامل شروع به انجام فعالیت های روزمره نماید.

تمدن های باستانی معتقد بودند که لیمو می تواند تمامی 
سموم را از بدن دفع کند و برخی از تحقیقات اخیر نیز نشان 
داده است که این موضوع می تواند صحیح باشد. مخصوصا، 
مطالعه ای که در دانشگاه کالیفرنیا انجام شده است ، فعالیت 
بیولوژیکی مرکبات، به طور خاص بیوفلاونوئید در فعالیت های 

ضد سرطانی را تایید می کند.
لیمو خاصیت ضد باکتری و ویروسی قوی داشته و می تواند 
سیستم ایمنی بدن را تقویت کند. این ماده در مبارزه با 
عفونت ها نیز به خاطر داشتن سطح قابل توجهی از ویتامین 
C ، بیوفلاونوئید، اسید سیتریک، کلسیم، منیزیم ، پکتین 
و لیمونن بسیار موثر و مفید است.حتما شما هم شنیده اید 
که آغاز روز با آب لیموی گرم به عنوان یک انرژی دهنده ی 
طبیعی عمل کرده و می تواند سطح PH بدن را متعادل 

سازد.
در زیر ۲۵ خاصیت دیگر را لیمو را مشاهده می کنید 

که تا به حال نمی دانستید:
1.لیمو به پایین آمدن تب کمک می کند:

آب لیمو می تواند به عرق کردن بدن کمک کند که همین 
امر نیز باعث پایین آمدن تب بدن خواهد شد.

2.لیمو به بهبود حالت روحی شما کمک می کند:
بوی طراوات لیمو می تواند به کاهش نشانه های افسردگی 

کمک کند و سطح انرژی بدن را نیز افزایش دهد.
3.لیمو کمک می کند بهتر نفس بکشید:

لیمو می تواند به افرادی که از آسم رنج می برند کمک کند 
تا بهتر نفس بکشند وبه پاکسازی راه های هوایی نیز کمک 

می کند.
4.لیمو به تسکین علائم آرتروز کمک می کند:

به خاطر داشتن  را  باکتری ها  و  تواند سموم  لیمو می 
خاصیت ادرار آورش، از بدن دفع کند. کاهش سطح سموم 

در بدن می تواند به کاهش التهاب در مفاصل کمک کند.
5.لیمو در جلوگیری از تشکیل سنگ کلیه مفید است:

لیمو در تحریک تولید یک ترکیب شیمیایی به نام سیترات 
ادرار مفید است. این یک ترکیب کلیدی در جلوگیری از 

تشکیل سنگ کلیه است.
6.لیمو به عنوان یک ضد عفونی کننده موضعی موثر است.

استفاده ی آب لیموی تازه بر روی خراش ها و بریدگی ها 
می تواند محل آن را ضد عفونی کند.

7.لیمو می تواند به حفظ و نگهداری لباس ها کمک کند:
مقداری آب لیمو به همراه نمک در نگهداری از لباس و از 

بین بردن لکه های موجود بر روی آن موثر است.
8.لیمو می تواند آکنه و مشکلات پوستی را درمان کند:

لیمو یک عامل پاکسازی طبیعی برای پوست است که به 
خاطر داشتن خاصیت آنتی باکتریایی و ضد قارچیش در حل 

مشکلات آن می تواند موثر باشد.
9.لیمو می تواند به روشن شدن پوست صورت کمک کند:

اسید سیتریکی که در لیمو وجود دارد به روشن شدن رنگ 
پوست کمک می کند.

10.لیمو می تواند برای پوست های چرب مفید باشد:
لیمو می تواند چربی را از روی صورت و بدن بردارد و از 

تولید چربی اضافی نیز جلوگیری نماید.
11.لیمو می تواند ناخن های شما را تقویت کند:

برخی از ترکیبات لیمو با روغن زیتون می تواند به تقویت و 
استحکام ناخن ها کمک کند.

12.لیمو یک دفع کننده ی حشرات طبیعی است:
شما می توانید محل های مختلف منزل را با لیمو آغشته 
کنید تا از ورود مورچه ها، مگس و سوسک جلوگیری نمایید.

13.لیمو می تواند به جوانسازی کمک کند و نشانه های 
پیری را نیز کاهش دهد:

بیوفلاونوئید در لیمو مسئول کاهش رادیکال های آزادی 
است که می تواند باعث آسیب به پوست و پیری آن شود.

14.لیمو به تسکین سردرد کمک می کند:
ترکیب چای سبز و آب لیمو می تواند به اندازه ی آسپرین 

برای درمان و تسکین سر درد موثر باشد.
15.لیمو برای بهداشت دهان و دندان بسیار موثر است:

لیمو در درمان لثه ی عفونی و خونریزی کرده موثر بوده و 
می تواند درد دندان را تسکین دهد.

16.لیمو در درمان بوی بد دهان موثر است:
 PH اسید سیتریکی که در لیمو وجود دارد می تواند سطح
بدن را متعادل کند. همین امر نیز باعث کشتن باکتری ها در 

دهان می گردد.
17.لیمو یک سفید کننده ی طبیعی برای دندان هاست:

کمی آب لیمو را با جوش شیرین مخلوط کنید. این یک 
ترکیب طبیعی برای سفید کردن دندان هاست.

18.لیمو برای لایه برداری پوست بسیار موثر است:
مالیدن مستقیم لیمو بر روی پوست می تواند پوست مرده 

را از روی صورت بردارد.
19.لیمو می تواند سم زدای خوبی برای خون باشد:

خون ما سموم را جمع آوری می کند و مصرف منظم لیمو 

می تواند به عنوان یک سم زدای قوی برای خون عمل کند.
20.لیمو در برابر عفونت جلوگیری کرده و به درمان آن 

کمک می کند:
لیمو درای خاصیت آنتی باکتریایی است که می تواند به 

درمان و جلوگیری از عفونت کمک کند.
21.لیمو یک هایلایت کننده ی طبیعی است:

کمی آب لیمو را به نرم کننده ی موی خود اضافه کنید و 
سپس کمی در نور خورشید بنشینید. بعد از شستن موها ، 

خواهید دید که اثر طبیعی آن ظاهر می شود.
22.لیمو از ایجاد شوره ی سر جلوگیری می کند:

کمی آب لیمو را به همراه روغن زیتون روی پوست سر 
قرار دهید و کمی آن را ماسای دهید. اینکار به درمان شوره ی 

سر کمک می کند.
23.لیمو به پاکسازی بدن کمک می کند:

کمی آب لیمو را با شیر و یا ماست مخلوط کنید و سپس 
روی پوست بگذارید. اینکار باعث پاکسازی آن شده و آن را 

نرم تر می کند.
24.لیمو می تواند سیستم گوارش بدن را بهبود ببخشد:

آب ولرم به همراه لیمو می تواند از یبوست جلوگیری کند و 
سیستم گوارشی بدن را بهبود بخشد.

25.لیمو یک پاک کننده ی موثر است:
آب لیمو به همراه آب می تواند به عنوان یک پاک کننده و 
ضد عفونی کننده عمل کند و به حذف سموم و دفع آفات از 

میوه ها و سبزیجات کمک می کند.
مزایای لیمو بسیار زیاد است. تحقیقات امیدوار کننده ای 
انجام شده است و نشان می دهد که لیمو در کاهش وزن 

نیز موثر است.
چه مقدار لیمو برای مصرف کافی است ؟

معمولا پیشنهاد می شود که نصف یک لیمو برای روز 
مصرف گردد. بهترین روش نیز برای مصرف آن ، ترکیب 

لیمو با آب است.
البته در این میان هشدارهایی نیز وجود دارد. لیمو می تواند 
به مینای دندان آسیب وارد کند. بنابراین بهتر است بعد از 
مصرف لیمو ، دندان های خود را با آب بشویید. همچنین 
اعمال لیمو به پوست می تواند باعث حساس شدن آن به نور 
خورشید گردد. مطمئن شوید که از ضد آفتاب برای پوست 

خود استفاده می کنید.
با اینحال مزایای لیمو را نمی توان کنار گذاشت. اضافه کردن 

لیمو به رژیم غذایی ، یک انتخاب هوشمندانه خواهد بود.

فواید شگفت انگیز لیمو

چهار شنبه -شانزدهم دی ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3907

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
خواهان: بانک توسعه تعاون با مدیریت محمد علی سهامی اصل با نمایندگی علی اکبر 

فهیمی به آدرس خیابان امام جنب کلانتری 17 مدیریت شعب استان قم
خوانده: آرزو خلج زاده 
خواسته: مطالبه وجه 

در تاریخ 1394/10/5 خواهان بانک توسعه تعاون با مدیریت محمد علی سهمانی اصل با 
نمایندگی علی اکبر فهیمی دادخواستی به طرفیت خوانده آرزو خلج زاده به شرح خواسته 
مطالبه وجه یک فقره سفته به شعبه 41 تقدیم که به شماره 940106 ثبت و برای روز 

1394/12/26 ساعت 9 وقت رسیدگی تعیین گردیده است.
و با توجه به مجهول المکان بودن خوانده حسب درخواست خواهان و موافقت دادگاه 
مستندا به ماده 73 قانون آئین دادرسی مدنی مراتب یک نوبت در یکی از جراید 
کثیرالانتشار آگهی می گردد خوانده مذکور می تواند از تاریخ نشر آگهی جهت اعلام 
آدرس و دریافت نسخه ثانی دادخواست و ضمائم به دفتر دادگاه مراجعه و یا در وقت مقرر 
فوق جهت رسیدگی در این شعبه حضور بهم رساند بدیهی است در صورت عدم حضور 

دادگاه غیابا رسیدگی و اتخاذ تصمیم خواهد نمود.
شورای حل اختلاف استان قم 
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اگر می خواهی عادل فردوسی پور را شکست دهی باید گاردش را بشکنی و توی شکمش 
بروی ، این فرمول سنتی پیروزی در 90 بود که رحمتی دوشنبه شب تغییرش داد.پیروزی 
در 90 الگوی خاصی داشت. از روزی که امیر واعظ آشتیانی ، حدود 7 سال پیش رودرروی 
عادل فردوسی پور در برنامه 90 نشست و با یک حمله گازانبری او را به گوشه رینگ 
برد ، تقریبا هر بار یک استقلالی خواسته او را در این برنامه شکست دهد ، از همین 
فرمول استفاده کرده بود. البته چند سال بعد وقتی فراز کمالوند به فردوسی پور برچسب 
پرسپولیسی بودن زد ، این بازی را برای مجری پر بیننده تلویزیون سخت تر کرد. او در 
رویارویی با خیلی ها از فتح الله زاده و قلعه نویی گرفته تا فرهاد مجیدی با این چالش روبرو 
شد و جالب اینکه هر بار که آقای مجری اینگونه روی پل می رود ، برنامه های ویژه ای است 
که گذاشته تا به شکلی دلجویی کرده باشد از هواداران استقلال. برنامه مهدی رحمتی هم 
از ابتدا تا انتهایش همین حس را به مخاطب می داد. گلر فوق العاده و کاپیتان محبوب این 
روزهای استقلال اما در 90 خیلی حرفه ای پیش رفت. او که نگفت اما بی تردید مشخص 
بود قبل از برنامه فایل صوتی گفته های علی کفاشیان از شب کذایی امضاء نکردن نامه 
عذرخواهی اش از کروش و از دست دادن جام جهانی را برای مجری 90 گذاشته بود. فایلی 
که در آن رئیس فدراسیون فوتبال از او دلجویی می کند و الفاظی را درباره سرمربی تیم ملی 
به کار می برد و می گوید نیازی نیست بروی و نامه ای امضاء کنی یا چیزی شبیه به این. 
اگرچه نامه در اختیار مهدی محمد نبی بوده و او تاکید دارد گلر استقلال نرفته تا امضایش 
کند. رحمتی مدت هاست که این سند را همراه خود دارد ، سندی که کارلوس کروش آن 
را نمی پذیرد و می گوید اصلا کفاشیان نقشی در برنامه آشتی کنان نداشته که رحمتی 
سراغ او برود. همه چیز مشخص بوده و او باید کانال دیگری را تست می کرده است. فارغ از 
این اما رحمتی که همان شب با روزنامه خبرورزشی مصاحبه کرده و درباره تیم ملی حرف 
زده بود ، برای فردوسی پور برنامه ای ویژه داشت. اینکه خیلی آرام و با لحنی که اتفاقا به دل 
هواداران تیفوسی عادل هم بنشیند ، او را به گوشه رینگ ببرد.  مهدی رحمتی که بی شک 
برای این برنامه از همانی مشورت گرفته بود که برای اولین بار برای واعظ آشتیانی تعیین 
استراتژی کرده بود ، خیلی زیبا توانست 90 را کنترل کند. رحمتی نه بی پروایی و رفتار بد 
مجیدی را در برنامه 90 داشت. نه مثل واعظ ، قلعه نویی و فتح الله زاده به عادل تاخت و نه 
مثل کمالوند به او برچسب زد. او فقط پرسید و خواهش کرد. او برنده بازی کرد. درست به 
سبک لحظاتی که در بازی با نفت می رفت لپ پنالتی زن حریف را می کشید ، دستی به 
سرشان می کشید. بعد با طمانینه در دروازه اش می ایستاد ذکری می گفت ، بر می گشت 
و با 5 دقیقه وقفه در مسیر بازی ، پنالتی رقیب تخلیه شده از نظر روحی را می گرفت. عادل 
در همین بازی مهدی افتاده بود که مهدی توانست از خط قرمز همیشگی برنامه عادل 
بگذرد و 2 بار روی آنتن زنده این برنامه برای اسپانسر تیمش تبلیغ کند. کاری که عادل 
سال هاست خط قرمز برنامه اش بوده است. بی شک مهدی پیروز تمام عیار 90 دوشنبه 
شب بود. مرد پیروزی که توانست فردوسی پور را به گوشه رینگ ببرد. حرفی نزند و عادل 
را وادار به ستایش کند. در تاریخ 90 هیچ گاه یکی اینچنین سربلند از پای میز مصاحبه با 

فردوسی پور بیرون نیامده و باید این ذکاوت مهدی را ستود.

مهاجم سابق صبا تابعیت آذربایجان را نپذیرفت
مهاجم سابق تیم امیدهای صبا گفت: در حالی که تیم ملی امید آذربایجان به من پیشنهاد 

داده بود که در این تیم حاضر شوم اما تابعیت این کشور را نپذیرفتم.
بازیکنان ناشناخته در فوتبال ایران کم نیستند. مخصوصا در رده های پایه که خیلی مورد 
توجه قرار نمی گیرند و چه بسا که استعدادهای بسیار خوبی در تیم های مختلف وجود داشته 
باشند. یکی از همین استعدادها در تیم امیدهای صبا بود که هم اکنون در تیم لیگ دسته 
اولی میل موغان آذربایجان بازی می کند. سجاد کرمان که متولد 1373 است امسال در حالی 
که 7 هفته از لیگ دسته اول آذربایجان گذشته بود، به این تیم پیوست تا در ادامه راه برای 
میل موغان به میدان برود. کرمان هم اکنون در ایران به سر می برد چرا که نیم فصل لیگ 
دسته اول آذربایجان به پایان رسیده و میل موغان در رده ششم جدول 14 تیمی قرار گرفته 
است. با توجه به اینکه به احتمال زیاد امسال 4 تیم از لیگ دسته اول آذربایجان به لیگ 
برتر صعود خواهند کرد و همچنین با توجه به این نکته که دو تیم نخست لیگ دسته اول 
آذربایجان نمایندگانی در لیگ برتر دارند و حضورشان در لیگ برتر غیرقانونی است، شانس 
صعود تیم های پنجم و ششم هم وجود دارد و اگر میل موغان تا پایان فصل بتواند این جایگاه 
را حفظ کند، سال آینده در لیگ برتر بازی خواهد کرد. بازیکن 21 ساله تیم میل موغان 
آذربایجان سابقه بازی در تیم های استقلال اهواز، سایپای شمال، شهرداری اراک، نساجی 
و صبا را در ایران دارد. او همچنین در تیم ملی نوجوانان و جوانان در زمان اکبر محمدی 
و همچنین در تیم امید در زمان هومن افاضلی حضور داشته البته وی در تیم امید دچار 
مصدومیت شد که پس از آن دیگر به تیم امید دعوت نشد. کرمان  اظهار داشت: شرایط 
خوبی در لیگ آذربایجان دارم و امیدوارم سال آینده بتوانم در لیگ برتر بازی کنم. در 6 بازی 
انجام داده در لیگ دسته اول آذربایجان 7 گل زدم. توجه مسئولان آذربایجان به لیگ بیشتر 
از ایران است. چرا که پس از 2 ماه حضور در این کشور کاملا شناخته شدم و همه صحبت 
از درخشش من در این کشور کردند. وی با اشاره به اینکه در ایران دیده نشده، خاطرنشان 
کرد: من در تیم های زیادی بازی کرده ام و خدا را شکر در هر تیم پایه ای که به میدان رفتم 
یا آقای گل شدم یا تیمم قهرمان مسابقات شده بود اما توجه زیادی نمی شود. تیم ملی امید 
آذربایجان به من پیشنهاد داد تا به این تیم بروم اما به علت اینکه باید تابعیت خود را تغییر 
می دادم این کار را نکردم هر چند که به خاطر اینکه من اهل هشترود هستم می توانستم 
راحت در تیم ملی آذربایجان بازی کنم اما به امید اینکه در ایران بتوانم درخششی داشته 

باشم این مسئله را نپذیرفتم.
مهاجم میل موغان آذربایجان در مورد اینکه آیا خواستار بازگشت به لیگ ایران است 
یا خیر، گفت: من دوست دارم برگردم و در واقع عاشق پرسپولیس هستم. همچنین 
تراکتورسازی را هم دوست دارم چرا که هم زبان هستیم اما تاکنون پیشنهادی نشده است. 
البته از تیم های لیگ دسته اولی چون گیتی پسند، ماشین سازی خیبر خرم آباد هم پیشنهاد 
داشتم اما حضورم در لیگ دسته اول آذربایجان مفیدتر خواهد بود چرا که در صورت صعود 

به لیگ برتر شرایطم برای حضور در اروپا هموارتر می شود.

امید نمازی سرمربی تیم زیر 1۸ سال آمریکا شد
برد فریدل و امید نمازی به طور رسمی  

هدایت تیم های فوتبال زیر 19 و زیر 18 
سال آمریکا را بر عهده گرفتند. 

آمریکا   MLS لیگ پیشین  بازیکن  دو 
بعنوان سرمربیان تیم های پایه ای این 
کشور برگزیده شدند. در این بین انتخاب 
امید نمازی، دستیار سابق کارلوس کی 
روش در تیم ملی ایران جالب توجه است. 
سایت mlssoccer در این باره گزارش 
داد: برد فریدل و امید نمازی که سابقه 
بازی در لیگ MLS را دارند و مربیگری 
تیم های ملی در کارنامه آنها به چشم 
می آید هدایت تیم های جوانان آمریکا را 
بر عهده گرفتند. بر این اساس برد فریدل 
آمریکا  زیر 19 سال  به عنوان سرمربی 

برگزیده شده و امید نمازی نیز سرمربیگری تیم زیر 18 سال آمریکا را بر عهده گرفته است. 
برد فریدل، عضو پیشین تیم کلمبوس تجربه سه بار حضور در جام جهانی است. دروازه بان 
پیشین تیم ملی آمریکا در باشگاه تاتنهام انگلیس عضویت داشت و دارای مدرک مربیگری 
A یوفا است. امید نمازی هم که در تیم ملی ایران بعنوان دستیار مشغول به کار بود سپس 
به تیم زیر 20 سال آمریکا پیوست و بعنوان دستیار در این تیم مشغول به کار شد. وی 
عضو پیشین نیویورک ردبولز بوده است.  یورگن کلینزمن سرمربی تیم ملی آمریکا از این 
انتخاب ابراز هیجان کرد و در بیانیه خود گفت: برد فریدل دو دهه در بالاترین سطح فوتبال 
جهان بازی کرده و تجربیات او می تواند برای جوان ها مفید واقع شود. امید نمازی هم یک 
بازیکن حرفه ای در لیگ آمریکا بود که تجربه مربیگری در داخل و خارج از آمریکا را دارد 
و این مهم است. امید نمازی قرار است نخستین اردوی تیمش را با حضور 36 بازیکن طی 
روزهای 17 الی 23 ژانویه برگزار کند تا این تیم را برای حضور در یک تورنمنت بین المللی 

که ماه مارس در آرژانتین برگزار می شود آماده کند.

جباری ستاره ایرانی
 در میان بهترین های لیگ قطر

هافبک سابق استقلال با درخشش خود در لیگ قطر به همراه الاهلی در تیم منتخب 
هفته پانزدهم لیگ ستارگان قطر قرار گرفت.

به گزارش فارس، تیم الاهلی در این فصل دو بازیکن ایرانی به نام های مجتبی جباری و 
پژمان منتظری دارد. الاهلی دو روز پیش آخرین دیدار خود را قبل از تعطیلات زمستانی 
مقابل الوکره انجام داد. مدافع ملی پوش کشورمان که سه ماه پیش مصدوم شده بود طبق 
روال حضور نداشت اما جباری در این دیدار بهترین بازیکن بود و با بازی فوق العاده خود 
الاهلی را از شکست نجات داد و باعث شد کرانچار سرمربی الاهلی نفسی راحت بکشد. 
الاهلی که تا دقیقه 80 بازی یک بر صفر از حریف عقب بود با سوپرگل جباری در دقیقه 80 
بازی را به تساوی کشاند. اما این پایان کار نبود موبیلی یک دقیقه بعد گل پیروزی بخش را 
به ثمر رساند تا خیال کرانچار را آسوده کند. البته جباری در دقیقه 55 بازی گلی را به ثمر 
رسانده بود اما داور خطای جباری را روی گلر حریف اعلام کرد و این گل را مردود اعلام کرد.

با این نمایش بسیار خوب از ستاره ایرانی نام وی در میان بهترین های هفته پانزدهم لیگ 
ستارگان قرار گرفت.

تغییرات قوانین تابعیتی فیفا در سال های انتهایی قرن بیستم، باعث 
ایجاد شرایطی ایده آل برای کشورهای مختلف به منظور پوشش نقاط 
ضعف ژنتیکی و تاکتیکی تیم هایشان بود. فرانسوی ها با تکیه بر قدرت 
بدنی و تکنیک ذاتی ستارگان آفریقایی الاصل مثل زیدان، ویرا، تورام 
و... و تلفیق آن با روحیه تاکتیک پذیری بازیکنان خود به ترکیبی 

طلایی برای فتح جام جهانی 98 و یورو 2000 رسیدند.
آلمان ها بیش از نیمی از ترکیب خود در جام جهانی 2010 را به 
دورگه های لهستانی و ترکیه ای از جمله کلوزه، اوزیل، پودولسکی و.... 
اختصاص دادند و حتی کشورهای ناسیونالیستی مثل ایتالیا با طنازی 
مهاجمی سیه چرده مثل بالوتلی در نوک پیکان خط حمله تیمشان 
کنار آمدند. به عبارت ساده تر امروز کشورهای کمی هستند که در 

ترکیب شان یکی، دو بازیکن دو ملیتی نداشته باشند.
دورگه ها و لمپنیسم ایرانی

اولین زمزمه های حضور یک بازیکن دورگه در تیم ملی ایران با 
درخشش آلکو اسکندریان، پسر آندرانیک اسکندریان مدافع تیم ملی 
ایران در جام جهانی 1978 آرژانتین شنیده شد. فوتبالیستی متولد 

آمریکا که پس از عملکرد درخشان در MLS مورد توجه سرمربی 
وقت تیم ملی آمریکا هم قرار گرفت اما عکس العمل پیشکسوتان و 
جامعه فوتبال نسبت به ملی پوش شدن آلکو آن قدر متعصبانه بود که 
فدراسیون وقت جرات اقدام برای نزدیک شدن به آلکو را پیدا نکرد و با 
دعوتش به تیم ملی امریکا پروسه ملی پوش شدن پسر همبازی سابق 

پله و بکن باوئر در نیویورک کاسموس بطور کلی منتفی شد.
ظهور شاهزاده ایرانی

دنیل کرباسیون، بازیکنی که از پدری ایرانی و مادری 
ایتالیایی در آمریکا متولد شد

شعله درخشش "دنیل کرباسیون" در برنلی و آرسنال با مصدومیتی 
سنگین آن قدر زود خاموش شد که فرصتی برای فکر کردن به دعوت 
استعدادیاب کنونی باشگاه آرسنال به وجود نیاید اما ظهور ستاره ای 
جدید ماجرای حضور دورگه ها در تیم ملی ایران را دگرگون کرد. 
تماشای عملکرد مطمئن و بی نقص پسری ترکه ای و چپ پا که با 
اسمی کاملا ایرانی در سمت چپ تیم فرایبورگ گوش ها را به تصویر 
پخش زنده های آن روزهای بوندس لیگا تیز می کرد، کار شناسان فوتبال 

ایران را برای در اختیار داشتن هافبکی با روحیات ماشینی فوتبال 
آلمان به فکر فرو برد.

فریدون زندی روز به روز پیشرفت کرد و با پوشیدن پیراهن شماره 
10 کایزرسلاترن به سوگلی این تیم تبدیل شد. او پس از کش و 
قوس های فراوان برای حل مشکل خدمت سربازی اش نخستین بار 
پیراهن شماره 12 تیم ملی را در مقدماتی جام جهانی 2006 مقابل 
بحرین در منامه پوشید و با ارسال پاس گل صعود تیم  ملی به جام 
جهانی برای محمد نصرتی محبوبیتی دو چندان پیدا کرد و از هواداران 
لقب Prince of Persia به معنای شاهزاده ایرانی گرفت. درخشش 
زندی زمینه دعوت از شهروز نراقی، مهاجم شفیلد یونایتد و بازیکن 
سابق تورینو را فراهم کرد اما یک مصدومیت سنگین، نراقی را بر 
خلاف زندی از حضور در ترکیب تیم ملی برای جام جهانی دور نگه 

داشت.
بازگشت به تفکرات متعصبانه

بهرنگ صفری، مدافع چپ ایرانی بازل
پس از جدایی برانکو، نگاه ها از آن سوی مرز ها به لیگ داخلی 

امیر  از  دلچسب  نه چندان  بازی  تک  یک  جز  به  و  معطوف شد 
شاپورزاده، مهاجم هانزاروستوک در زمان دایی پیراهن تیم ملی به تن 
دورگه دیگری نرفت. قلعه نویی، دایی و قطبی هیچ کدام اعتقادی به 
دعوت از روبیک قاسمی نوبخت مهاجم هانوفر آلمان، آرش طالبی نژاد 
هافبک ترومسو نروژ، آرش بیات هافبک ماری هامن فنلاند و حتی 
بهرنگ صفری مدافع چپ بازل سوئیس نداشتند. از این جمع صفری 
با عملکرد فوق العاده خود حدود یک دهه است که پیراهن تیم ملی 
سوئد را به تن دارد و درخششش مقابل کریس رونالدو در بازی فصل 
گذشته بازل مقابل رئال مادرید داغ دلمان را بخاطر از دست دادن 

چنین بازیکنی در پست پاشنه آشیل تیم ملی تازه کرد.
کی روش و بی اعتمادی به لیگ داخلی

پس از آ ن که کارلوس کی روش هدایت تیم ملی را بر عهده گرفت، 
با توجه به کندی ظهور استعدادهای جدید در لیگ توجه خود 
را به جذب حداکثری دورگه ها معطوف کرد. اشکان دژاگه و رضا 
قوچان نژاد که با وجود تولد در ایران شرایطی مشابه دورگه ها داشتند، 
نخستین ستاره هایی بودند که دعوت مرد پرتغالی را پذیرفتند و با 
درخشش خود از عوامل اصلی صعود ایران به جام جهانی 2014 
شدند. پس از صعود به جام جهانی، کی روش که سمبه خود را پر 
زور تر از همیشه می دید دنیل داوری، استیون بیت آشور، امید نظری 
و ویلیام آتشکده را تست کرد ولی هیچ کدام را شایسته حضور در 

جام جهانی ندانست.
دورگـه های آینده

دنیل نوروزی، هافبک ایرانی وژله دانمارک
برخلاف سال های قبل امسال کفگیر دورگه های آماده در اروپا به ته 
دیگ خورده تا کی روش هم مجبور به اعتماد به استعدادهای داخلی 
شود. پرونده دعوت از آریا جسور هاسه گاوا، هافبک ایرانی ژاپنی رئال 
زاراگوزا انگار برای همیشه بسته شده؛ شروین رجبعلی فردی مدافع 
چپ سابق هرتابرلین و رده های سنی آلمان از هانزاروستوک اخراج 
شده و بدون تیم مانده و همین وضعیت را نیل یداللهی، مدافع فصل 
پیش تیم لیگ برتری دروگدا یونایتد ایرلند دارد. جامی رفعتی که 
جنوا را برای به دست آوردن فرصت بازی به مقصد لیوورنو ترک 
کرده هنوز فرصت بازی در سری B را هم به دست نیاورده و آرام 
خلیلی در دسته دوم نروژ هفته هاست موفق به گلزنی نشده اما به 
نظر می رسد محتمل گزینه های کی روش دنیل نوروزی، مدافع چپ 
24 ساله وژله دانمارک و امین نظری برادر 22 ساله امید نظری است 
که سال گذشت با مالمو قهرمان سوئد شد و در لیگ قهرمانان اروپا 
به میدان رفت. البته اگر تیم دسته دومی منسفیلد تاون انگلیس در 
پنجره نقل و انتقالات سختگیری نمی کرد و به ترانسفر سیروس 
تفضلی به دندی یونایتد اسکاتلند رضایت می داد، شاید الان این 
مدافع 24 ساله یکی از گزینه های کی روش برای پر کردن نقطه 

میانی خط دفاعش بود.
 حرف آخر

 درباره حضور دورگه ها در تیم ملی دیدگاه ها همچنان یا سیاه سیاه 
است و یا سفید سفید اما به نظر می رسد رویکردی همراه با اعتدال، 
انعطاف و استفاده حداکثری از همه گزینه های موجود بهترین و 

عاقلانه ترین روش در راستای اعتلای فوتبال ایران خواهد بود.

مروری بر روند حضور دورگه ها در فوتبال ایران؛

سیاهِ سیاه یا سفیدِ سفید

برنامه این هفته نود در حالی روی آنتن رفت که بیشتر زمان 
آن به صحبت های سیدمهدی رحمتی دروازه بان استقلال 
اختصاص داشت. رحمتی البته در این برنامه پاسخی به دلایل 

کنارگذاشتنش از تیم ملی نداد.
برنامه اعلام کرد که به خاطر  ابتدای   فردوسی پور در 
تعطیلی لیگ، »90« هم دو تا سه هفته تعطیل خواهد بود و 

زمان شروع مجدد برنامه اطلاع رسانی خواهد شد.
بهترین گل چهار ماه اخیر لیگ برتر در برنامه این هفته 
به نظرسنجی گذاشته شد که گل های مهدی خیری، کاوه 
رضایی، رامین رضائیان، سروش رفیعی، سجاد شهباز زاده و 

حسین ماهینی برای این نظرسنجی انتخاب شده بود.
بعد از پخش »نود درجه«، آیتم »ترین ها« و آمار تیم ها در 
نیم فصل اول، یاد مرحوم اینانلو گرامیداشته شد و تصاویر و 
صحبت های این مجری مرحوم تلویزیون و رادیو پخش شد.

شاهد رحمتی در جریان تیم ملی!
میهمان حضوری برنامه این هفته مهدی رحمتی بود که به 

طور مفصل درباره شرایطش در استقلال و تصمیمش برای 
خداحافظی از تیم ملی صحبت کرد. البته رحمتی پاسخ 
مشخصی به دلیل خداحافظی اش از تیم ملی نداد و فقط 
چندبار خطاب به عادل فردوسی پور گفت: »خودتان شاهد 
یک مورد آن بودید.« رحمتی همچنین تاکید کرد زمانی 

درباره تیم ملی صحبت می کند که »آدم ها صادق باشند.«
مشروح گفتگوی رحمتی را اینجا بخوانید.

وساطت رحمتی برای آشتی استقلالی ها
 با نودو کنایه به امیرقلعه نویی و مجیدی

در میانه صحبتهای فردوسی پور با رحمتی، دروازه بان 
استقلال به گلایه تماشاگران استقلال از برنامه نود اشاره 
کرد و گفت: امشب به دو دلیل به برنامه نود آمدم. اول اینکه 
شما مرا دعوت کردید. دوم اینکه حامل یک پیام هستم. 
طرفداران استقلال از شما )فردوسی پور( گلایه دارند. شما 
یکی از پرمخاطبترین برنامه های تلویزیون و تاثیرگذارترین 
برنامه در حوزه فوتبال را دارید و نمی توانید چشمانتان را 

روی آن ببندید. دوست دارم امشب شما تلاشی بکنید که چرا 
طرفداران استقلال از شما گلایه دارند.

در این هنگام عادل فردوسی پور بدون آنکه از امیر قلعه نویی 
نام ببرد، درباره دلیل گلایه هواداران استقلال، گفت: یکسری 
مصاحبه هایی که دوستان در استقلال انجام می دادند، خیلی 
در گلایه تماشاگران نقش داشته است. هرچند حرف مربیان 
وحی مُنزل نیست ولی تماشاگران به حرف مربیان تیم خود 
توجه می کنند. اگر منصفانه به آنالیزهای همین برنامه که 
انجام شده است، نگاه کنید متوجه می شوید هیچ تفاوتی 
بین استقلال و پرسپولیس نبوده است. من قسم جلاله می 
خورم که برای من بین استقلال و پرسپولیس فرقی نبوده 
است. زمان  خیلی چیزها را مشخص می کند. کما اینکه سال 

گذشته هم رخ داد.
البته فرهاد مجیدی هم یکبار  مجری برنامه نود افزود: 
میهمان برنامه ما بود که صحبتی را انجام داد و شاید آن 

صحبتها هم در این گلایه ها اثرگذار بوده است.
گفتگو با پیشکسوتان ارمنی فوتبال ایران

به مناسبت سال نوی میلادی، گزارشگر نود گفتگویی را با 
سه تن از پیشکسوتان ارمنی فوتبال ایران یعنی فرِد ملکیان، 

مارکار آقاجانیان و سروج ابراهیمی صحبت کرد. 
 گزارش لیگ برتر فوتسال و لیگ دسته اول

بخش پایانی برنامه این هفته به پخش هفته بیست و چهارم 
لیگ برتر فوتسال و مسابقات لیگ دسته اول اختصاص داشت 
و همچنین گزارشی از مسابقات کودکان کار پخش شد تا 
برنامه این هفته نود بدون جنجال و حاشیه خاصی به پایان 
برسد. فردوسی پور در انتهای برنامه باز هم یادآوری کرد که 

نود دو تا سه هفته تعطیل است.
 گل مدافع پرسپولیس زیباترین گل لیگ شد

این  برنامه  یک میلیون و 600 هزار نفر در نظرسنجی 
هفته شرکت کردند که 49 درصد آنها گل رامین رضائیان 
به پدیده را زیباترین گل چهار ماه اخیر لیگ انتخاب کردند. 
بعد از رضائیان، گل سجاد شهباز زاده مهاجم استقلال به 

تراکتورسازی تبریز با 23 درصد، زیباترین گل انتخاب شد.

مدیرعامل سابق استقلال می گوید در ماجرای سوشا مکانی نباید افراط و تفریط کرد بلکه باید 
کار را در مجاری قانونی پیگیری کرد.

علی فتح الله زاده درباره عملکرد استقلال در نیم فصل رقابت های لیگ برتر گفت: استقلال در 
نیم فصل گذشته خیلی خوب کار کرد. مظلومی تیم هجومی ای را ساخته و جوانان خوبی را در 
تیم به میدان می فرستد. هرکس بگوید که استقلال بد بازی می کند واقعا بی انصافی کرده است. 
من که از بازی های استقلال لذت می برم و جا دارد یک خسته نباشید به بازیکنان و کادرفنی 

این تیم بگویم. ان شاءالله این بازی های خوب با قهرمانی آنها همراه شود.
 وی در پاسخ به سوالی درباره اتفاقات رخ داده برای سوشا مکانی گفت: ما نباید در این گونه 
مسائل نگاه افراط و تفریطی داشته باشیم. من به کارمندان روزنامه استقلال جوان هم که 
مسئولیتش با من است گفته بودم که یک خط در این باره ننویسند. عده ای فکر می کردند 
به دلیل رقیب بودن ما با پرسپولیسی ها در این ماجرا ما هرچه دلمان بخواهد می نویسیم ولی 
من به کار فرهنگی اعتقاد دارم و گفتم حتی یک جمله در این رابطه منتشر نشود. قطعا کار 
شایسته ای رخ نداده ولی نباید همه دق و دلی خود را سر مکانی خالی کنیم. من معتقدم که 
مراجع قضایی و قانونی به این ماجرا ورود کرده اند و بهتر است منتظر باشیم تا آنها نتیجه نهایی 
را بگیرند و نباید ما کاسه داغ تر از آش شویم. مکانی جوان است و البته کارش را تقبیح می کنیم 
ولی نباید جوری شود که برای رسیدن به آرزوهای خودمان او را بکشیم. همانطور که گفتم بهتر 
است در این مسئله به مراجع قضایی احترام بگذاریم و اجازه دهیم آنها تصمیم گیرنده باشند.

 مدیر مسئول روزنامه استقلال جوان در پاسخ به این سوال که چرا این روزنامه از امروز 
)چهارشنبه( دیگر منتشر نمی شود، بیان کرد: روزنامه استقلال جوان با هزینه شخصی خودم 
منتشر می شد ولی با توجه به بحث کاغذ و گرانی آن نمی شد ادامه داد. من از جیبم 30 میلیون 
تومان هزینه می کردم و خودتان می دانید که کار رسانه ای چقدر در وضعیت مالی فعلی کشور 

سخت است. 
وی در پاسخ به این سوال که آیا این توقف انتشار دائمی است یا موقت چراکه این روزنامه تنها 
روزنامه هواداری استقلالی ها بود، گفت: ان شاءالله این توقف موقتی است و بعد از مدتی با قدرت 
بیشتر به کار خود ادامه می دهیم. من به عشق هواداران بدون هیچ چشم داشتی کار می کردم 
و از هیچ ارگان و سازمانی هم حمایت نمی شدم. البته از سوی وزارت ارشاد کمک هایی به ما 

می شد ولی پوشش هزینه های ما را نمی داد. 
فتح الله زاده در پاسخ به این سوال که بالاخره تصمیم خود را برای حضور در انتخابات 
فدراسیون فوتبال گرفته یا نه، عنوان کرد: من تصمیمم را گرفته ام و اگر آقای کفاشیان در 

انتخابات شرکت نکند با قدرت در انتخابات حضور پیدا می کنم.
 او در پاسخ به این سوال که آیا نگرانی ای بابت آینده فدراسیون فوتبال و مسائل مربوط به 
مجمع فدراسیون دارد یا نه و اینکه ارزیابی اش از آینده چیست، گفت: من نگرانی های عمیقی 
نسبت به آینده دارم ولی این نگرانی به مجمع فدراسیون بر نمی گردد. اعضای مجمع فدراسیون 

فوتبال به بلوغ فکری رسیده اند و نسبت به آینده تحلیل دارند. بیشتر نگرانی ما بر سر بحث 
حق پخش است. بحث ما روی حق فوتبال است. دولت و مجلس محترم باید حق فوتبال را 
بدهند. این یک حق الناس است. در تمام دنیا این مسئله وجود دارد و اکثر تیم های بزرگ 
روی آن حساب می کنند. حداقل 50 درصد درآمدهای باشگاه های بزرگ دنیا را حق پخش 

تامین می کند. 
مدیرعامل سابق استقلال در پایان اضافه کرد: متاسفانه الان عده ای همه کاسه کوزه ها را سر 
مدیران فوتبالی می شکنند و می گویند آنها نمی توانند درآمدزایی کنند و این حرف ها را می زنند 
درحالی که در تمام دنیا 50 الی 60 درصد درآمد یک باشگاه را حق پخش تامین می کند و این 
خلا در فوتبال ایران یک چاله نیست که راحت پر شود بلکه یک دره است که پر کردنش به این 
راحتی ها نیست. ما باید یک راه حل برای این مسئله پیدا کنیم. من همیشه گفته ام که در 10 
سال آینده اثرگذاری فوتبال بیشتر از سازمان ملل می شود چون اعضای حاضر در فیفا بیشتر از 
اعضای سازمان ملل است. به همین دلیل باید با نگاهی ویژه کار را دنبال کرد. من می دانم که 
دولت محترم نگاه ویژه ای به ورزش دارد و تلاش خود را هم دارد. این را هم می دانم که در آمد 
نفتی کشور بسیار کاهش یافته و این مسئله مشکلاتی را برای ما ایجاد کرده است. با این حال 
مطمئنم که آنها می توانند در برنامه ریزی های خود به ورزش توجه بیشتری کنند چون ورزش 

به نشاط و شادمانی کشور کمک می کند. 

برنامه نود هم به تعطیلات می رود؛
ماجرای رحمتی و کی روش همچنان راز ماند

نگذاشتم یک خط هم درباره سوشا در روزنامه منتشر شود؛

 فتح الله زاده:حق پخش چاله نیست، یک دره است!
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چرا هواداران استقلال به ورزشگاه نمی روند
هواداران استقلال در شرایطی از دیدارهای این تیم استقبال خوبی نمی کنند که شاگردان 
پرویز مظلومی در صدر جدول لیگ برتر هستند و در جام حذفی هم فینالیست شده اند. با 

این حال سکوها خالی است! 
 پس از سیروس دین محمدی، محمد نوازی هم از هواداران استقلال گلایه کرد. دین 
محمدی گفته بود مگر استقلال هوادار هم دارد؟ این پرسش از هافبک فوق العاده و قدیمی 
استقلالی های طعنه ای بود به نیامدن مردم به ورزشگاه ها برای استقلال. اما نوازی تاکید کرد 
که در سال های قبل هواداران استقلال بیشتر از استقلال حمایت می کرده اند اما چرا چنین 

تصوری به وجود آمده است؟
اول: مشکلات اقتصادی خرید بلیط : در نکته اول باید بگوییم این فقط هواداران 
استقلال نیستند که به ورزشگاه نمی روند، هواداران دیگر تیم ها هم هستند که به استادیوم 
نمی روند، تنها در یکی دو بازی پرسپولیس بود که رایگان اعلام شدن بلیط ها مردم را به 
ورزشگاه آورد تا مشخص شود بحث اقتصادی در مورد قیمت بلیط ها وجود دارد که مردم 
به ورزشگاه ها نمی روند. اما با این حال این دو مربی  به نوعی درست حرف می زنند چرا که 

هواداران استقلال به نحو عجیبی از تیم خود حمایت نمی کنند.
دوم: اهالی کوفه: شاید باید تاکید کرد که ریزش هواداران استقلال از آن روز شروع شد 
که مربی پیشین استقلال پس از تشویق فرهاد مجیدی توسط هواداران آنها را اهالی کوفه 
خواند. پس از این اظهار نظر بود که ورزشگاه ها خالی تر شد و در حالی که در بازی با سایپا 
بیش از پنجاه هزار نفر در ورزشگاه آزادی بودند، پس از آن این تعداد حتی بعد از ورود فرهاد 

مجیدی در نیم فصل هم به میانگین بیست تا سی هزار نفر رسید.
سوم: هواداران حجازی و مجیدی در بایکوت : برخورد بد برخی لیدرها در همان ایام 
و درگیری با هواداران حجازی، مجیدی و برهانی در آزادی و تختی و محل تمرین استقلال، 
برخی دیگر را مجاب کرد که دیگر به ورزشگاه نروند. هواداران دوست نداشتند برای شعار 
دادن یا پوشیدن پیراهن حجازی و مجیدی حساب پس بدهند و کارشان به درگیری با 
برخی لیدرها برسد اما این اتفاق  رخ داد و حتی در ماجرای تیموریان و پس از آن در 
مواجهه با ملی پوشان روی سکوهای آزادی این درگیری ها و شعارهای خاص ادامه یافت. 
این شعارها حتی برخی مواقع علیه فردوسی پور و دست اندرکاران رسانه و ... نیز ادامه پیدا 
کرد تا هواداران استقلال دلزده، دیدن بازی تیم محبوب خود را از پای تلویزیون به رفتن به 

ورزشگاه ترجیح بدهند.
چهارم: عدم برخورد باشگاه با خاطیان: برخی موارد وجود داشت که باشگاه از 
هواداران خود حمایت نکرد، یکی از آن نمونه ها جاسم کرار بود که با هواداران مدت ها درگیر 
بود، کرار حتی به آنها لج می کرد و پس از قهر کردن عکس هایی از شکار خود در عراق را به 
نمایش می گذاشت اما از سوی باشگاه  هیچ عکس العملی نسبت به وی نشان داده نمی شد 
و همچنان مسئولان اصرار می کردند که وی را در تیم نگه دارند. لجاجت های کرار تا جایی 
جلو رفت که تاکید می کرد  دلم می خواهد عکس شکار بگذارم و یا تاکید داشت که سپاهان 

و ذوب آهن از استقلال بزرگ تر هستند.
با این وجود اما باشگاه استقلال هرگز از هواداران تیمش آنطور که باید و شاید دفاع نکرد.

پنجم: ذائقه مربی خارجی: شاید یکی از دلایل عدم حمایت هواداران از باشگاه استقلال  
عدم حضور مربی درجه اول در این باشگاه بوده باشد. در حالی که پرویز مظلومی انصافا با 
استقلال خوب کار کرده است اما باید تاکید کرد که مربیانی مثل برانکو یا کی روش ذائقه 
مردم را عوض کرده اند و مظلومی از این جهت در مورد برخی هواداران بدشانسی آورده 
است. حمایت هشتاد درصدی مردم از کی روش در حالی که کارنامه او بی نظیر نیست این 

نکته را ثابت می کند.
ششم: خالی از ستاره های ماندگار: استقلال تیم خوبی دارد، تیمی شامل چندین 
جوان آینده دار. با این وجود اما جای خالی ستاره در این تیم  دیده می شود. منهای رحمتی 
و شاید عمران زاده ستاره دیگری در این تیم وجود ندارد که ارتباط عاطفی یا خاطرات فنی  
با هوادار داشته باشد. البته امید ابراهیمی، شهباززاده و جابر انصاری  هم در استقلال حضور 
دارند اما ارتباط مستقیم آنها با هواداران کم رنگ بوده است. بازیکنانی مثل مجیدی، جان 
واریو، شریفات، میداودی، ساموئل، جباری، خسروی آماده، منتظری، نکونام، تیموریان و ... که 

هر کدام ستاره بودند پیش از این هواداران بیشتری را به ورزشگاه ها می کشاندند.
نتیجه گیری: در واقع باید تاکید کرد که مجموعه عوامل اقتصادی و مالی و البته 
برخورد های اشتباه مربیانف لیدرها و مدیریت این باشگاه جوری جلو رفته که هوادارگریزی 
محور استقلال بوده است. آنها نه ستاره جذب کرده اند، نه به سلیقه مردم در مورد بازیکنان 
یا مربیان احترام گذاشته اند و نه از هواداران خود در مواقع لزوم دفاع کرده اند. در چنین 
فضایی است که باید تاکید کرد آنچه بر استقلال یا حتی پرسپولیس می گذرد نتیجه و بازتاب 

حرکات خود باشگاه است و تصمیم های مسئولان آن ها.
نکته: گزارش عملکرد : برای تصمیم گیری در مورد باشگاه نباید نشست و دید هواداران 
چه می گویند و همان را اجرا کرد اما حمایت از هوادار مقابل برخی لیدرها یا تنبیه بازیکنی که 
علیه هواداران حرف می زند و باز یا توضیح منطقی در مورد اتفاقات به مردم به عنوان گزارش 
عملکرد و  باز نگه داشتن بازیکنان در زمان طولانی تر برای ارتباط برقرار کردن با هواداران و 

... موضوع هایی است که باید در باشگاه ها به آنها توجه کرد.

آگهی افراز
کلیه مالکین مشاعی

نظر به اینکه مدرسه علی ابن ابیطالب از مالکین پلاک باقیمانده 10593/312 اصلی 
بخش یک ثبت قم تقاضای افراز سهم خود و صدور سند مالکیت افرازی را نموده اند 
و فلذا بدینوسیله اعلام میگردد جهت انجام عملیات افراز نماینده و نقشه بردار این 
اداره روز شنبه مورخه 94/10/26 عازم محل میشوند با توجه به عدم دسترسی به 
نشانی سایر مالکین مشاعی از کلیه مالکین مشاعی دعوت میگردد در موعد مذکور 
در محل حضور بهم رسانید تا حقی از شما تضییع نگردد ضمنا عدم حضور مانع از 

افراز نخواهد بود.
کاظمی – رئیس ثبت منطقه یک قم 

فرهاد عشوندی



اعلام تازه ترین رقم سبد
 هزینه خانوارهای کارگری

دبیر کل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران کشور هزینه ماهانه خانوارهای کارگری 
را بیش از سه میلیون تومان اعلام کرد و گفت: در صورتی که سبد هزینه معیشت 
خانوارهای کارگری تعریف و تورم اقلام عمده مصرفی ملاک تعیین مزد قرار گیرد، 

دستمزد کارگران به سمت واقعی شدن پیش می رود.
هادی ابوی گفت: جلسات دستمزدی که تاکنون میان نمایندگان گروه های کارگری، 
کارفرمایی و دولت تشکیل شده با اتفاق نظر شرکای اجتماعی در خصوص آنالیز سبد 
معیشت خانوارهای کارگری همراه بوده است و تلاش این است که شورای عالی کار نیز 
در همین چارچوب گام بردارد. وی درباره طرح برخی مباحث حاشیه ای همچون مبنا قرار 
دادن رکود و شرایط اقتصادی کشور در تعیین دستمزد، گفت: همه ساله رقم دستمزد 
کارگران بر مبنای تبصره 41 قانون کار تعیین شده و این تبصره به نرخ تورم و سبد معیشت 
اشاره دارد بنابر این مواردی نظیر شرایط اقتصادی یا مشکلات کارفرمایان نمی تواند ملاک 
عمل تعیین دستمزد باشد. دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران کشور با تاکید 
بر اینکه دستمزد باید قدرت پس انداز به کارگر بدهد، افزود: با حقوق و دستمزدی که 
کارگران می گیرند تنها از عهده هزینه  خوراک برمی آیند در حالی که هزینه های مسکن 
و درمان به تنهایی بخش اعظمی از حقوق کارگران را می بلعد و جایی برای پس انداز 
یا هزینه های تحصیل و آموزش نمی گذارد. ابوی با بیان اینکه هزینه ماهانه خانوارهای 
کارگری از یک میلیون و 600 هزار تومان سال گذشته به سه میلیون و 200 هزار تومان 
در سال جاری رسیده است، اظهار کرد: وقتی کارگر با چنین رقمی رو به رو می شود ناچار 
است یا برای امرار معاش و تامین خانواده خود به شیفت های طولانی کار روی بیاورد یا 
اعضای خانواده را برای گذراندن چرخ زندگی به کار کردن ترغیب کند که در هر دو حالت 
کیان خانواده به هم می ریزد و پیامدهای نامطلوبی به دنبال دارد. وی در پایان واقعی شدن 
دستمزد کارگران را مستلزم تعریف سبد معیشت خانوار دانست و گفت: هزینه واقعی 
زندگی کارگران را اقلامی مثل ایاب و ذهاب، مسکن، خوراک و پوشاک و بهداشت و درمان 

تشکیل می دهد و مزد واقعی کارگران باید از محاسبه این چند قلم به دست آید. 

5 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,141,000یک مثقال طلا

955,950یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,320,000سکه بهار آزاد ی

9,330,000سکه امامی

4,720,000نیم سکه

2,620,000ربع  سکه

1,720,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20636,000,000 تیپ 5

 206SD37,000,000وی 8

GLX 405 ۲8,000,000پژو 

SLX 405 ۲8,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 ۲9,000,000سمند LX سال

LX EF7 ۲8,000,000سمند 

ELX 3۲,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 ۲0,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX ۲3,9۵0,000تیبا 



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

چهار شنبه -شانزدهم دی ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3907

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
1-رأی شماره 139460330001016070 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001349آقای/ خانمقنبر علی 
خانی فرزند علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 108/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11241 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از سید الیاس عقیلی .

2- رأی شماره 139460330001015342 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001004163 آقای/ خانم محمد 
محمدی ثابت فرزند حسین 6دانگ یک باب ساختمان  بمساحت 168/70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11224 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از امیر حسین ولی فرزند حسین احدی از وراث غلامرضا ولی.

3- رأی شماره 139460330001015438 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001006993 آقای / خانم مجید 
رضا طاهری اصل فرزند ابوالفضل 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 112 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10586 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 4- رأی شماره 139460330001016837 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001008716 آقای / خانم رضا 
اسماعیلی فرزند محمد علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 62/22 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10473 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث جواد وکیلی قمی .
 5-  رأی شماره 139460330001014826 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001010194 آقای / خانم علی 
محمد کتابچی فرزند حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 130/55 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10273 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 6-  رأی شماره 139460330001016934 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001141 آقای / خانم مهدی 
محمد خانی فرزند غلامرضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 104 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10616 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از اسماعیل محمد خانی. 
7- رأی شماره 139460330001017050 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001004149 آقای / خانم حسن 
صالحی فرزند غلامحسین3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 52 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11504 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم بتول کلهر.
 8-  رأی شماره 139460330001017052 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430001001193 آقای / خانم زینب 
یعقوبی فرزند محمد3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 52 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11504 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم بتول کلهر.
 9- رأی شماره 139460330001016851 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001008277 آقای / خانم حسن 
قاسمی فرزند اصغر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 94/44 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11186 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از جواد موسائی.
 10- رأی شماره 139460330001016914 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001007707 آقای / خانم 
اسداله اسماعیلی جمکران فرزند غلام 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 249/57 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

115مکررفرعی از 1 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی از کریم رضا قلی بیگی.
 11- رأی شماره 139460330001015680 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002603 آقای / خانم فاطمه 
علیمردانی فرزند مصطفی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 148/33 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11003 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 12- رأی شماره 139460330001015920 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001009133 آقای / خانم 
حشمت اله راد فرزند آزاد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 197/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10965 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
13-رأی شماره 139460330001017188 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430001000008 آقای / خانم فاطمه 
خیل تاش فرزند اسداله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 170 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11005 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 14-  رأی شماره 139460330001016929 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001008663 آقای / خانم وجیه 
الله زارعی فرزند گلمراد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 177 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10281 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از تقی بیدخام .
 15- رأی شماره 139460330001016826 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001006892 آقای / خانم فاطمه 
بک جانی فرزند علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 145/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11005 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 16-رأی شماره 139460330001015413 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001006365 آقای / خانم زهره 
اسماعیلی فرزند ابوالقاسم 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 67/54 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10542/1 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از غلامحسین اسماعیلی .
 17- رأی شماره 139460330001016900 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001008480 آقای / خانم محمد 
تقی نادعلی پور فرزند اصغر 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 63 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11039/1 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید حسن معصومی .
 18- رأی شماره 139460330001017190 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001008818 آقای / خانم امیر 
حسین خداجویان قمی فرزند ابوالقاسم6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 80/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10431 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از رضا عسگری.
 19-رأی شماره 139460330001017380 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002742 آقای / خانم محمد 
عیسی قائم پناه فرزند محمد ابراهیم6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

باقیمانده 11240 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید احمد رضوی. 
خانم   / آقای  کلاسه 1391114430001002118  پرونده  به  مربوط  شماره 139460330001015225  20-رأی 
غلامحسین پوستی فرزند یدالله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 49/70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

6554/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث حسین گلستانی .
 21-رأی شماره 139460330001017045 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001006791 آقای / خانم رضا 
کلهرفرزند اسمعیل6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 497/62 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10496/32 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید حسین میرسیدی .
 22-رأی شماره 139460330001016303 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001009771 آقای / خانم علی 
امین دوست فرزند غلامرضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 55/47 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9437/10 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
23-رأی شماره 139460330001016787 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003683 آقای / خانم محمد 
خوش لهجه مستقیم فرزند حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 113/87 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10435 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد علی اجلال.
/ خانم  آقای  پرونده کلاسه 1391114430002010810  به   24-رأی شماره 139460330001017495 مربوط 
علیرضا حسینی فرزند محمد3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 88/72 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10475/51 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از عباس فردویی.
 25-رأی شماره 139460330001017496 مربوط به پرونده کلاسه 1394114430001000760 آقای / خانم حسن 
عباسی فردوئی فرزند غلامرضا1دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 88/72 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10475/51 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
خانم   / آقای  کلاسه 1394114430001000761  پرونده  به  مربوط  شماره 139460330001017494  26-رأی 
معصومه اکبر پور فردوئی فرزند علی2دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 88/72 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 10475/51 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط  اصلاحی 139460330001016898  شماره 139460330001005796ورای   27-رأی 
1391114430002163 آقای / خانم ابراهیم بخشی جبارفرزند محب علی100متر مربع از 6دانگ یک باب ساختمان 
بمساحت 194/16 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10914 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

 28-رأی شماره 139460330001005803 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430001000797 آقای / خانم رقیه 
بهرامی فرزند جواد94/16متر مربع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 194/16 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10914 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 29-رأی شماره 139460330001017129 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003599 آقای / خانم مهدی 
بهره مند فرزند محمد رضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 110/68 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 63فرعی از 

10538و10539 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حبیب اله حاجی ها . 
30-رأی شماره 139460330001016514 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003393 آقای / خانم زهرا 
کهندانی فرزند نعمت اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 63/58 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10428/23 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از جواد سقازاده.
/ خانم  آقای  پرونده کلاسه 1391114430001003419  به   31-رأی شماره 139460330001016928 مربوط 
ابوالفضل الماسی فرزند مصطفی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 194/34 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11395/40 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از عباس الماسی .
/ خانم  آقای  پرونده کلاسه 1391114430001007325  به   32-رأی شماره 139460330001015503 مربوط 
محسن شریفزاده فرزند تقی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 175 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11562 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 33-رأی شماره 139460330001001212 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003806 آقای / خانم حسن 
علی اکبری فرزند عباسعلی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 55/72 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1/478 

-اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از بیگم صادقی . 
34-رأی شماره 139460330001016874 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002014259 آقای / خانم محمد 
جعفری فرزند علی اکبر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10281 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از محمد علی هدایتی .
خانم   / آقای  کلاسه 1391114430001008006  پرونده  به  مربوط  شماره 139460330001010017  35-رأی 
معصومه بهوری فرزند محمد علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 52 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 8683/1 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث حسین رئیس اسماعیلی. 
36-رأی شماره 139460330001016802 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001005944 آقای / خانم اکرم 
رمضان زاد فرزند احمد علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 115 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 6321/1 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حیدر معراجی زاده .
 37-رأی شماره 139460330001017149 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001009405 آقای / خانم مجید 
کشاورز فرزند محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 65/45 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11137 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حبیب اله مال.
 38-رأی شماره 139460330001004758 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001005229 آقای / خانم علی 
اصغر سهرابلو فرزند ولی اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11241 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از رضا فخاران. 

39-رأی شماره 139460330001015859 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001008533 آقای / خانم احمد 
سعیدی فرزند مهدی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10610/284 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از علی خواجه علی جانی.
 40-رأی شماره 139460330001015331 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001009657 آقای / خانم نجم 
حسینی طیب فرزند رحیم6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 273/60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10586 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 41-رأی شماره 139460330001015117 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001008343 آقای / خانم نیره 
ملا احمدی فرزند محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 137/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10482/11 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
/ خانم  آقای  پرونده کلاسه 1391114430001006100  به   42-رأی شماره 139460330001017390 مربوط 
محسن رمضانی کریم آبادی فرزند محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 51/03 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10448 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از فاطمه رئیس ابراهیمی احدی از وراث حسن 

رئیس ابراهیمی.
 43-رأی شماره 139460330001015145 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001007251 آقای / خانم سعید 
بیاتی فرزند غلامحسین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 78/75 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11142 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 44-رأی شماره 139460330001015200 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001006784 آقای / خانم نرجس 
رضایانی فرزند محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9439/13 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از مهدی تکیه ای .
 45-رأی شماره 139460330001016795 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001007267 آقای / خانم احمد 
یزدان پناهی قمی فرزند حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 152/90 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10455 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از علی یزدان پناهی .
 46-رأی شماره 139460330001015304 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001008128 آقای / خانم اقدس 
میری فرزند آقا جلال 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 168 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10635 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 47-رأی شماره 139460330001017098 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001008127 آقای / خانم اقدس 
میری فرزند آقا جلال 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 244/85 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10635 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
/ خانم  آقای  پرونده کلاسه 1391114430001003215  به   48-رأی شماره 139460330001015531 مربوط 
علی اصغر عباسی موخر فرزند علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 147 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11121مکرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 49-رأی شماره 139460330001015651 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001007969 آقای / خانم حجت 
اله ذافلی تجره فرزند نصرت اله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 148/26 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11137 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از علی اصغر جمالی .
 50-رأی شماره 139460330001016796 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001009539 آقای / خانم علی 
نصراله پور فرزند جعفر قلی 100سهم مشاع از135/50سهم 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 135/50 متر مربع بر روی 

قسمتی از پلاک ثبتی 11887 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 51-رأی شماره 139460330001016797 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001009541 آقای / خانم هما 
ده کارفرزند رضا35/5سهم مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 135/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11887 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 52-رأی شماره 139460330001016831 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001008232 آقای / خانم سید 
مصطفی شاهرخی فرزند سید داود6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 157/42 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11010 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 53-رأی شماره 139460330001017099 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002709 آقای / خانم حسن 
رسولی جنت آبادی فرزند شمس 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 253/60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11224 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از مریم ولی احدی از وراث حبیب اله ولی.
 54-رأی شماره 139460330001017192 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001009336 آقای / خانم احمد 
شاطریان احمدآبادی فرزند محمد حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 83/51 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10261 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
خانم   / آقای  کلاسه 1392114430001000056  پرونده  به  مربوط  شماره 139460330001017186  55-رأی 
سید مهدی سیدی فرزند سید رضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 50/39 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10473/10 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث میر باقر روحانی.
/ خانم  آقای  پرونده کلاسه 1391114430001009749  به   56-رأی شماره 139460330001017127 مربوط 
محسن پیله ور فرزند نصراله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 193/54 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11395/40 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید محمد رضوی. 
57-رأی شماره 139460330001016909 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430006859 آقای / خانم وجیهه 
حسن لو شیری فرزند اکبر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 33 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10304/17 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از علی شفیعی نیک ابادی .
 58-رأی شماره 139460330001016776 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001008342 آقای / خانم ولی اله 
ابدالی حاجی ابادی فرزند محمود 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 95 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10473 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
59-رأی شماره 139460330001017679 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001313 آقای / خانم امیر 
چای چی فرزند عبدالعلی2دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 65/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 5552 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 60-رأی شماره 139460330001017676 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001312 آقای / خانم عذرا 
آبیار فرزند ابوالقاسم4دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 65/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

5552 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
61-رأی شماره 139460330001015848 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001819 آقای / خانم زهره 
امیدی فرزند حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 92/40 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10320 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد جباری نیک .
 62-رأی شماره 139460330001017023 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001004545 آقای / خانم سید 
رضا سجادی فرد فرزند آقا حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 73/12 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11568 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد فرهادی.
/ خانم  آقای  پرونده کلاسه 1391114430001009547  به   63-رأی شماره 139460330001017388 مربوط 
معصوم حاجلو فرزند عنایت اله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 201/45 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11227 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 64-رأی شماره 139460330001017377 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001009032 آقای / خانم سید 
مهدی موسویان فرزند سید مرتضی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 53/10 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10473 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ابوالفضل جمیل بیدگلی. 
65-رأی شماره 139460330001017167 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001009770 آقای / خانم سید 
صادق حسینی نیا فرزند سید محمد جعفر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 145 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

6456 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از غلام له له. 
66-رأی شماره 139460330001016134 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003793 آقای / خانم امیر 
میرزایی فرزند حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 95 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10933/571و10934 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از رضا تبریزی احدی از وراث محمود تبریزی.
 67-رأی شماره 139460330001017118 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001005003 آقای / خانم اعظم 
اکبری فرزند غلامعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 78/65 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 5فرعی از یک 

فرعی از 11192 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حاج حسن عمو عبدالهی . 
68-رأی شماره 139460330001015346 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001267 آقای / خانم محمد 
رضا یاوری جم فرزند عباس6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 153/69 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10399 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از وراث محمد آراسته فرد.
/ خانم  آقای  پرونده کلاسه 1391114430001008048  به  مربوط   69-رأی شماره 139460330001016811 
محسن باقری نژاد فرزند تقی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 54/5 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10458 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث حسین بزرگ زاده . 
70-رأی شماره 139460330001016799 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001006702 آقای / خانم اکبر 
صفائی فرزند حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 156 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10977 -اصلی واقع در 
بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی نسبت به 3دانگ از مورد تقاضا و خریداری عادی از مریم براتی نسبت به 3دانگ دیگر.

 71-رأی شماره 139460330001015502 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001008859 آقای / خانم مرجان 
فرخ دوست فرزند احمد3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 99/17 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11525 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
/ خانم  آقای  پرونده کلاسه 1391114430001008857  به   72-رأی شماره 139460330001015500 مربوط 
مرتضی لطفی زاده فرزند عباس3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 99/17 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 11525 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 73-رأی شماره 139460330001016953 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003699 آقای / خانم سید 
حسن میر قیسری فرزند سید یداله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 103/60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11002 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث غلامرضا ولی.
 74-رأی شماره 139460330001014824 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001010162 آقای / خانم سعید 
رهبری فرزند حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 132 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11395/21 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1394/10/01
تاریخ انتشار دوم: 1394/10/16
 جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی



اجتماعی 6

کارکرد هاي اجتماعي در امنیت پایدار

تخاصم اجتماعي
تخاصم در فرهنگ فارسي به معناي جنگیدن و دشمني 
کردن است که معمولا پس از اختلافات کلامي و اجتماعي 
اتفاق مي افتد . و هنگامي که افراد جامعه از محدوده هاي 
اخلاقي و گفتاري خارج مي شوند و به جسارتهاي علني 
و رفتاري روي مي آورند ، شکل مي گیرد . در این شرایط ممکن است علاوه بر افراد 
متخاصم به عده دیگري که طرف دعوي یا مخاصمه نباشد نیز ،آسیب وارد شده و امنیت 
و آرامششان به خطر بیافتد .یعني بدون اینکه اطلاع و دخالتي در شکل گیري، درگیري 

داشته باشند از آن ضرر دیده و مورد ظلم و تعدي واقع مي شوند .
اینکه، اتفاقات یاد شده چرا و به چه شکلي بوجود مي آیند و چگونه مي توان از 
شکل گیري آنها جلوگیري نمود موضوعي است که باید به آن پرداخته شود .به طور مثال 
بعضي اوقات خصومت افراد با پروردگار مي باشد یعني به جهت اینکه منافع شخصي یا 
گروهي آنان به خطر مي افتد حتي در برابر تدابیر خداوند موضع گرفته و به مخاصمه 
مي پردازند دقیقا مانند اقوام گذشته که هر جا پروردگار و آئین او را مانعي براي ظلم و 
حکمراني هاي بي قاعده خویش مي دیدند به ستیزه جویي برخاسته و با دستورات الهي 
مقابله مي نمودند .)هذان خصمان اختصموا في ربهم فالذین کفروا قطعت لهم تیاب من نار 
یصب من فوق رءوسهم الحلیم -سوره حج آیه 19( .دسته دیگري از انسانها نیز به جهت 
برداشت هاي اشتباه از جایگاه خود و دیگران ویا زیاده خواهي و یا حسادت هاي حاکم بر 
نفس خویش  به حریم هاي شخصي یا اجتماعي سایر افراد هجوم آورده و به نوعي آرامش 
و آسایش آنان را بهم مي ریزند . در واقع این بخش از تخاصم همان تخاصم اجتماعي 
است که مي تواند بازتاب افکار و اندیشه هاي زشتي مانند تفاخر و تکاثر و گستاخي و زور 

مداري و یا جهل به قانون باشد .
اما راهکارهایي مانند ارجاع امورات به شریعت و قانون و همچنین ، جدیت و قاطعیت 
مجریان قانون و نهادهاي مسئول، نسبت به تعیین حقوق و جایگاه افراد و از آن مهمتر 
دستکاري و اصلاح فرهنگ ستیزه جویي و تبدیل آن به جامعه پذیري و ترویج برادري در 
جامعه مي توانند سه راهکار عمده براي رسیدن به امنیت پایدار با بهره گیري از روندهاي 
مثبت اجتماعي باشند . از آنجایي که همه انسانها در آفرینش و خلقت و بهره گیري از 
مواهب و نعمت هاي الهي همچون سلامت جسم و آسایش روان ، یکسان دیده شده اند 
.کسي حق ندارد به جهت توان افزون تري که آن هم به جهت حکمت و مصلحت به 
بعضي مخلوقات داده شده است به دیگران صدمه وارد کرده  و با رفتارهاي خصومت آمیز 

آنها را تحقیر یا تضعیف نماید .     
نتیجه اینکه بایستي خصومت در اولین فرصت قطع یا کنترل   و یا اصلاح شود . یعني 
با بهره گیري ازدستورات دیني و حاکم نمودن عقلانیت و توجه به نتایج زیانبارش مهار 
گردیده و سامان یابد . در غیر اینصورت براي اخلاق و انسانیت و روابط اجتماعي تهدیدي 
عمده بوده و در نسل هاي بعد نیز ادامه خواهد یافت . بهره جویي از رهنمودهایي مانند 
گذشت و فداکاري و یا تساهل و تسامح در امورات اجتماعي و انتخاب راهکارهاي مشروع و 
محکمه پسند براي مطالبه و دریافت حقوق مورد نظر مي توانند اصولي براي پایین آوردن 
شعله خصومت بحساب آمده واز آنها بهره برداري شود . باید دانست پیروزي شرافتمندانه 
تنها در شکست حریف بدست نمي آید بلکه مي تواند در گذشت و ایثار نیز حاصل شود 

.شاید این پیروزي شیرین تر و گواراتر باشد .
فرماندهی انتظامی استان قم 

رنگ های شخصیت در روانشناسی؛
رنگ شخصیت شما چیست؟

آزمون های شخصیت شناسی بسیاری در دنیا وجود دارد اما می دانستید رنگ هایی که 
شما به سمت شان کشش دارید چیزهای زیادی درباره ی شخصیت تان می گویند؟

رنگ ها همه چیز را در اطراف ما می پوشانند و می آرایند، و در تصمیم گیری های ما برای 
چشم انداز کلی زندگی مان تاثیر گذار هستند. به عنوان مثال شخصی که رنگ زرد را 
دوست دارد ممکن است یک موضع خوش بینانه و پرانرژی داشته باشد درحالی که فردی 
که رنگ مورد علاقه اش بنفش است ممکن است شخصیت ملایم تر و محافظه کارتری 

داشته باشد. با ما در این مقاله همراه باشید و مطالب بیشتری را در این باره بخوانید.
قرمز

اگر رنگ قرمز را انتخاب کنید، احتمالا شخصیتی بسیار غالب، آتشین مزاج، و پرشور 
دارید. شما از اعتماد به نفس بالا، حس جاه طلبی بالایی برخوردارید و زندگی تان را جهت 

می دهید و اجازه نمی دهید هیچ چیزی مانع دستیابی به اهداف تان شود.
به احتمال قوی دوستان بسیار زیادی دارید اما فقط با چند نفر از آنان دوستی صمیمی 
و نزدیکی برقرار می کنید. شما به خانواده و دوستان تان همیشه وفادار باقی می مانید و 
هرکاری برایشان انجام می دهید. افراد با رنگ شخصیت قرمز یک اراده ی بسیار قوی دارند 

و هرگز بدون مبارزه تسلیم نمی شوند.
زرد

اگر رنگ شخصیت تان زرد است، چشم اندازی پرنشاط، سرزنده و خوش بینانه به زندگی 
دارید. هیچ چیزی نمی تواند دلسردتان کند، و اگر شکست بخورید، دوباره برمی گردید و به 
راهتان ادامه می دهید. به آدم های منفی گوش نمی دهید چون می دانید تا زمانی که شما 
به خودتان اعتقاد دارید و مهربانی را در همه ی ابعاد زندگی می گسترانید زندگی خودش 
همه ی دردها را درمان خواهد کرد. شما عمیقا از دیگران مراقبت می کنید و به هر شکل 
ممکن به دیگران کمک می کنید. مادامی که تفکری ایده آل گرایانه دارید رویکردتان به 
زندگی بسیار واقعی است و هوشمندانه و معقول عمل می کنید و درواقع سرتان به تن تان 
می ارزد. شما حواستان به مسئولیت پاسخگوی تان هست و مردم به راحتی به تان اعتماد 

می کنند.
نارنجی

آدم های با رنگ شخصیتی نارنجی یک شخصیت کودکانه و بازیگوش دارند. آن ها از 
یک انرژی بسیار بالا برخوردارند و از سبک زندگی فعال لذت می برند و در حال جست 
و خیز و آزاد کردن انرژی شان هستند. آنان ذاتا بخشندگان خوبی هستند و قبل از اینکه 
نگران خودشان باشند از دیگران مراقبت می کنند. اگر شما به لباس احتیاج داشته باشید 
به راحتی پیراهن خودشان را درمی آورند و به شما می بخشند. آنان روح گرم و پذیرنده ای 
دارند و همانقدر که سخنران خوبی هستند شنونده ی خوبی نیز هستند. آدم های با این 
شخصیت از این که کانون توجه قرار بگیرند لذت می برند و خودشان را به مرکز توجه 

نزدیک می کنند.
بنفش

بنفش دوستان بسیار حساس و عاطفی هستند و روح لطیفی دارند، آدم های با رنگ 
شخصیت بنفش از این که اوقات شان را در خلوت و تنهایی بگذرانند لذت می برند. آنان 
مبتکر، رویاپرداز، و هنرمند هستند و دنیا را از دریچه ی نگاه تخیلی و خلاقانه  ی خود 
می نگرند. ترجیح می دهند به جای مشارکت در بحث ها به خلوت خودشان بروند، نه به 
این دلیل که اهمیتی به موضوعات نمی دهند بلکه می خواهند برای یک دقیقه ذهن شان 
را به جایی دورتر ببرند و بیندیشند. آنان ایده های بسیار زیادی دارند و هر روز زمان زیادی 
را صرف می کنند تا چیزی را بیافرینند که دوست دارند. آنان شخصیت بسیار صلح طلب 
و آرامی دارند و دوستانه رفتار می کنند. ساعت ها پای حرف های شما می نشینند و اگر 

بخواهید می توانید سر بر شانه هایشان بگذارید و اشک بریزید.
سبز

آدم های با رنگ شخصیت سبز به سمت طبیعت کشش دارند چرا که رویکردشان به 
زندگی حساس و ریشه ای است. آنان معمولا افرادی درونگرا و درباره ی محیط پیرامون شان 
بسیار ماجراجو هستند. به همین دلیل علاقه دارند تا هرآنچه را ممکن است کشف کنند و 
احتمالا همیشه باید خارج از منزل پیدایشان کنید. آنان بسیار متفکر هستند و از کارهای 
هیجان انگیز و گفت و گوهای فکری و مهیج لذت می برند. بسیار صریح هستند و نسبت به 
دوپهلویی و ایهام بدبین هستند و اغلب با کسانی دوستی می کنند که صداقت و صراحت 

زیادی داشته باشند.
آبی

آدم های با شخصیت آبی آیده ال گرایان مصمم با یک حس رومانتیک کمی ناامیدانه  
هستند. آن ها تاب تحمل بی رحمی ها و جنایاتی را که در جهان رخ می دهد ندارند و 
به جایش امید و ایمان را در قلبشان پرورش می دهند. بسیار مهربان، صمیمی و دلسوز 
هستند و هرکاری را به خوبی در این دنیا انجام می دهند. بسیار حساس هستند اما اجازه 
نمی دهند بسیاری از مردم این را بفهمند. هم چنین بسیار کم حرف و آرام هستند و از 
اینکه کنار آب باشند لذت می برند چرا که آب بیش از هر چیز دیگری آرامش را برایشان به 
ارمغان می آورد. ارتباط بسیار عمیقی با طبیعت دارند و هر وقت که احساس عدم تعادل در 

زندگیشان کنند زمان زیادی را خارج از منزل و در دل طبیعت می گذرانند.

تنها مشکلی که اینجا وجود دارد این است که شما به طور قطع از اینکه زودتر از وقت 
معمول از خواب بیدار شوید، متنفر هستید. آیا اینطور نیست؟ اگر شما با این موضوع موافق 
هستید که سحرخیزی عامل پیشرفت و موفقیت است ولی از آن دسته افرادی هستید که 
با شنیدن صدای زنگ ساعت در صبح به خود می گویید: »باز یک روز دیگر«، نگران نباشید.

در این مقاله ما شما را با استراتژی هایی آشنا می کنیم که با به کار بستن آنها از رختخواب 
بیرون جسته و صبح خود را خیلی راحت تر و حتی با شادی و نشاط بیشتر شروع می کنید.

فرآیند بیدار شدن صبحگاهی خود را تغییر دهید
تلاش کنید تا در صبح خود یک تحول بنیادی ایجاد کنید. مثلا اگر عادت دارید تا ظهر 
بخوابید، ساعت بیداری خود را به سمت صبح هدایت کنید. شما با ایجاد تغییراتی کوچک هم 
می توانید به تغییراتی بزرگ برسید. آگاه تر شوید و به سطح بالاتری از شور و شوق دست پیدا 

کنید. پایبندی به چنین فرآیندهایی دقت شما را در زندگی بالا برده، به شما آرامش داده و 
کمک می کند تا بتوانید روش صحیح را در ایجاد تغییرات پایدار انتخاب کنید.

اگر انسان به اهمیت تغییر واقف نباشد، ایجاد هر نوع تغییر در زندگی اش مشکل خواهد 
بود، پس باید از خودتان بپرسید: چرا زود بیدار شدن برای شما مهم است؟ چرا می خواهید از 

صبح خود بیشتر استفاده کنید؟
فکر کردن به فعالیتهای لذت بخش

برخاستن از خواب در صبح زود به خودی خود دشوار است؛ حال تصور کنید برای انجام 
کاری که اصلا علاقه ای به انجام آن ندارید از خواب بلند شده اید... به نظر نمی رسد این کار 
کمتر از شکنجه باشد. به همین دلیل شما باید فرآیندی را برای بیدار شدن در صبح انتخاب 
کنید که پر از فعالیت های مورد علاقه شما باشد. چیزهایی که حال شما را بهتر می کنند و 
باعث پیشرفت شما در زندگی می شوند. حالا شما می توانید فهرستی از کارهای مورد علاقه 
خود را که انجام آن در صبح وجود دارد، آماده کنید تا مشوقی باشد برای سحرخیزی و شروع 

یک روز خوب.
سحرخیزی چه کمکی می کند؟

اگر انسان به اهمیت تغییر واقف نباشد، ایجاد هر نوع تغییر در زندگی اش مشکل خواهد 
بود، پس باید از خودتان بپرسید: چرا زود بیدار شدن برای شما مهم است؟ چرا می خواهید 
از صبح خود بیشتر استفاده کنید؟ آیا به این مسئله اعتقاد دارید که ایجاد یک برنامه کامل 
صبحگاهی و تبعیت از آن به کاهش وزن شما کمک می کند؟ که باعث می شود تناسب اندام 
داشته باشید و در نتیجه اعتماد به نفس شما را بهبود می بخشد و انرژی لازم برای گذراندن 
روزتان را فراهم می کند؟ یا شاید فکر می کنید اگر قبل از طلوع آفتاب از خواب بیدار شوید 
برای انجام کارهایی که به شما احساس رضایت و آرامش می دهند مثل مطالعه، نوشتن یا ... 
وقت لازم را پیدا می کنید؟ هر گاه برای شما این نکته روشن شد که چرا می خواهید صبح ها 
زودتر از خواب بیدار شوید، به این نکته نیز پی خواهید برد که تغییر کار ساده ای است. ما در 

زیر دلایل بسیار ساده اما موثری را برای هدف سحر خیزی شما عنوان کردیم.
زمان بیشتری را در طول روز در اختیار خواهید داشت

اگر هر روز صبح یک ساعت زودتر از خواب بیدار شوید، در طول سال 15 روز زمان بیشتر 
در اختیار خواهید داشت که می توانید این زمان اضافی را به ورزش، خوردن صبحانه  و مطالعه 

اخبار یا هر کاری که دوست دارید اختصاص دهید.
شما با ایجاد تغییراتی کوچک می توانید به تغییراتی بزرگ برسید. آگاه تر شوید و به سطح 

بالاتری از شور و شوق برسید. پایبندی به چنین فرآیندهایی دقت شما را در زندگی بالا برده، 
به شما آرامش داده و کمک می کند

کمتر اختلال تمرکز دارید
همانطور که در نیمه های شب تماس های تلفنی، پیام های متنی و افراد کمتری باعث 
ایجاد اختلال در تمرکز انسان می شوند، صبح زود به دلیل عدم مزاحمت هایی از این دست، 

کمک می کند، کل زمان را به خود اختصاص دهد.
با روند طبیعی زمین سازگار خواهید شد

بسیاری از حیوانات روند بیولوژیکی بدن خود را با طلوع و غروب خورشید هماهنگ 
می کنند. افرادی هم که صبح زود از خواب بیدار می شوند با این ریتم طبیعی هماهنگ 

می شوند.
نسبت به بقیه شادتر خواهید بود

طبق نظر محققان افرادی که صبح زود از خواب بیدار می شوند به نسبت بقیه شادتر 
هستند. چه کسی دلش نمی خواهد یک شادی ناب را تجربه کند؟

و یادتان باشد، آدم های مشهور دنیا سحرخیزند
شاید این نکته هم محرک خوبی برای سحر خیزی شما باشد، یک تحقیق جدید نشان 
داده که اکثر افرادی که در کار و تحصیل شان موفق شده اند، پیشرفت شان را مدیون یک 

مسئله مهم هستند: خواب کافی و بیدار شدن در صبح زود.
بر اساس تحقیقی که انجام شده است، دانشجویانی که صبح زود بیدار می شوند در میان 
هم کلاسی های خود که عادت به شب بیداری دارند، نمره های بهتری می گیرند و راحت تر 
تحصیل خود را تمام می کنند. علاوه بر این تحقیقات نشان داده که افراد سحرخیز آدم های 
شادتری هستند و همین مسئله بر زندگی و کار آنها تأثیر جدی می گذارد. البته محققان در 
نتیجه این مطالعه اعلام کرده اند که سحرخیزی افراد موفق به هیچ عنوان به معنای کم خوابی 
آنها نیست. همچنین تأکید شده است که میزان خواب کافی برای افراد مختلف،متفاوت است 
و اکثر آدم های موفق برنامه خواب شان به شکلی است که بعد از خواب کافی در صبح زود از 
خواب بیدار می شوند. در این مطلب راههایی برای داشتن یک صبح راحت و پرثمر را گفتیم. 
اکنون بیشترین کاری که شما لازم است انجام دهید آزمایش کردن یک یا تمام این روش 
هاست. چه کسی می داند؟ شاید رابطه عشق و نفرت از صبح شما تبدیل به یک عشق واقعی 
صددرصدی شود؛ به طوری که روزی شما به خودتان بگویید: »بالاخره یک روال صحیح و 

سازنده را برای صبح خودم پیدا کردم!«

 فصل امتحانات برای دانش آموزان مثل فصل برداشت محصول برای 
کشاورزان است. این فصل از فراز و نشیب های خاصی برای دانش آموزان 
و والدین و حتی خواهر و برادرانش، تشکیل شده است. دانش آموزان با 
گذراندن مدتی از سال تحصیلی، باید امتحانی را بدهند که نشان دهنده 
ثمره تلاش آن ها در طول مدت یادگیری است. در این زمان محیط 
خانه دچار تغییراتی می شود، انگار خود پدر و مادر هم امتحان دارند. 
در این شرایط اگر والدین سعی کنند شرایط خانه را کاملا برای یک 
مطالعه مفید فراهم کنند، هم خودشان آرامش بیشتری دارند و هم 
فرزندانشان با دغدغه های کمتری می توانند مطالعه کنند. برخی اوقات 
سخت گیری های بیش از حد والدین در زمان امتحانات کاری می کند 
که دانش آموز یا از همه تفریحاتش بگذرد و یا اینکه با والدینش لج کند 
و درس نخواند. پس نقش اولیاء در زمان امتحانات، در موفقیت دانش 

آموزان بسیار تاثیر دارد. 
در زمان امتحانات حتی در عادت های غذایی دانش آموزان هم باید 
تغییراتی ایجاد شود. بعضی از مواد غذایی به تقویت حافظه و یادگیری 
کمک می کنند و برخی دیگر به کم شدن قدرت حافظه و یادگیری 

کمک می کند
ورود آرامش 

یکی از مهم ترین وظایف والدین در ایام امتحانات این است که سعی 
کنند، فضای خانه را آرام نگه دارند. یکی از ویژگی های فضای آرامش 
دهنده این است که تعامل بین اعضا بر مبنای صمیمیت، دلگرمی، 

محبت کردن و تامین نیازهای یکدیگر باشد. 
مهمان بازی تعطیل 

بهتر است در این ایام از مهمان دعوت کردن و یا مهمانی رفتن 
خودداری کنید. هنگامی که پای مهمان بازی در ایام امتحانات به میان 
کشیده شود، درگیری های ذهنی زیادی را به ویژه برای دانش آموزان 

دختر فراهم می کند. این کار ممکن است وقت زیادی را از دانش آموز 
بگیرد و مانع مطالعه مفید او بشود. 

نمک زندگی تعطیل
هم  با  بیشتری  آرامش  با  کنند  سعی  والدین  امتحانات  ایام  در 
مشکلاتشان را حل کنند. زیرا در خیلی از مواقع فرزندان به خاطر 
مشاجرات والدینشان نمی توانند تمرکز و انگیزه لازم را برای مطالعه 
داشته باشند. ترجیحا مشکلاتتان را دور از دید فرزندان و در اتاقی دیگر 

حل کنید. 
تفریح به موقع 

یک مطالعه مفید مطالعه ای است که دانش آموزان علاوه بر درس 
خواندن، فعالیت های لذت بخش زندگیش را هم انجام بدهند. حذف 
تفریحات و لذت های زندگی، باعث ایجاد کسالت و خستگی در 
دانش آموز می شود و می تواند مانع درس خواندن مفید او بشود. ولی 
به این نکته توجه شود که بهتر است رسیدگی به تفریحات زندگی، 

در ایام امتحانات با برنامه ریزی از پیش تعیین شده باشد. همچنین 
دانش آموزان به ازاء هر 50 دقیقه 10 الی 15 دقیقه استراحت کنند و 
در سومین 50 دقیقه استراحت خود را به نیم ساعت برسانند و دوباره 
به حالت اول برگردند. همچنین دیدن تلویزیون و یا انجام دادن کارهای 
هنری و ... نباید حذف شود، زیرا انجام دادن این کارها باعث ایجاد 
نشاط و آمادگی ذهنی بیشتر برای مطالعه دانش آموزان می شود.  بهتر 
است در این ایام از مهمان دعوت کردن و یا مهمانی رفتن خودداری 
کنید. هنگامی که پای مهمان بازی در ایام امتحانات به میان کشیده 
شود، درگیری های ذهنی زیادی را به ویژه برای دانش آموزان دختر 

فراهم می کند.
گوش شنوا 

والدین در هر موقعیتی باید به حرف های فرزندانشان گوش بدهند 
ولی در ایام امتحانات به این کار بیشتر باید بهاء داده بشود. والدین باید به 
مشکلات و درد دل های فرزندانشان کاملا گوش دهند و بتوانند آن ها 
را کمک کنند. این کار باعث تخلیه هیجانات منفی دانش آموز می شود. 

رژیم طلایی
در زمان امتحانات حتی در عادت های غذایی دانش آموزان هم باید 
تغییراتی ایجاد شود. بعضی از مواد غذایی به تقویت حافظه و یادگیری 
کمک می کنند و برخی دیگر به کم شدن قدرت حافظه و یادگیری 
کمک می کند.  سعی کنید در این ایام از دادن مواد کافئین دار مثل 
نوشابه، قهوه، نسکافه به فرزندانتان خودداری کنید و بیشتر ویتامین های 
E ،B12 ،B1،آهن، ید و منیزیم را به فرزندانتان بدهید. این مواد غذایی 
که باعث تقویت حافظه می شود را می تواند در مواد غذایی زیر پیدا کرد: 
گوشت و سبزیجات تازه، جگر، تخم مرغ، روغن آفتابگردان، پرتقال، 
موز، کاهو و کلم، ماهی، بادام، سبزیجات با برگ سبز تیره، غذاهای 

دریایی، نخودچی، گردو، لوبیا و نخود، آناناس، سیب، خرما و ... . 

قصه سحرخیزان کامروا را بخوانید 

خانوادگی سر جلسه امتحان!

کاظم مجتبایی

فرمانده انتظامي استان اصفهان از کشف یک محموله کالاي قاچاق به ارزش پنج میلیارد 
ریال در ایست و بازرسي شهید "امامي " شهرستان  شهرضا  خبر داد . 

سردار عبدالرضاآقاخاني در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس گفت:ماموران انتظامي 
مستقر در ایستگاه ایست و بازرسي شهید امامي شهرستان "شهرضا" حین کنترل و نظارت 
بر خودروهاي عبوري به یک دستگاه کامیون که از جنوب کشور به مقصد تهران در حرکت 
بود مشکوک شده و آن را متوقف کردند. وي افزود: در بازرسي از این خودرو،یک هزار و 100 
کارتن آدامس خارجي قاچاق فاقد هرگونه مدارک مثبت گمرگي کشف شد . سردار آقاخاني 
ارزش این محموله را پنج میلیارد ریال دانست و ادامه داد: در این رابطه راننده کامیون دستگیر 
که پس از تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانوني به مراجع قضائي تحویل داده شد . فرمانده 
انتظامي استان اصفهان در پایان تاکید کرد:قاچاق کالا قدرت فراواني در تخریب منابع ملي و 
سرمایه هاي اجتماعي دارد و مي تواند آثار نامطلوبي به دنبال داشته باشد که شاخص ترین آن ها 
لطمه به اقتصاد کشور و در نتیجه تضعیف اقتصاد ملي و ایجاد چالش هاي امنیتي مي باشد 
و مردم به عنوان شاه کلید مبارزه با این پدیده شوم، مي توانند با ارائه اطلاعات خود پیرامون 

فعالیت سوداگران اقتصادي یاریگر پلیس در این مبارزه باشند.

فرمانده یگان حفاظت منابع آبزیان استان گلستان اعلام کرد :

کشف هزار رشته دام صیادي غیرمجاز در 
آب هاي ساحلي گلستان 

فرمانده یگان حفاظت منابع آبزیان استان گلستان گفت: از آغاز فصل صید سال جاري 
تا کنون 6 هزار و هشت رشته دام هاي صیادي غیرمجاز غضروفي و فلسدار در آب هاي 

ساحلي استان کشف شد. 
به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس، سرهنگ"غفار سعیدي نسب   اظهارداشت : 
نیروهاي یگان حفاظت منابع آبزیان طي 254 مرحله عملیات مشترک و بازرسي هاي 
مختلف بین پایگاه هاي یگان حفاظت منابع و 44 مرحله گشت مشترک با دریاباني استان 
در دریا و ساحل در شرایط زماني و مکاني متعدد موفق شدند این دام ها را کشف کنند.وي 
افزود: علاوه بر دام هاي مکشوفه، مقادیري ماهي استخواني و غضروفي، 12 فروند شناور 
سبک و سنگین، سه فروند قایق پارویي و 172 مورد لنگر، پارو، باطري، گالن، سوخت و 
اقلام دیگر نیز کشف شد. فرمانده یگان حفاظت منابع آبزیان گلستان ادامه داد: در این راستا 
20 متهم نیز دستگیر و پرونده هاي متخلفان به مراجع قانوني براي رسیدگي ارجاع داده 
شده است.وي با اشاره به شروع فصل صید ماهیان استخواني از 20 مهر امسال تصریح کرد: 
یگان حفاظت منابع آبزیان استان تدابیر و اقدامات پیشگیرانه لازم را براي صید، حفاظت 
و حراست این گونه ماهیان درنظر گرفته است و با هرگونه صید غیرمجاز برخورد قانوني 
خواهد کرد.سعیدي نسب در ادامه ضمن تاکید بر حفظ و حراست از منابع آبزي به عنوان 
سرمایه ملي گفت: مبارزه با صید غیرمجاز براي حفظ و حراست از منابع آبزي دریاي خزر 
و حفظ بیت المال که به عنوان ثروت ملي محسوب مي شود از وظایف یگان حفاظت منابع 
آبزیان استان است.فرمانده یگان منابع آبزیان در پایان ضمن تشکر از همکاري شهروندان 
با نیروهاي این یگان،از کلیه هم استاني ها خواستار شد هرگونه اطلاعات درخصوص صید 
غیرمجاز را به ستاد خبري این یگان در گرگان و بندرترکمن اطلاع دهند.گفتني است،طول 

سواحل دریاي خزر در استان گلستان به حدود یکصد کیلومتر مي رسد.

توقیف خودروي پژو206 با 61میلیون خلافي 
رئیس مرکز فرماندهي و کنترل ترافیک پلیس راهور تهران بزرگ  گفت :خودروي پژو 
206 با بیش از 61 میلیون ریال خلافي توسط ماموران پلیس بزرگراه راهور تهران بزرگ 

توقیف شد.  
سرهنگ شیراني در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، اظهارداشت:بامداد روز 
گذشته ماموران پلیس بزرگراه راهور تهران بزرگ هنگام کنترل وضعیت تردد در بزرگراه 
صدر به یک دستگاه خودروي پژو 206 مشکوک شدند.وي افزود:پس از استعلام شماره 
پلاک خودرو مشخص شد که این خودرو داراي بیش از یک میلیون تومان خلافي پرداخت 
نشده است.  این مقام انتظامي ادامه داد:طبق قانون در صورتي که مبلغ جریمه خودرویي به 
10 میلیون ریال برسد پلیس راهنمایي و رانندگي مراتب را به مالک خودرو اعلام و چنانچه 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ ابلاغ، مالک خودرو نسبت به پرداخت جریمه اقدام نکند، 

خودرو توقیف و از تردد آن جلوگیري خواهد شد. 
رئیس مرکز فرماندهي و کنترل ترافیک پلیس راهور تهران بزرگ در خاتمه گفت: با 
استعلام صورت گرفته مشخص شد خودرو مذکور در مجموع داراي 61 میلیون و 650 
هزار ریال خلافي بوده و این مقدار جریمه تاکنون پرداخت نشده که به موجب قانون خودرو 

توقیف و روانه پارکینگ شد.

رییس پلیس فتای تهران بزرگ: 

پرونده »سوشا مکانی« در پلیس فتا نیست 

جانشین مرزباني ناجا  اعلام کرد :

ناکامي قاچاقچیان در توزیع محموله 32میلیاردي 

فرمانده انتظامي استان گلستان خبرداد:

کشف 45 پرونده زمین خواري به ارزش بیش از 663 میلیاردی 

رییس پلیس امنیت عمومي انتظامي استان همدان  عنوان کرد :

کشف هفت میلیون و 4۸5 هزار انواع مواد محترقه همدان

فرمانده انتظامي استان سمنان  :

سرقت در سمنان 11 درصد کاهش یافت 

فرمانده انتظامي شهرستان زنجان:

 قاتل نامریی جان مادر و فرزند چهار ساله گرفت 

رییس پلیس فتای تهران بزرگ اعلام کرد که پرونده »سوشا مکانی« به پلیس فتا 
ارجاع نشده است. 

سرهنگ محمدمهدی کاکوان در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، درباره برخی خبرهای 
منتسب به او درباره جزئیات پرونده سوشا مکانی، اظهار کرد: این پرونده ارتباطی به پلیس 
فتا ندارد و از همان ابتدا نیز ماجرای این فرد به پلیس فتای تهران بزرگ ارجاع داده نشد. 
وی با بیان اینکه مقام قضایی رسیدگی به این پرونده را در دستور کار خود قرار داده، 

خاطرنشان کرد: ممکن است مقام قضایی نیز پیگیری آن را به بخش دیگری در پلیس 
واگذار کرده باشد اما همان طور که گفتم این پرونده به پلیس فتای تهران بزرگ ارجاع 
نشده و ما از همان روز نخست نیز اطلاعی از جزئیات آن نداشتیم. رییس پلیس فتای 
تهران بزرگ اضافه کرد: بنابرین لازم است تاکید کنم آنچه که در برخی از رسانه ها و 
مطبوعات از قول بنده درباره جزئیات این پرونده یا ماجرای هکر 16 ساله ای که گوشی 

این بازیکن فوتبال را هک کرده منتشر شده است کذب بوده و مورد تایید نیست. 

جانشین مرزباني ناجا از توقیف 5 فروند شناور و کشف 645 
هزار کیلو برنج قاچاق به ارزش 32 میلیارد ریال در مرزهاي 

جنوب غرب کشور خبر داد. 
سردار  احمد گراوند  در گفت و گوي اختصاصي با خبرنگار 
پایگاه خبري پلیس با اشاره به اهمیت مبارزه با قاچاق کالا 

با قاچاق ، اقدامات قابل  گفت: مرزباني در راستاي مبارزه 
توجهي با کمک اطلاعاتي مرزنشینان انجام داده و موفقیت 
هاي خوبي را در این زمینه به دست آمده است. وي افزود: 
در این راستا ماموران پایگاه هاي دریاباني آبادان و ماهشهر 
با اشراف اطلاعاتي، در عملیاتي غافلگیرانه،  در سواحل خلیج 

فارس، 5 فروند شناور قاچاقچیان را شناسایي و توقیف کردند. 
جانشین مرزباني ناجا تصریح کرد: ماموران در بازرسي از این 
شناورها، 645هزار کیلو برنج قاچاق را کشف و در این رابطه 24 
قاچاقچي را دستگیر کردند. این مقام انتظامي در پایان ارزش 

ریالي این محموله را 32 میلیاردي ریال اعلام کرد.

فرمانده انتظامي استان گلستان از تشکیل 45 پرونده زمین خواري به ارزش بیش از 663 
میلیارد ریال توسط اداره مبارزه با جرائم اقتصادي پلیس آگاهي خبر داد.

به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس، سردار سیدمحمود میرفیضي ما برخورد قاطع 
پلیس با پدیده زمین خواري را یکي از اولویت هاي پلیس آگاهي عنوان کرد و گفت: 
پدیده زمین خواري از جمله جرائم جدید در سطح استان است.وي به عزم جدي پلیس 
در برخورد با متصرفان اراضي ملي اشاره کرد و گفت: پلیس گلستان با همکاري دستگاه 
قضائي و اداره کل منابع طبیعي، در راستاي حفاظت از اراضي ملي از هیچ کوششي دریغ 

نخواهد کرد.رئیس پلیس گلستان ادامه داد: در همین راستا از ابتداي سال جاري 45 
پرونده زمین خواري در پلیس آگاهي سطح استان تشکیل شد.سردار میرفیضي با اشاره به 
رفع تصرف یک میلیون و 42 هزار و 378 متر مربع اراضي ملي از دست زمین خواران طي 
این مدت، تصریح کرد: ارزش این مقدار از اراضي رفع تصرف شده بیش از 663 میلیارد و 
449 میلیون ریال برآورد شده است.فرمانده انتظامي استان گلستان با اشاره به تشکیل 45 
پرونده و ارسال آن با تهیه مستندات از سازمان شاکي به دادسرا، خاطرنشان کرد: اقدامات 

قانوني در خصوص پرونده هاي تشکیل شده در دست بررسي است.

رییس پلیس امنیت عمومي انتظامي استان همدان از 
توقیف یک دستگاه خودرو حامل 7 میلیون و 485 هزار 
و 380 عدد انواع مواد محترقه غیر مجاز در این شهرستان 

خبر داد. 
به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس، سرهنگ احمد 
رحیمي  گفت: در پي خبري مبني بر این که فردي با یک 
دستگاه خودرو سنگین اسکانیا اقدام به حمل مواد محترقه 
از استان هاي جنوبي کشور به استان هاي مرکزي و تهران 

کرده است، رسیدگي به این موضوع به صورت ویژه در 
دستور کار اداره پشتیباني عملیات- اطلاعات پلیس امنیت 
عمومي استان قرار گرفت. وي افزود: پس از هفته ها اقدامات 
اطلاعاتي مشخص شد وي قصد دارد محموله بزرگ مواد 
محترقه را از بندر بوشهر تحت پوشش بار پلاستیک به 
تهران انتقال دهد که در این راستا اکیپ مجربي از کارکنان 
اداره پشتیباني عملیات- اطلاعات به محورهاي مسیر تردد 
این خودرو اعزام شدند. این مقام انتظامي اظهار داشت: با 

هماهنگي و همکاري ماموران پلیس امنیت عمومي استان 
قم در نهایت خودروي یادشده در ورودي شهر قم مشاهده 
و طي یک عملیات غافلگیرانه پلیسي متوقف شد. رحیمي 
اظهار داشت: پس از انتقال خودرو به اداره پلیس در بازرسي 
به عمل آمده از آن هفت میلیون و 485 هزار و 380 عدد 
انواع مواد محترقه کشف شد و راننده خودرو به همراه 
کشفیات جهت اقدامات قانوني به پلیس امنیت عمومي 

استان قم تحویل شد.

فرمانده انتظامي استان سمنان  با اشاره به تلاش مضاعف و مدیریت جهادي در عرصه مقابله 
با جرایم، از کاهش 11 درصدي سرقت در دي ماه امسال خبر داد. 

سرهنگ روح الامین قاسمي در  نشست اعضاي قرارگاه مشترک مبارزه با سرقت استان 
سمنان ، گفت: نیروي انتظامي تنها دستگاه نقش آفرین در کشف سرقت است. وي با بیان 
این که نمي توان نقش مسائلي از جمله رکود و نابساماني اقتصادي در وقوع سرقت را نادیده 
گرفت، تصریح کرد: دستگاه هایي که در رشد و شکوفایي اقتصاد و ارتقاء سطح معیشت عمومي 
ماموریت دارند باید به وظایف خود در این راستا به خوبي عمل نمایند تا زمینه هاي وقوع سرقت 
در جامعه به کمترین حد ممکن کاهش یابد. این مقام انتظامي از تلاش مضاعف و مدیریت 
جهادي از سوي فرماندهان و مسئولان انتظامي استان در پیشگیري از سرقت و برخورد قاطع با 

سارقان خبرداد و گفت:  از دي ماه وقوع سرقت در استان، 11 درصد نسبت به مدت مشابه سال 
قبل کاهش یافته است. به گفته قاسمي عملکرد کارآگاهان پلیس آگاهي و ماموران تجسس 
کلانتري ها در کشف سرقت نیز بسیار درخشان بوده به گونه اي که در مقایسه با دي ماه سال 
گذشته شاهد افزایش 103 درصدي کشف هستیم. وي بر رعایت اصول ایمني و حفاظتي از 
سوي عموم مردم تاکیدکرد و اظهارداشت: با بررسي هاي صورت گرفته مشخص شد در بسیاري 
از سرقت ها به ویژه از نوع خرد، مالکان در عمل به هشدارها و توصیه هاي پلیس کوتاهي کرده 
اند. رئیس قرارگاه مشترک مبارزه با سرقت استان با اشاره به عزم قاطع پلیس براي ارتقاء امنیت 
عمومي از شهروندان خواست تا با اعلام به موقع هرگونه مورد و تردد مشکوک به مرکز فوریت 

هاي پلیسي 110 یاریگر نیروي انتظامي در تحقق این مهم باشند.

فرمانده انتظامي شهرستان زنجان از مرگ مادر و فرزند چهار ساله اش بر اثر گاز گرفتگي، 
خبر داد. 

سرهنگ ایرج خاني پور گفت: به دنبال کسب خبري مبني بر گاز گرفتگي دو نفر در شهر 
زنجان، ماموران انتظامي براي بررسي موضوع به محل اعزام شدند. وي افزود: با بررسي هاي 
به عمل آمده، مشخص شد مادر 24 ساله و فرزند چهار ساله اش در منزلشان دچار گاز 
گرفتگي شده و پس از انتقال به بیمارستان امام حسین )علیه السلام( جان خود را از دست 
دادند. این مقام انتظامي خاطر نشان کرد: افراد هنگام استراحت در منزل از شیر آلات گاز 
خانگي خود اطمینان حاصل کرده و براي جلوگیري از گاز گرفتگي از تهویه و یا بازگذاشتن 

پنجره براي ورود هوا به داخل منزل استفاده کنند تا شاهد این گونه حوادث ناگوار نباشیم. 
خاني پور ادامه داد: از قرار دادن لوله هاي تبدیل که باعث کاهش قطر لوله بخاري مي شود، 
جدا خوداري کنید چراکه قطر لوله بخاري نباید کوچکتر از قطر لوله خروجي دستگاه 
گازسوز باشد و تحت هر شرایطي عمل تهویه هوا را تسهیل کنید و هرگز دریچه هاي کولر را 
نپوشانید. فرمانده انتظامي شهرستان زنجان گفت: از نصب هرگونه وسیله گاز سوز در حمام، 
رختکن، سرویس هاي بهداشتي و محوطه سونا، استخر و جکوزي جدا خودداري کنید و 
همواره محل اتصال دودکش به وسایل گازسوز و محل اتصال دودکش به دیوار را بازدید و از 

محکم بودن آنها اطمینان حاصل کنید.

فرمانده انتظامي استان اصفهان :

5میلیارد ریال کالاي قاچاق در اصفهان کشف شد 
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سخنگوی دولت گفت: کسی از پلیس نخواسته که مردم 
را بزند، می توان از سازوکارهای مختلف برای صیانت از 

محدوده های مشخص شده استفاده کرد.
محمدباقر نوبخت روز گذشته در نشست خبری خود در 
پاسخ به سوال ایلنا مبنی بر اینکه سخنگوی ناجا روز دوشنبه 
اعلام کرد ما باید برخورد سلبی داشته باشیم و نمی توان 
مردم را زد، با توجه به این مسئله باعث بروز مشکل های 
بین المللی شده، آیا با نیروی انتظامی در این زمینه صحبت 
خاصی شده و موضوع دولت چیست، گفت: کسی از پلیس 
نخواسته که مردم را بزند. می توان از سازوکارهای مختلف 
برای صیانت از محدوده های مشخص شده استفاده کرد. وی 
افزود: قوه قضاییه در حال بررسی است که چه کسانی در این 
حادثه قصور کرده اند یا اینکه با آگاهی یا به صورت ابزاری از 
آنها استفاده شده تا این اقدام غیرقانونی انجام شود. ما باید 
موضوع را به بررسی های قوه قضاییه واسپاری کنیم. نوبخت در 
پاسخ به این سوال که فکر نمی کنید این اتفاق برای تضعیف 
دولت و تحت الشعاع قرار دادن موفقیت های آن در موضوع 
برجام بود گفت: برخی همین تحلیل را دارند، البته ما اینقدر 
بدبینانه وارد عرصه نمی شویم اما این مسئله قابل تامل است، 
ما به جای پیشداوری با مستندات ریشه یابی و اقدام می کنیم 

البته وزارت اطلاعات هم در حال پیگیری این مسئله است.
اتفاقات سفارت عربستان در شان ملت ایران نبود

سخنگوی دولت در ادامه ضمن محکوم کردن اقدام غیر انسانی 
و داعش گونه عربستان در به شهادت رساندن شیخ نمر روحانی 
برجسته شیعی گفت: این اقدامات عربستان نشانگر شکست سیاست 

های این کشور در عراق و سوریه است.
نوبخت ضمن تقدیر از آزادیخواهان جهان و هموطنان به دلیل 
واکنش به این حرکت ضد انسانی در عین حال تاکید کرد که البته 
باید نسبت به اقدام نکوهش بار و مشکوک عده ای تردید کنیم. وی 
افزود: اتفاقات اخیر نسبت به سفارت عربستان از نظر شرعی قابل 
توجیه نیست و از نظر قانونی نیز در شان ملت بزرگوار ایران نیست، 
بنابراین باید به دقت بررسی شود که چه دست هایی پشت صحنه 
است که تلاش می کنند این موضوع را تحت الشعاع قرار دهند و 
دستگاه قضایی با قدرت در حال پیگیری موضوع است و با هر کس 
خلافی انجام داده باشد عامدا یا غیرعامدا برخورد می شود. وی ادامه 
داد: مساله قطع روابط که از سوی عربستان مطرح شده قابل تذکر 
است چرا که در طول سی و چند سال اخیر بعد از پیروزی انقلاب 
اسلامی قدرت های بزرگ این قطع رابطه را تجربه کردند، بنابراین 
کشور عربستان که سیاست ناپخته و کم تجربگی انجام می دهد، 
متضرر خواهد شد، هرچند دولت بزرگ جیبوتی هم به این قطع 
ارتباط پیوسته است! سخنگوی دولت در پاسخ به این سوال که برخی 
از کشورها خواستار خویشتنداری جمهوری اسلامی ایران نسبت به 
اقدامات عربستان شده اند، خاطرنشان کرد: هر کشوری می تواند 
نسبت به یک رخداد که با کشورش مرتبط باشد یا نباشد، موضع 
گیری کند ولی آنچه لازم است جمهوری اسلامی ایران سیاست 

خارجی سنجیده ای دارد، همچنان که در موضوع برجام به رغم 
کارشکنی هایی که از سوی برخی کشورها صورت گرفت، به نتیجه 
ای نرسیدند و درنهایت برجام به نتیجه رسید. نوبخت افزود: جمهوری 
اسلامی ایران قطعا متناسب با اتفاقاتی که پیش می آید در چارچوب 

قواعد بین المللی واکنش نشان خواهد داد.
ایران خواهان گسترش روابط با جهان است

نوبخت در پاسخ به سوالی درمورد موضع دولت نسبت به بیانیه 
وزارت خارجه عربستان که خواستار حضور حجاج ایرانی شده است، 
گفت: برای حج تمتع زمان مناسبی در پیش داریم که تصمیم 
مناسب اتخاذ می شود. وی همچنین در پاسخ به سوالی درمورد 
نگرانی دولت نسبت به ایجاد اختلافات فرقه ای با توجه به اتفاقات 
اخیر در عربستان خاطرنشان کرد: در اتفاقات اخیر فقط شیعیان این 
اقدام عرستان را محکوم نکردند بلکه اهل سنت و همه آزادیخواهان 
جهان نیز این اقدام عربستان را محکوم کردند. سخنگوی دولت 
خاطرنشان کرد: امروز نیز در رسانه ها اعلام شد که کشور سوئیس با 
احضار سفیر عربستان اخطار به این کشور داده است بنابراین، موضوع 
فراتر از بحث داخلی دو کشور است و بسیاری از کشورها تلاش دارند 
تا موضوع شیعه وسنی را مطرح کنند ولی مسایل عربستان فراتر از 
این موضوع ها است. نوبخت با تاکید بر این که جمهوری اسلامی 
ایران خواهان بسط و گسترش روابط با همسایگان و جهان است، 
گفت: در شرایط پساتحریم با شرایط مطلوب جهانی پیش خواهیم 
رفت البته ممکن است درباره عربستان یک استثناء وجود داشته باشد 
چراکه اقدام نسنجیده این کشور نشانگر بی درایتی و ناپختگی آنها 
در سیاست خارجی است. وی افزود: این اقدام عربستان نشان می 
دهد از ظرفیت لازم برخوردار نیست و هرگاه این کشور به درک 

واقع بینانه برسد، جمهوری اسلامی ایران سیاست بسط روابط را 
خواهد داشت و اگر چنین قابلیتی در کشور عربستان مشاهده شود 
در بسط روابط نگاه ما مثبت خواهد بود. سخنگوی دولت در پاسخ 
به این که آیا رفتارهای عربستان نوعی سنگ اندازی در اجرای برجام 
تلقی نمی شود، گفت: برخی از کشورهای منطقه در کنار اسرائیل از 
هیچ تلاشی برای به نتیجه نرسیدن برجام فروگذار نکردند و اقدامات 
نسنجیده عربستان را در رخدادهای اخیر بدون ارتباط نمی بینیم و 
می توان چنین تلقی کرد. نوبخت افزود: برجام یک سند محکمی 
است و انشائ اله جمهوری اسلامی ایران قصد دارد با رعایت طرف 
مقابل آن را اجرایی کند و تا کنون طرفهای مقابل در جهت اجرای 
برجام و تعهداتی که داشته اند به انجام رسیده است و ادامه مسیر نیز 
همچون گذشته که تمام تلاشهای دشمنان به نتیجه نرسیده خنثی 
خواهد شد. سخنگوی دولت در پاسخ به اینکه یارانه پرداختی در سال 
جاری با توجه به درآمد نفت چه میزان بوده است، افزود: اگر میزان 
دریافتی از نفت را حدود 53 هزار میلیارد تومان تلقی کنیم آنچه باید 
تا پایان سال بابت یارانه پرداخت شود 42 هزار میلیارد تومان است. 

نوبخت در پاسخ به اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی در 
بودجه اظهارداشت: 24 بند از سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی و 
۸1 بند از سیاست های کلی برنامه ششم در لایحه بودجه سال اینده 
احصاء شده است و نه تنها سیاست اقتصاد مقاومتی بلکه سیاست 
های برنامه ششم نیز مورد توجه قرار گرفته است. وی در پاسخ به 
تغییر شیوه در نرخ سود بین بانکی نیز خاطرنشان کرد: سیاست پولی 
بانک مرکزی همواره استفاده از سازو کارهای بر دو روش دستوری 
و یا استفاده از نرخ سود بین بانکی است که هزینه پول برای بانکها 
کاهش یابد و بانک مرکزی از روش دوم برای این منظور استفاده می 

کند تا پولی که در اختیار فعالان اقتصادی قرار می گیرد با 
سود کمتری باشد. 

سخنگوی دولت در پاسخ به اینکه آیا اطلاعی از دستگیر 
شدگان مقابل سفارت عربستان دارید، گفت: هیچ اطلاعی 

ندارم و دستگاه قضایی پیگیر موضوع است.
عیدی کارکنان براساس مصوبه دولت خواهد بود

رییس سازمان مدیریت مدیریت و برنامه ریزی کشور 
همچنین در پاسخ سوالی درمورد به میزان عیدی کارکنان 
دولت برای سال آینده اظهارداشت: عیدی براساس مصوبه 
هیات وزیران تعیین می شود که هر زمان تصویب شود اطلاع 
رسانی خواهد شد. نوبخت در پاسخ به سوالی درمورد گلایه 
مندی قطعه سازان از تسهیلات ارائه شده برای خودرو و کالا 
نیز خاطرنشان کرد: این موضوع پیگیری خواهد شد چرا که 
اعطای تسهیلات با هداف مشخص صورت گرفته است و در 
ارتباط با کارت های 10 میلیون تومانی خرید کالا در سیستم 

در حال جریان است.
برجام به زمان اجرا نزدیک شده است

وی در پاسخ به این که حضور برخی دولتمردان در 
جلسات انتخاباتی شائبه دخالت دولت در انتخابات را بوجود 
می آورد، گفت: وظیفه دولت در امر انتخابات اجرای قانون 
است و اگر کارمندی از دولت در جلسه ای شرکت کند 

متفاوت از دخالت دولت در امر انتخابات است. 
وی اضافه کرد: وظیفه دولت در امر انتخابات متمرکز در وزارت 
کشور است و این موضوعات مداخله دولت در امر انتخابات تلقی نمی 
شود. سخنگوی دولت در پاسخ به این سوال که تاخیر در ارائه لایحه 
برنامه ششم شائبه انتخاباتی را بوجود آورده است، گفت: هفته آینده 
توضیحات لازم در زمینه جزئیات لایحه برنامه در بودجه کشور ارائه 
می شود. نوبخت در پاسخ سوالی درمورد مذاکره تلفنی وزرای خارجه 
کشورمان با آمریکا نیز اظهارداشت: با توجه به اینکه قرار است برجام 
لحظه به لحظه که به زمان اجرای خود نزدیک تر می شود هماهنگی 
های لازم صورت گیرد، جلساتی در خارج از کشور انجام می شود و 

برخی ارتباطات بین وزراء خارجه حتی با 1+5 انجام می شود. 
وی در پاسخ به این سوال که گفته می شود از سوی شورای اطلاع 
رسانی دولت مصوبه ای صادر شده که از این پس هرگونه درخواست 
مصاحبه با وزرا باید از سوی رییس سازمان صدا وسیما باشد، گفت: 
چنین مصوبه ای از سوی شورای اطلاع رسانی به عنوان دستورالعمل 
صادر نشده است، حتی شنیده شده که صدا وسیما عنوان کرده که 
هرگونه دعوتی متناسب با جایگاه مدعو با امضاء رسمی باید انجام شود 
ولی روال دولت همانند گذشته است. نوبخت همچنین در پاسخ به 
اظهارات شهردار تهران برای گرفتن اختیارات برای رفع آلودگی هوای 
تهران اظهارداشت: از هرگونه طرحی دولت استقبال می کند و هر 
دستگاهی طرحی برای بهبود آلودگی هوا داشته باشد را ضمن تشکر 
می خواهیم که برنامه خود را ارائه کنند. وی اضافه کرد: در حال حاضر 
دستگاه ها می توانند با همان مقدار اختیاراتی که دارند به رفع آلودگی 

بپردازند واقدامات خود را انجام دهند.

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی گفت: درباره 
ائتلاف اصولگرایان چندان اطلاعی ندارم، اما براساس آنچه در اخبار 

می خوانیم، به نظر می آید با وحدت فاصله زیادی دارند.
فایزه هاشمی با اشاره به اینکه تجربه نشانگر موفقیت نهایی اصلاح 
طلبان در جریان تخریب ها و تلاش های صورت گرفته برای امنیتی 
تر کردن فضای انتخابات است، گفت: این موضوع و فضا همواره اثری 

معکوس داشته و دارد و در نهایت به نفع اصلاح طلبان است.
وی پیش بینی اش از شرایط انتخابات آتی را در صورت مشارکت 
گسترده مردم، اینگونه بیان کرد: تصور می کنم به شرط مشارکت 
گسترده مردم در روز انتخابات، فضایی مناسب را تجربه کنیم، به 
این معنا که در این صورت بخش معتدل جامعه چه اصلاح طلبان 
و چه اصولگرایان می توانند وارد مجلس شوند که امیدوارم چنین 

اتفاقی بیفتد.

حزب نمی تواند هم اصولگرا با شد هم اصلاح طلب
وی تصریح کرد: همیشه با چنین موضوعی روبه رو بوده ایم که 
احزاب افرادی را به صورت مشترک در لیست قرار می دادند، در حالی 
که نهایتا یک روزی باید تکلیف احزاب در ایران مشخص شود. تکلیف 
حزب مشخص است، حزب نمی تواند هم اصلاح طلب باشد و هم 
اصولگرا باشد.این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه داد: در کشورهایی 
مانند آمریکا، انگلیس، مالزی و ترکیه هر حزب افراد مربوط به خود را 
دارد و از این رو افراد مشترک بین 2 حزب، کمی غیر معقول به نظر 

می رسد و مغایر با فعالیت احزاب است.

حضور افراد در لیست های مشترک تعارض ایجاد می کند
وی در بخش دیگری از صحبت های خود گفت: در صورت وجود 
افراد مشترک بین 2 حزب باید به این نکته توجه کرد در مواقعی که 
رأی گیری های حساسی مانند انتخاب رئیس مجلس صورت می 

گیرد، اصولگرایان حاضر در لیست اصلاح طلبان به چه کسی رای 
می دهند و در سمت رو به رو نیز اصلاح طلبان حاضر در لیست 
اصولگرایان چه فردی را انتخاب خواهند کرد. به طور یقین در چنین 
شرایطی تعارض ایجاد می شود و وضعیت آراء چندان مشخص 
نخواهد شد.فائزه هاشمی اظهار کرد: تکلیف احزاب باید معلوم و چهره 
شان مشخص باشد و فعالیتی شفاف داشته باشند. اشتراک در موضوع 
عضویت افراد در احزاب مختلف را چندان متوجه نمی شوم و وجود 
چنین بحثی را یک مشکل حزبی می دانم. باید توجه داشته باشیم 
که اگر قرار است احزابمان در مسیر واقعی حزب قرار بگیرند، نباید 
از این پس شاهد اتفاقاتی اینچنینی باشیم، البته این موضوع نظر 
شخصی بنده است.وی در بخش دیگری از اظهارات خود به تلاش 
هایی که برای تخریب برخی چهره ها از طریق جلوگیری از نشست 
ها و سخنرانی های این افراد از سوی عده ای صورت می گیرد، اشاره 
و تصریح کرد: معمولا اقداماتی نظیر تلاش برای تخریب و امنیتی 
کردن فضای انتخابات در هر دوره اتفاق می افتد و تاکنون اثر عکس 
داشته است. در این راستا اگر به گذشته و دوم خرداد 13۷6 نگاه 
کنیم، حرکاتی بسیار شدیدتر را می بینیم، در حالی که نتیجه نهایی 

آن برخلاف اینگونه حرکت ها بود.

تندروها احساس خطر کرده اند
این نماینده دوره پنجم مجلس شورای اسلامی افزود: تلاش های 
صورت گرفته در این زمینه در نهایت به نفع اصلاح طلبان و به نفع 
عموم جامعه می شود، چون اینگونه اعمال نشان دهنده احساس 
خطر کردن تندروها  و به معنای آن است که این افراد چون احساس 
خطر می کنند، از طریق اعمالی چون جلوگیری از سخنرانی افراد و 
تخریب آنها، سعی در  تنگ تر کردن فضا دارند. این افراد برای تحقق 
خواسته هایشان می خواهند رسانه ها را محدود کنند تا حرف مردم 
و اصلاح طلبان بیان نشود در حالی که تجربه نشان می دهد اینگونه 

اقدامات تاکنون نتیجه عکس داشته است.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود بر سهمیه 30 درصدی 
زنان در مجلس و لزوم حضور بانوان در مدارج دولتی تاکید کرد و 
گفت: فکر می کنم اختصاص این سهمیه تنها راه حل ما است. با 
وجود اینکه 3۷ سال از انقلاب می گذرد، روز به روز تعداد خانم های 
حاضر در مجلس کم تر شده که در این راستا نمی توانیم بگوییم خانم 

ها تلاشی نکرده اند.
به گزارش جماران، فائزه هاشمی ادامه داد: باید توجه داشته 
باشیم که جامعه با یکسری مشکلات در رابطه با حضور کمتر زنان 
در مجلس و عرصه های مدیریتی  روبه رو است. با این وجود تمامی 
کشورهای دنیا نیز این کار را انجام داده اند، به این صورت که سهمیه 
ای را تعیین می کنند که پیشنهاد ما سهمیه ای حداقل 30 درصدی 
است که پس از رسیدن جامعه به تعادل، آن سهمیه برداشته می 
شود.وی اظهار کرد: چندی پیش تحقیقی را مطالعه می کردم که 
براساس آن حتی کشور سوئد هم این سهمیه را در یک دوره زمانی 
داشته و اختصاص چنین سهمیه ای درواقع موضوعی است که 
سازمان های بین المللی نیز پیشنهاد کرده اند. اختصاص این سهمیه 
نه تنها در مورد انتخابات مجلس، بلکه در پست های کلان مدیریتی 
مانند انتخاب وزرا، کابینه و دیگر پست های مهم مملکتی نیز صدق 
می کند. به نظر بنده اختصاص این سهمیه آخرین راه حلی است که 
در خلال آن، خانم ها بتوانند در مدیریت های کلان جامعه به ویژه 

مجلس، مشارکت های قوی داشته باشند.

نتیجه عدم حضور زنان در مدیریت ها 
خروج از اعتدال است

عضو حزب کارگزاران سازندگی تصریح کرد: نتیجه تک بعدی و 
رها شدن یک بال جامعه، بخشی از مشکلاتی است که امروز مشاهده 
می کنیم و دلیل بروز بسیاری از این مشکلات خروج اداره کردن 

جامعه از اعتدال است.وی اضافه کرد: در نظام آفرینش انسان، زن 
و مرد با هم خلق شده اند و بر همین محور، باید با هم بمانند و با 
یکدیگر جامعه را اداره کنند تا اعتدال حفظ شود. موضوعی که در 
شرایط فعلی مشاهده می کنیم، وجود فرهنگ و مدیریت مردانه در 
کشور است در حالی که اگر بانوان وارد چنین مدیریتی شوند، ایجاد 
اعتدال در جامعه و همچنین تلطیف شدن فضای فعلی را شاهد 

خواهیم بود.
مجمع  در  قضیه  این  کرد:  یادآوری  هاشمی همچنین  فائزه 
تشخیص مصلحت نظام و در راستای سیاست های کلان انتخابات 
مطرح شد، اما متاسفانه رای نیاورد. فعالیتی که هم اکنون با احزاب 
انجام می دهیم این است که حداقل احزاب اصلاح طلب این موضوع 
را رعایت کنند و در لیست هایشان این حداقل سهمیه 30 درصدی 

را مورد توجه قرار بدهند.
وی درخصوص اتحاد احزاب اصلاح طلب در قالب شورای عالی 
اصلاح طلبان، خاطرنشان کرد: موضوعی که هم اکنون مشاهده می 
کنیم، اتحاد احزاب اصلاح طلب با همدیگر در قالب شورای عالی 
اصلاح طلبان است که چندی پیش ترکیب هیئت رئیسه آن هم 

مشخص شد.

احزاب اصلاح طلب
 با حامیان دولت فاصله ای ندارند

این نماینده دوره پنجم مجلس شورای اسلامی افزود: درباره 
نزدیک شدن اصلاح طلبان و حامیان دولت در حال فعالیت هستیم 
و به طور یقین اصلاح طلبان و حامیان دولت با هم فاصله ای ندارند، 
اما اینکه با هم یک لیست ارائه دهند یا ندهند، هنوز بحث ما نیست و 
اطلاع ندارم چه اتفاقی در آینده می افتد. به هر حال حامیان دولت، 
نگاه مشخصی دارند و چندان انتظار ندارم با اصلاح طلبان همراه شود، 
بلکه اصلاح طلبان خودشان باید تلاش کنند و کارشان را انجام دهند.

آسیب ماجراجویی
 افراطیون به منافع ملی

اقلیتی کم شمار، امنیت و منافع ملی کشور را بازیچه 
ماجراجویی خود کرده اند. حمله به سفارت عربستان سعودی 
در تهران و کنسولگری این کشور در مشهد هیچ منطق 

عقلانی و قانونی ندارد جز اینکه باورکنیم این گروه در پی ایجاد مساله تازه برای دولت در 
روابط خارجی هستند.

اقدام دولت سعودی در اعدام جمعی از شهروندان این کشور و به ویژه شهادت "شیخ 
نمر" رهبر شیعیان عربستان، غیر انسانی و محکوم است. در این حال حمله مشکوک و غیر 
قابل دفاع گروهی افراطی به نمایندگی  های این کشور در ایران، نه تنها بر بار محکومیت 
رژیم سعودی نمی افزاید، بلکه توپ را در زمین ایران می اندازد که مدعی است؛ حقوق انسانی 
شهروندان سعودی در زنجیره اعدام  مخالفان پایمال شده است. اگر قرار بر محکومیت مدنی 
رفتار دولت عربستان است که برپایی تظاهرات اعتراضی و در خور شخصیت تاریخی ملت 
ایران و نیز بیانیه های مختلف مقام های کشور کفایت می کند. اما اگر قرار است این اتفاق 
بهانه ای شود در مصداق کردن اتهامات مخالفان ایران و ایجاد هجمه ای تازه علیه کشور، باید 

رفتار مرتکبان آن را نیت خوانی کرد.
هدف افراطیون فلج کردن دولت برآمده از اراده مردم در انتخابات سال 92 است. 
آنان در این هدف از همه ابزار ها بهره می گیرند؛ حتی اگر منافع ملی و امنیت کشور دچار 
آسیب شود. حمله به سفارت یک کشور به معنی نقض کنوانسیون  های بین المللی است 
که در آن بر امنیت نمایندگی کشورها تأکید و تصریح شده است. انکار این مهم به معنی 
بی مسئولیتی دولتی است که میزبان نمایندگی کشورهاست. حال در نظر بگیرید ایران در 
گذر از سال های سخت انزوای بین المللی، تحریم های شکننده، دشمنان ریز و درشت در 
جامعه بین الملل، قرار است زندگی تازه ای را در دوران پسا تحریم آغاز کند. یکی از بهانه های 
 جدی مخالفان منطقه ای و جامعه جهانی علیه ایران،  غیر قابل اعتماد بودن این کشور در 
انجام تعهدات خود است. از جمله تعهداتی که می تواند ورود سرمایه های خارجی را در 
کشور تسهیل کند، توانایی دولت در تأمین امنیت نمایندگان خارجی در داخل کشور است. 
آیا اتفاق نامیمون شنبه شب گذشته مستمسک لازم را به مخالفان نخواهد داد؟ در این حال 

آیا چنین رفتاری، تلاش دولت را در تحکیم روابط منطقه ای دچار اختلال نمی کند؟
دولت سعودی از زمان شروع بیداری عربی در سال 2011 تا کنون تاکتیک فرار به 
جلو را در پرهیز از تأثیرات انقلاب ملت های عرب دنبال کرده است. دخالت در سرنگونگی 
دولت منتخب "محمد المرسی" در مصر؛  دخالت در سرکوب قیام مردم بحرین، اقدام در 
سرکوب قیام مردم یمن؛ دخالت در جنگ داخلی سوریه و تلاش برای فرقه ای کردن فرایند 

تحولات خاورمیانه و... .
همه اقدام های راهبردی و تاکتیکی سعودی ها به این منظور بوده که برای تأخیر در 
انجام تغییرات اجتناب ناپذیر در ساختار سیاسی کهنه این کشور فرصت بخرد. از سوی 
دیگر با تنش زایی در فضای منطقه و القای ورود به عصر منازعات فرقه ای، به انسجام بخشی 
در درون نظام متزلزل سیاسی خود پرداخته و از حیات خلوت محیط پیرامونی اش مراقبت 
کند. اگرچه دولت ریاض در دستیابی به اهداف یادشده کمترین نتیجه را داشته است، ولی 

فراموش نباید کردکه نقطه قوت سیاست راهبردی سعودی ها خرید زمان است.
نظام سیاسی سعودی در اقدامی نابخردانه و برای فروکاستن از تزلزل های درونی، به 
استفاده از قدرت برهنه سرکوب رو آورده است. همین مهم روزنه لازم را برای تحول خواهان 
این کشور _ اعم از شیعه و سنی _ فراهم می کند تا آرمان های خود را در مسیر منطقی 
و واقعی دنبال کنند. اما وقوع آنچه در شنبه شب برای نمایندگی های دولت این کشور در 
تهران و مشهد رخ داد، باردیگر فرصت را برای سیاست فراربه جلو و فرافکنی سعودی ها 

ایجاد می کند تا بهانه های تازه تری در دشمن تراشی پیدا کنند.
لازم است بر ماجراجویی هایی که به منافع کشور آسیب می زند مهار زد.

استاد دانشگاه پرینستون آمریکا تشریح کرد: 

ضربه سنگینی که عربستان
 از ایران و آمریکا خورد

معاون پیشین سیاست خارجی دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی و استاد دانشگاه 
پرینستون آمریکا با بیان اینکه برجام ضربه سهمگینی بود که عربستان از ایران و آمریکا 
خورد، گفت: حادثه به آتش کشیدن سفارت عربستان ممکن است از سوی خود سعودی 

ها طراحی و توسط عوامل نفوذی شان اجرا شده باشد.
حسین موسویان ضمن تحلیل درباره چرایی اقدامات عربستان علیه ایران، استراتژی این 
کشور در رویارویی برابر تهران را تحلیل کرد. آنچه در ادامه می خوانید، بخشی از متن گفت 
و گوی مشروح جماران با موسویان است که این بخش از مصاحبه به تحولات اخیر منطقه 

ویژه در ارتباط با روابط ایران و عربستان اختصاص دارد.
تصمیم عربستان برای لغو روابط دیپلماتیک با تهران، را چگونه ارزیابی می 
کنید؟ به نظر شما آیا این یک اقدام احساسی بوده و یا عقلانیت خاصی در پشت 

آن وجود داشته است؟
تصمیم عربستان برای قطع روابط با تهران یک اقدام احساسی نبود، بلکه بسیار حساب 
شده و از قبل طراحی شده است. بعد از تحولات بهار عربی یا بیداری اسلامی، نقش منطقه 

ای ایران تقویت و جایگاه عربستان سعودی در منطقه تضعیف شد. 
این وضعیت ریاض را نسبت به گذشته بی نهایت نگران و عصبانی کرد. منتهی عربستان 
با برجام در مورد ایران به بن بست رسید.برجام سهمگین ترین ضربه ای بود که عربستان 
از ایران و آمریکا و قدرت های جهانی خورد. ریاض متوجه شد که واشنگتن از تقابل آنها با 
تهران حمایت نخواهد کرد؛ بنابراین به احتمال قوی استراتژی جدیدی برای "جهان اسلامی 

کردن تقابل با ایران " طراحی کرده است.
برای عملیاتی کردن این استراتژی، ریاض عکس العمل ایران در برابر جان باختن 
بیش از 460 تن از حجاج را ارزیابی کرد و متوجه شد که ایران صبورانه و مدبرانه 
برخورد می کند. طرح اعدام شیخ نمر کلید جدیدی بود که البته به تنهایی نمی 
توانست زمینه ساز موفقیت استراتژی جدید سعودی ها شود، مگر اینکه حادثه ای 
در ایران رخ دهد که برای جهان شوک آور باشد و قدرت مانور عربستان را در جهان 

اسلام بوجود آورد. 
حادثه به آتش کشیدن سفارت عربستان همان چیزی بود که نیاز ریاض را در این زمینه 
برآورده می کرد. ریاض تعدادی از کشورهای اسلامی مثل بحرین، سودان و جیبوتی را به 
قطع رابطه با ایران اقناع کرد و موفق شد اولین گام برای اجرایی کردن استراتژی "جهان 

اسلامی کردن تقابل با ایران" را بردارد.
با این اتفاق آینده روابط ایران و عربستان را چگونه ارزیابی می کنید؟

با توجه به این اتفاقات، مسئولان سیاسی-امنیتی ایران باید 2 مسئله را مورد توجه قرار 
دهند:اول اینکه حادثه به آتش کشیدن سفارت عربستان ممکن است از سوی خود سعودی 

ها طراحی و توسط عوامل نفوذی شان اجرا شده باشد.
ثانیا بعد از ناامیدی سعودی ها در به دام انداختن آمریکا و اروپا برای مقابله با ایران، ریاض 
برنامه گسترده تری برای تقابلی کردن رابطه ایران با کشورهای عربی - اسلامی و سپس 

جهان اسلام در نظر دارد.
 با توجه به قطع روابط ایران و عربستان، این رخداد چه تاثیری بر تحولات 

منطقه به خصوص بحران های عراق و سوریه خواهد داشت؟
به هرحال ایران و عربستان 2 قدرت تعیین کننده برای حل و فصل بحران های 
جاری خاورمیانه هستند. با وضعیت جدید ممکن است اوضاع وخیم تری در پیش روی 

خاورمیانه باشد. 

جلالی با اشاره ماجرای تعرض به سفارت عربستان:

مراجع امنیتی هوشیار باشند
رییس مرکز پژوهش های مجلس تعرض تعداد معدودی افراد به سفارت عربستان را 
مورد نقد قرار داد و گفت: این اقدام کاملا اشتباه بود و خلاف عرف دیپلماتیک است؛ ما 

متعهد به رعایت قواعد مربوط به مصونیت دیپلمات ها هستیم.
کاظم جلالی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: رفتار انجام شده از سوی تعداد معدودی 
افراد کاملا اشتباه بود و این موضوع نوعی کاهش اعتبار برای کشورمان در منظر افکار 

عمومی محسوب می شود.
وی ادامه داد: دیپلمات ها به عنوان مهمانان کشور میزبان تلقی می شوند و حتما 
باید شئون آنها در چارچوب قواعد بین المللی رعایت شود، مگر دیپلمات هایی که 
بخواهند خلاف منافع ملی کشور ما جاسوسی کنند یا جرم هایی مرتکب شوند که 
البته با آنها نیز باید مطابق قانون برخورد شود، نه آنکه به شکل خودسرانه افرادی با 

آنان برخورد کنند.
رییس مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی با نقد رویکردهای صورت گرفته، 

تاکید کرد: حتما باید مراجع امنیتی نسبت به این موضوع هوشیار باشند.
جلالی خاطرنشان کرد: باید با کسانی که چه به شکل سازماندهی شده یا غیر 
سازماندهی شده این کار را مرتکب شده اند برخورد شود تا دیگر شاهد چنین حوادثی که 

به اعتبار ایران لطمه می زند نباشیم.
وی در ادامه به انتقاد شدید از عملکرد آل سعود در قبال اعدام شیخ باقر النمر پرداخت 
و گفت: کاری که عربستان کرد یک جنایت بود بدلیل اینکه یک کسی که نه تنها سلاح 

در دست نگرفت بلکه اسلحه در دست گرفتن را هم مورد تقبیح قرار داد، را اعدام کرد.
این نماینده مجلس شورای اسلامی یادآور شد: شیخ النمر صرفا از ابزار بیان استفاده 
کرد و این رفتار برای آگاهی بخشی به جامعه خودش بود و این رویکرد رژیم سعودی حتما 

جنایت است.
جلالی خاطر نشان کرد: عربستان باید پاسخگوی این رفتار انجام شده نسبت به این 

روحانی برجسته و عالم دینی باشد.
رییس مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی ضمن محکوم کردن اعدام شیخ نمر 
تاکید کرد: اعدام شخ النمر و این جنایت انجام شده از نظر افکار عمومی جهانی محکوم 

است و همه بر آن اذعان دارند.

نکته

اخبــار

مهدی جابری
فرهنگ تبلیغات انتخاباتی در جامعه ایران باید مبتنی بر 
آموزه های دینی و عرفی باشد. مطابق این آموزه ها تخریب 
رقیب، دروغ، تهمت، غیبت، برچسب زنی، افشای مسائل 
شخصی و خریدن آرای دیگران راهکارهای غیراخلاقی و 

غیرانسانی برای دستیابی به هدف است.
اخلاق انتخاباتی در کشور اسلامی ایران که دارای هویت 
ملی ۷ هزار ساله است، قطعا با شیوه های تبلیغاتی کشورهای 
غربی که اخلاق به معنای واقعی جایی در آن ندارد متفاوت 
است؛ بنابراین هرگونه گفتار، نوشتار یا حرکت تبلیغاتی 
که حقیقت و واقعیت را وارونه کند و در نهایت، تصمیم 
گیری مردم را دچار تغییر و دگرگونی اساسی کند اقدامی 

غیراخلاقی شناخته می شود.
 توسل به سوژه های جنجالی

نامزدهای ورود به مجلس دهم بعد از تایید صلاحیت از 
سوی شورای نگهبان می توانند تبلیغات انتخاباتی خود را آغاز 
کنند اما در این میان، تعدادی از داوطلبان که از قبل دارای 
جایگاه مدیریتی یا رسانه ای بوده اند به بهانه های مختلف در 
بین مردم و خبرنگاران حضور می یابند تا هرچه بیشتر خود را 
مطرح کنند. از سوی دیگر افرادی در میان نامزدهای انتخاباتی 

دیده می شوند که به خاطر حضور در محیط های دانشگاهی یا بنا به 
دلایل دیگر ارتباط چندانی با رسانه ها نداشته اند. در چنین شرایطی 
اگر عده ای به بهانه اطلاع رسانی مشغول تبلیغات برای خود شوند، 
نه تنها اجرای قانون انتخابات زیر سوال می رود بلکه مساوات و 

عدالت بین نامزدهای انتخاباتی برقرار نمی شود.
مردم نیز باید توجه داشته باشند که بسیاری از وعده هایی که 
در تبلیغات نامزدهای انتخابات مجلس مطرح می شود، از اساس 
ارتباطی به وظایف ذاتی و ماموریت های یک نماینده مجلس ندارد. 
برخی از این وعده ها به طور مستقیم به قوه مجریه مربوط می شود 

و برخی دیگر به قوه قضائیه!
تلاش برای دیده شدن و ظاهر شدن در صفحات روزنامه ها، 
خبرگزاری ها و تلویزیون باید مطابق نیازهای اساسی جامعه باشد 
و لازم است که رسانه ها به اجرای قانون و رعایت عدالت بین تمام 
نامزدهای انتخاباتی توجه ویژه داشته باشند؛ به این معنا که در 
شرایط کنونی برخی نامزدها با توسل به شیوه های غیراخلاقی به 
سراغ سوژه هایی جنجالی می روند که حساسیت و توجه مردم و 
رسانه ها را در پی دارد و از این طریق نام آنها مدام در افکار عمومی 

مطرح و دیده می شود.

حال این سوال و ابهام مطرح می شود که چرا سوژه های 
جنجالی در چهار سال گذشته جایی در گفتار و نوشتار این افراد 

نداشته و فقط در روزهای منتهی به انتخابات رسانه ای می شود؟

قابلیتی به نام دروغ!
تعدادی از داوطلبان ورود به مجلس یک باور غلط را با خود 
حمل می کنند: »وعده دروغ می دهم تا رای جمع کنم؛ چراکه 
حافظه تاریخی مردم ضعیف است و فردا وعده های امروز را فراموش 
می کنند!« ضعیف دانستن حافظه مردم، توهین به شعور و درک 
جامعه است. همچنین هیچ یک از مدیران و افراد صاحب مسند از 
قضاوت تاریخی مستثنا نیستند. با این حال حتی با این فرض غلط 
که مردم وعده های دروغ امروز را فردا فراموش می کنند، »دروغ 
گفتن« و وعده های دروغ دادن برای فریب افکار عمومی یک راهکار 

غیراخلاقی است.
امروزه مردم با یک جستجوی ساده در اینترنت می توانند تمام 
گفته ها و وعده های یک مقام مسئول یا نماینده مجلس را در طول 
یک دوره زمانی مشخص مرور کنند تا به میزان صحت و عملیاتی 

شدن وعده ها پی ببرند.
وعده های نابجا دادن و دروغ گفتن در تبلیغات انتخاباتی نشان از 
ضعف شخصیتی و ناتوانی مدیریتی افراد دارد؛ چراکه آنها برای پیروز 

شدن قابلیتی جز دروغ و فریب در خود نمی بینند.
مردم نیز باید توجه داشته باشند که بسیاری از وعده هایی که 
در تبلیغات نامزدهای انتخابات مجلس مطرح می شود، از اساس 
ارتباطی به وظایف ذاتی و ماموریت های یک نماینده مجلس ندارد. 
برخی از این وعده ها به طور مستقیم به قوه مجریه مربوط می شود 

و برخی دیگر به قوه قضائیه!

استفاده از شیوه های غیر اخلاقی
برخی نامزدهای انتخابات مجلس به دیگران پول و امتیاز می 
دهند تا تخریب شوند! یعنی تخریب شدن و جلب احساس ترحم و 
دلسوزی مردم را یک راهکار مهم برای مطرح شدن می دانند. این 
در حالی است که تلاش برای تخریب خود تفاوتی با »خودآزاری« 
ندارد و البته خودآزاری یک اختلال روانی است که باید درمان شود! 
بنابراین از فردی که درصدد ورود به مجلس شورای اسلامی است 
انتظار می رود ابتدا بتواند مشکلات و اختلالات شخصیتی خود را 
حل کند. در برخی مناطق کشور تعدادی از رقبای انتخاباتی برای 
پیشی گرفتن از یکدیگر به مردم غذا می دهند، پول پخش می 
کنند و پیش از ورود به مجلس، امتیازات و وعده های خاصی به 

دیگران می دهند! 
البته شورای نگهبان پس از مطلع شدن از این تخلفات، آرای 
صندوق های مربوطه را باطل می کند اما باید توجه داشت که 
انتخابات صرف  المال برای برگزاری  چه هزینه هایی از بیت 

شده است
نکته عجیب و قابل تامل دیگر این است که برخی نامزدهای 
انتخاباتی، از تخریب خود فراتر می روند و کار را به ضرب و شتم 
ساختگی خود می کشانند و حتی حاضر به شنیدن الفاظ رکیک 

هستند..
استفاده از هر شیوه غیراخلاقی و همراه با دروغ برای تحت تاثیر 
قرار دادن مردم، فریب افکار عمومی محسوب می شود؛ چه تخریب 

رقیب انتخاباتی و چه تخریب هدفمند خود.

افشاگری ممنوع!
سابقه فعالیت های اجتماعی، سیاسی و اقتصادی هر 
یک از نامزدهای ورود به مجلس شورای اسلامی کم و بیش 
برای مردم هر حوزه انتخابیه مشخص است و مردم بر اساس 
شناخت خود از سوابق و توانایی های نامزدها به آنها رای می 

دهند.
شایسته است که هر یک از داوطلبان نمایندگی مجلس 
فقط به ارائه برنامه های خود بپردازند و رقیب انتخاباتی خود 
را در چارچوب مباحث کارشناسی نقد کنند و البته به رقیب 
خود فرصت بدهند که از عملکرد یا برنامه های خود دفاع 
کند؛ به عبارت دیگر نقد یکطرفه حتی اگر صحیح و بجا باشد، 
از نظر اخلاقی و انسانی جای اشکال دارد. نقد یکسویه زمینه 
ساز اتهام زنی به دیگران است و راه را برای تخریب و افشاگری 

های ناجوانمردانه باز می کند.
آنچه جامعه از نامزدهای انتخاباتی انتظار دارد، نقد منصفانه 
و مبتنی بر اخلاق است. نقد با افشاگری درباره مسائل شخصی 
و خانوادگی رقبای انتخاباتی تفاوت دارد. نقد منصفانه مبتنی 
بر آمار و اطلاعات تخصصی درباره یک حیطه یا حوزه شغلی و 
مدیریتی است و البته حق پاسخگویی برای نقدشونده محفوظ 
است اما نقد غیرمنصفانه دارای نشانه هایی از افشاگری است و بیش 
از آنکه بر آمار و اطلاعات تخصصی تکیه کند، بر تجسس و تهمت و 

برچسب زدن تاکید دارد.
مردم می دانند که اگر نشانه های نقد غیرمنصفانه در اظهارات و 
نوشته های یک نامزد انتخاباتی ظاهر شد باید به صداقت و انصاف 
او تردید کنند و البته اجازه ندهند که چنین افرادی با چنین شیوه 

های تبلیغاتی به شعور و فهم جامعه توهین کنند.
 در برخی مناطق کشور تعدادی از رقبای انتخاباتی برای 
پیشی گرفتن از یکدیگر به مردم غذا می دهند، پول پخش می 
کنند و پیش از ورود به مجلس، امتیازات و وعده های خاصی 
به دیگران می دهند! البته شورای نگهبان پس از مطلع شدن 
از این تخلفات، آرای صندوق های مربوطه را باطل می کند اما 
باید توجه داشت که چه هزینه هایی از بیت المال برای برگزاری 
انتخابات صرف شده است و تخلفات اینچنینی تمام این هزینه 

ها را هدر می دهد.
چنین افرادی تصور می کنند که مجلس و حوزه انتخابیه ملک 
شخصی آنهاست و می توانند برای جمع آوری آرای مردم، بخش 
هایی از این ملک را به عنوان امتیاز واگذار کنند! مردم می توانند 
با گزارش کردن چنین تخلفاتی، اثبات کنند که بینش سیاسی و 
اجتماعی آنها آنقدر محکم و محترم است که تمام داوطلبان ورود به 

مجلس باید به آن احترام بگذارند.

محمد باقر نوبخت:

 کسی از نیروی انتظامی نخواسته مردم را بزند

فائزه هاشمی: 

اصولگرایان با ائتلاف فاصله زیادی دارند

فرهنگ تبلیغات انتخاباتی در جامعه ایران باید مبتنی بر آموزه های دینی و عرفی باشد

بی اخلاق ها به مجلس نمی روند

جلال خوش چهره
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دنیادوستى، ریشه هر نافرمانى

 و آغاز هر گناهى است.

چهارشنبه  شانزدهم دیماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3907 روزنامه

هیچ اصلاح طلب برجسته ای در تهران رد صلاحیت نشد
گفته می شود: دبیرکل انجمن اسلامی مدرسین دانشگاه ها گفت: هیچ شخصیت اصلاح طلب 
برجسته ای در تهران رد صلاحیت نشده است.محسن رهامی با اعلام این خبر به ایسنا، اظهار کرد: بر 
اساس اخباری که از نتیجه بررسی صلاحیت های نامزدهای انتخابات توسط هیأت های اجرایی به دست 
آمده است تاکنون بیشتر اصلاح طلبان در تهران تأیید صلاحیت شده اند.این فعال سیاسی همچنین 
با اشاره به اینکه صلاحیت خود او هم تأیید شده است، افزود: شخصیت برجسته ای از اصلاح طلبان 
نبوده که صلاحیتش تأیید نشود.همچنین حسین کاشفی از فعالان سیاسی اصلاح طلب در گفت وگو با 
خبرنگار ایسنا، درباره تأیید یا عدم تأیید صلاحیت خود، گفت: من در مشهد برای انتخابات ثبت نام کرده 
بودم اما پس از اینکه دیدم دوستان زیادی در مشهد ثبت نام کرده بودند انصراف خود را اعلام کردم تا 

شرایط برای سایر دوستان فراهم شود.

شهاب حسینی استعفا کرد  
 گفته می شود: شهاب حسینی به دلیلِ آنچه نبود نگاهی نو و اندیشه ای تازه در جشنواره فیلم فجر عنوان 
کرده، از سمتِ مشاور این رویداد سینمایی استعفا داد. این بازیگر در نامه ای که نسخه ای از آن را در اختیار ایسنا 
قرار داده نوشت: موضع گیریِ دبیر جشنواره سی وچهارم فیلم فجر در قبال فیلم »آشغال های دوست داشتنی« و 
اتلاق اصطلاحِ »معضل« به این اثر که با مجوز قانونی وزارت محترم ارشاد ساخته شده و طی چند دوره گذشته 
در محاق بدبینی و سیاه نگری قرار گرفته، امری قابل تامل بوده و نشانگر بطلان تصورات پیشین بنده است. این 
در حالی است که تهیه کننده و کارگردان فیلم، آقای محسن امیریوسفی صبورانه و بدون ایجاد حواشی، طی 
سه سال اخیر به لحاظ روحی، مادی و معنوی، فشار و خسارات زیادی را متحمل شده است. اینجانب سید 
شهاب الدین حسینی به عنوان بازیگر فیلم مذکور در جهت کاهش معضلات دبیر محترم جشنواره فیلم فجر، 

بدین وسیله از سمت مشاور جشنواره سی وچهارم اعلام انصراف و کناره گیری می نمایم.

کویت سفیر ایران را احضار کرد
گفته می شود: وزارت خارجه کویت با صدور بیانیه ای اعلام کرد که »خالد سلیمان الجار الله« 
معاون وزیر خارجه این کشور صبح روز سه شنبه »علیرضا عنایتی« سفیر جمهوری اسلامی ایران در 
کویت را احضار کرده است. بر اساس این خبر وزارت خارجه کویت پیام اعتراض این کشور به حوادث 
اخیر مربوط به سفارت و کنسولگری عربستان در تهران و مشهد را به عنایتی تقدیم کرده است. در 
ادامه این بیانیه  آمده است که کویت به ایران ابلاغ کرده حمایت از سفارت خانه های کشورها در ایران 
از مسئولیت های تهران است و آنچه عدم دخالت ایران در امور کشورهای همسایه و احترام به حاکمیت 
آن توصیف کرده را ضامن امنیت و ثبات خاورمیانه و ایجاد اعتماد سازی دانسته است. وی همچنین بر 
حمایت کویت از اقدامات عربستان تأکید کرد، پیشتر وزارت خارجه کویت سفیر خود را از ایران فراخواند 

و  علت این اقدام را  حوادث مربوط به کنسولگری و سفارت عربستان در ایران اعلام کرد.

رسایی: رد صلاحیت شده ام
 گفته می شود: حمید رسایی نماینده مردم تهران در اینستاگرام خود مدعی شد که در انتخابات 
دهمین دوره مجلس شورای اسلامی رد صلاحیت شده است. حمیدرسایی در اینستاگرام خود مدعی 
شد که دلیل این ردصلاحیت براساس مستندات کذب ارائه شده ازطرف هیأت بدوی تخلفات اداری نهاد 
ریاست جمهوری بوده است که ریاست آن با اشرفی اصفهانی است. محمد اشرفی اصفهانی رییس هیأت 
بدوی رسیدگی به تخلفات اداری نهاد ریاست جمهوری پیش از این اعلام کرده بود: »دو نماینده مجلس 
هستند که به دلیل تخلفات گسترده برای آنها پنج و 10 سال محرومیت از خدمات دولتی صادر کرده 
ایم... طبق قانون این دو نفر نمی توانند در پست های کلیدی قرار بگیرند حتی نمی توانند دیگر نماینده 

مجلس شوند چون این حکم ما برای آنها نوعی سوءسابقه محسوب می شود.«

سقای بی ریا: لاریجانی در لیست   قرار نمی گیرد
 گفته می شود: حجت الاسلام ناصر سقای بی ریا از چهره های نزدیک به دولت احمدی نژاد در 
پاسخ به سوالی که به لیست ائتلاف اصولگرایان در قم و حضور علی لاریجانی در آن اشاره داشت، گفت: 
آقای لاریجانی در جلسات شرکت نمی کنند و از این رو در لیست ائتلاف اصولگرایان قرار نمی گیرد؛ 
اما ما خودمان را در قبال آقای ذوالنور که به جمع ائتلاف آمده و یک اصولگرای واقعی است، ملتزم به 
حمایت می دانیم. آقایان امیرآبادی و آشتیانی هم در لیست ائتلاف اصولگرایان خواهند بود. وی در پاسخ 
به سوالی که موضع وی را درباره حمایت از علی بنایی در انتخابات مجلس دهم پرسید، تنها به بیان این 

نکته اکتفا کرد که »تابع تصمیم ائتلاف اصولگرایانیم«.

جدایی »مهران غفوریان« از »سه شو«؟
 گفته می شود: تهیه کننده برنامه تلویزیونی »سه شو« درباره قهر غفوریان و جدایی اش از سازندگان 
این برنامه گفت: این موضوع صحت ندارد و شایعه ای بیش نیست. در حقیقت آقای غفوریان باید سر 
یک کار سینمایی حاضر می شدند و به همین دلیل با هماهنگی با گروه در مودت زمان مشخص سر 
کار سینمایی حضور یافت و دوباره به نزد ما بازگشت. علیرضا ابراهیمی افزود: جا دارد از آقای رضویان و 
همچنین مهران مدیری تشکر کنم. آقای رضویان پس از پایان تصویربرداری »درحاشیه« تمام و کمال 
وقت خود را روی »سه شو« گذاشته و البته در مدت حضور در سریال درحاشیه نیز آقای مدیری لطف 
کرده و این موضوع را مدیریت کردند. مجموعه تلویزیونی »سه شو« روزهای پنج شنبه و جمعه و البته در 

مناسبت های خاص روی آنتن خواهد رفت و این روز ها تصویربرداری در بلوار ارتش ادامه دارد.

تلگرام فیلتر نمی شود
 گفته می شود: معاون قضایی دادستان کل کشور در امور فضای مجازی از رأی منفی اعضای 
کارگروه تعیین مصادیق محتوای مجرمانه به فیلترینگ تلگرام خبر داد. عبدالصمد خرم آبادی در 
گفت وگو با فارس، اظهار داشت: روز دوشنبه جلسه فیلترینگ تلگرام با حضور اعضای کارگروه مصادیق 
محتوای مجرمانه برگزار شد اما اکثریت اعضا به فیلترینگ تلگرام رأی ندادند. وی در پاسخ به این سؤال 
که آیا همانگونه که وزیر ارتباطات گفته اند قرار نیست تلگرام فیلتر شود، گفت: تصمیم کارگروه تعیین 
مصادیق محتوای مجرمانه مانع از این نمی شود که دستگاه قضایی که ذاتاً وظیفه برخورد با جرائم و 
جلوگیری از استمرار جرم و ممانعت از ادامه انتشار محتوای مجرمانه در فضای مجازی را برعهده دارد 
اقدام به فیلتر شبکه اجتماعی تلگرام نکند. خرم آبادی تأکید کرد: دستگاه قضایی رأساً می تواند تلگرام 

یا هر شبکه اجتماعی دیگری که قوانین و مقررات جمهوری اسلامی را زیر پا می گذارند، فیلتر کند.

خشن ترین کشور جهان؟
 گفته می شود: فورتین ماگانیا رئیس موسسه پزشکی قانونی السالوادور اعلام کرد کشورش در پایان 
سال 2015، بیشترین خشونت ها در تاریخ خود را داشته و خشن ترین کشور در جهان شناخته شد. 
رئیس موسسه پزشکی قانونی السالوادور افزود: در پایان سال 2015، نرخ خشونت ها نسبت به سال قبل 
خود به دلیل افزایش حملات باندهای خیابانی، ۷0 درصد رشد داشت. ماگانیا تصریح کرد که در پایان 
سال 2015، شمار کشته شدگان به 6 هزار و 650 نفر رسید که شماری بسیار بالا نسبت به سه هزار 
و 912 نفر سال 2014 میلادی است. رئیس موسسه پزشکی قانونی السالوادور خاطر نشان کرد: سال 
2015 در تاریخ السالوادور از نظر تعداد قتل، خشن ترین سال بود و این یک شیوع واقعی است. این رقم، 
به این معنی است که نرخ قتل، 104 نفر از هر 100 هزار نفر السالوادوری است، موردی که این کشور را 

به خشن ترین کشور جهان تبدیل می کند.

حمله به سفارت عربستان، کار حزب اللهی ها نبود
 گفته می شود:  فرمانده سپاه حضرت محمد رسول الله تهران بزرگ، با اشاره به حمله عده ای 
از افراد به سفارت عربستان در شنبه شب اظهار داشت: حمله و به آتش کشیدن سفارت عربستان در 
تهران کار بسیار غلط و اشتباهی بود و به هیچ روی نمیشود این کار زشت را توجیه کرد. سردار محسن 
کاظمینی در گفت وگو با میزان افزود: اطمینان داریم که این کار توسط نیروهای مومن و حزب الهی 
صورت نگرفته و این اقدام کاملا سازماندهی شده بود. وی با اشاره به صحبتهای عادل الجبیر وزیر خارجه 
عربستان مبنی بر مقابله این کشور با ایران در منطقه عنوان کرد: جمهوری اسلامی ایران رژیم آل سعود 

را در حد تهدید برای خودش نمی داند.

حسینیان: اصلا برای خبرگان ثبت نام نکرده ام 
 گفته می شود:  روح الله حسینیان رئیس مرکز اسناد انقلاب اسلامی در پاسخ به سؤالی درباره 
انتقاد برخی رسانه ها از او به دلیل عدم شرکت در آزمون خبرگان، گفت: بنده اصلا در انتخابات خبرگان 
ثبت نام نکرده ام که بخواهم در آزمون هم شرکت نکرده ام.وی گفت: به دروغ گفتند در انتخابات خبرگان 
ثبت نام کرده ام و حالا بر اساس همان دروغ، می گویند چرا در آزمون خبرگان شرکت نکرده ام. بنده در 

انتخابات خبرگان و مجلس شورای اسلامی ثبت نام نکرده ام.

برخی متقاضیان نمایندگی قمارباز و مشروب خوارند 
 گفته می شود:  دبیر شورای نگهبان با انتقاد مجدد از بالا بودن تعداد متقاضیان نمایندگی 
مجلس خبرگان و مجلس شورای اسلامی، گفت: روز گذشته یکی از مراجع چهارگانه، پرونده 63 نفر از 
کاندیداهای خبرگان را به ما ارجاع داد که طبق این گزارش، برخی از این افراد قمارباز و مشروب خوارند 
و برخی دیگر مشکلات اخلاقی دارند. به گزارش ایسنا، آیت الله احمد جنتی در همایش ائمه جمعه 
سراسر کشور با تاکید بر اینکه در شورای نگهبان کار خود را می کنیم و کوتاهی نمی کنیم، گفت: با این 
وجود مشکلاتی نیز بر سر راه ما قرار دارد و گاهی افرادی هستند که ما نمی توانیم از لحاظ قانونی آنها را 

رد صلاحیت کنیم اما چنانچه که او نفوذی باشد دیگر کاری از دست ما برنمی آید.

با خنده نمی توان حق فوتبال کشور گرفت
گفته می شود: محسن صفایی فراهانی رئیس اسبق فدراسیون فوتبال راجع به مسائل پیش آمده 
میان ایران و عربستان و درخواست فدراسیون فوتبال عربستان مبنی بر برگزاری دیدارهای باشگاهی در 
یک زمین بی طرف گفت: در اساسنامه فیفا هم در  یک مواردی مطرح شده که اگر دو کشور درگیر 
اختلافات شدید سیاسی باشند، بازی در زمین بی طرف برگزار شود. چیزی که واضح است این است که 
ما خودمان بهانه دست عربستانی ها دادیم و این دیگر بر عهده کمیته اجرایی فیفا یا کنفدراسیون فوتبال 
آسیا است که در این مورد تصمیم بگیرند. مهم این است که چه کسی می تواند یا می خواهد از حق 
فوتبال ما در این قضیه دفاع کند. اگر آقایان فعلی باشند که با خنده پیش می روند و آخر هم به جایی 

نمی رسند. در هر صورت امیدوارم در این مورد خاص حقی از فوتبال ما ضایع نشود.

11 میلیون جوان ایرانی در سن ازدواج
 گفته می شود:  رئیس سازمان بهزیستی گفت: در حال حاضر 11 میلیون جوان در سن ازدواج 
داریم. محسنی بندپی افزود: در سال 92 میانگین سن ازدواج در مردان 2۸ سال و در زنان 24 سال بود 
و هم اکنون یازده میلیون جوان در سن ازدواج داریم. به گفته وی درحال حاضریک میلیون دختر مجرد 

بالای 30 سال نیز در کشور زندگی می کنند.

نگران عهدشکنی اصولگرایان هستم 
گفته می شود: دبیرکل حزب موتلفه اسلامی گفت: نگرانی از عهد شکنی برخی اصولگرایان، 
نگرانی درستی است که ما هم داریم اما نمی توان به خاطر این نگرانی دست از تلاش کشید. 
محمدنبی حبیبی با تاکید بر این نکته که حتی با وجود ائتلاف، پیروزی صد در صد نیست اظهار 
کرد: ما با اصلا ح طلبان رقیبیم اما با فتنه گران و منحرفان دشمنی داریم و باید برای پیروزی بر رقیب 

تمام توان خود را به کار ببندیم.

نامحـرمانه

از استادان  الله سید محمد علی علوی گرگانی  آیت 
برجسته حوزه علمیه قم گفت: کسانی که در انتخابات 
شرکت می کنند نباید عملی انجام دهند که دشمنان از رفتار 
آنها شاد شوند و با سخنان خود بهانه به دست دشمن بدهند. 
به گزارش مرکز خبر حوزه، وی روز سه شنبه در دیدار 
جمعی از پاسداران انقلاب اسلامی در توصیه به شرکت 
کنندگان در انتخابات افزود: نباید برای گرفتن رای با آبروی 
کسی بازی کرد . وی ادامه داد: هدف منتخبین تنها نباید 
شرکت در انتخابات باشد و برای گرفتن رای و رفتن به 
مجلس شورای اسلامی دست به هر اقدامی بزنند، بلکه رضای 
خدا و ادای تکلیف باشد. وی با اشاره به سخنان رهبر معظم 
انقلاب، ادامه داد: مردم باید در انتخابات و انتخاب اشخاص، 
مسئولیت پذیر باشند و رعایت حق الناس را انجام دهند و 
هر کسی که لیاقت خدمت به مردم، نظام و انقلاب دارد 
انتخاب شود. انتخابات پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری 
و دهمین دوره مجلس شورای اسلامی هفتم اسفندماه سال 

جاری برگزار می شود. 
آیت الله علوی گرگانی در بخش دیگری از سخنان خود 
اظهار کرد: قرآن کریم بیانگر همه حقایق است و با بیان 
حقایق، حجت را بر همه انسانها تمام کرده است. وی گفت: 
از جمله حقایق قرآن این است که همه رفتار و اعمال بشر در 
کارنامه اعمال ثبت و درج می شود و در روز قیامت همه را 

به انسان نشان می دهند و دلیل آن این است که سعادتمند 
از غیر آن مشخص شود. وی اظهار کرد: کل نظام هستی و 
همه موجودات سرنوشت شان در لوح محفوظ بیان شده و 

این طور نیست که اگر کسی به قوانین الهی پایبند بود و خود 
را در مسیر دینداری قرار داد با کسی که در مسیر حق و 

حقیقت قدم برنداشته است، مساوی باشد. 

آیت الله علوی گرگانی:

 نباید برای گرفتن رای با آبروی کسی بازی کرد
اخبار

با تداوم زمین لرزه ها انجام می شود؛

بررسی گسل های جعفریه قم 
توسط محققان ژئوفیزیک

بخشدار جعفرآباد گفت: با تداوم وقع زلزله در جعفریه قم، گسل های این 
منطقه با حضور محققان ژئوفیزیک دانشگاه اصفهان در حال بررسی است. 

وقوع زلزله از ساعت ۷ و 30 دقیقه روز یکشنبه در بخش جعفرآباد قم آغاز 
شده و تا بعد ازظهر دیروز ادامه داشت  و این شهر طی این مدت بیش از 140 
زمین لرزه را پشت سر گذاشته است.بر اساس آنچه که اعلام شده مرکز این 
زمین لرزه ها در فاصله 10 کیلومتری روستای کلاغ نشین و دولت آباد بخش 

جعفرآباد بوده است.
بخشدار جعفرآباد در گفتگو با خبرنگار مهر، ضمن اشاره به آماده باش 
دستگاه ها و ارگان های امدادی در این بخش از برپایی دو اردوگاه در شهر 
جعفریه خبر داد و گفت: 100 چادر در اردوگاه ها نصب شده که مردم شب را 

تا صبح در این چادرها سپری می کنند.
ابراهیم حسن زاده به برپایی چادر در روستاهای این بخش اشاره و ادامه 

داد: در روستاها نیز متناسب با جمعیت چادر توزیع شده است.
دپوی دو کامیون پتو، چادر و وسایل گرمایشی

وی ادامه داد: در حال حاضر نیز دو دستگاه کامیون که حاوی چادر و 
وسایل گرمایشی است در مسیر شهر جعفریه است تا با دپو این وسایل در 
صورت نیاز از آنها استفاده شود.حسن زاده با اشاره به وضعیت دو روستای کلاغ 
نشین و دولت آباد که نزدیکترین فاصله به محل زلزله را داشته اند، ادامه داد: 
رسیدگی به وضعیت و نصب چادر در این دو روستا به دلیل موقعیت مکانی 
در اولویت است.وی همچنین از حضور محققان و کارشناسان رشته ژئوفیزیک 
در شهر جعفریه خبر داد و گفت: این محققان که از دانشگاه اصفهان هستند 
به منظور بررسی گسل های منطقه به شهر جعفریه سفر کرده اند و هنوز نتایج 
تحقیقات آنها اعلام نشده است.بخشدار جعفرآباد، گسل اینبس را از جمله 
گسل های معروف در بخش جعفرآباد نام برد و بیان کرد: زلزله های رخ داده 
تاکنون خسارتی را در برنداشته و شهر شرایط آرامی را سپری می کند.جعفرآباد 
یکی از بخش های قم است که بر اساس سرشماری سال 13۸5، جمعیت آن 
بیش از 15 هزار نفر اعلام شده و جمعیت شهر جعفریه بیش از 6 هزار و ۷00 
نفر است.این بخش در فاصله 35 کیلومتری شهر قم قرار دارد و مهمترین شغل 

ساکنان آن کشاورزی و دامداری است.

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی قم :

فروشگاه صنایع دستی قم 
راه اندازی می شود 

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
قم از راه اندازی فروشگاه امانی صنایع دستی در مکان تاریخی و فرهنگی باغ 

مقابر گنبد سبز خبر داد.
حسن بحرینی با اعلام این خبر گفت: طرح های مطالعاتی و کارشناسی راه 

اندازی این فروشگاه ارائه شده است تا قبل از فرا رسیدن نوروز 95 برپا شود.
معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
قم ادامه داد: هنرمندان استان قم به علت نداشتن مکانی برای عرضه تولیدات، 
در این فروشگاه تولیدات صنایع دستی به صورت امانت به فروشنده سپرده می 

شود تا پس از عرضه و فروش، سود آن در اختیار هنرمند قرار گیرد.
وی با اشاره به ویژگی های خاص این فروشگاه تخصصی، افزود: فروشگاه 
صنایع دستی با اهتمام به تنوع هنرهای دستی شاخص استان و تولیداتی با 
استانداردهای مرغوبیت و اصالت اثر هنری مورد نظر است تا صنایع دستی قم 

در سطح ملی و بین المللی عرضه شود.
بحرینی ادامه داد: تولیداتی در این نمایشگاه ارائه خواهد شد تا با ویژگی 

های خاص هنری، نماد اعتماد صنایع دستی را در بین مردم کسب کند.
وی با اشاره به اینکه استان قم اداره کل میراث فرهنگی به دنبال مکانی 
برای عرضه صنایع دستی استان است گفت: با برگزاری جلسات متعددی با 
مسئولان استانداری و شهرداری قم در صدد راه اندازی بازاچه ای هستیم 
تا بتوانیم صنایع دستی استان قم را در یک فضای مناسب جهت تسهیل 

دسترسی زائران به نمایش بگذاریم.
بحرینی ابراز امیدواری کرد: تا با بهره مندی از ظرفیت زائرپذیری استان 
قم بتوان تولیدات هنرمندان صنایع دستی را به بازار هدف معرفی کرد تا بدین 

وسیله هنرمندان ترغیب شوند.
وی با بیان اینکه استان قم در برخی از صنایع دستی در سطح کشور 
شاخص است گفت: رشته های منبت کاری، گلیم بافی، خرمهره، زیورآلات 
سنتی، رودوزی های سنتی، سفال، انگشتر سازی از جمله هنرهای دستی 

استان است که در نوع خود بی نظیر است.
معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
قم افزود: 300 رشته صنایع دستی در کشور به ثبت رسیده که حدود سه 
هزار هنرمند قمی در 50 رشته دارای کارگاه های انفرادی و گروهی هستند. 

قائم مقام شهردار قم در حوزه سرمایه گذاری:

باید مشکلات سرمایه گذاری 
در مناطق محروم کاهش یابد

قائم مقام شهردار قم در حوزه سرمایه گذاری از اجرای نخستین پروژه 
مشارکتی شهرداری در بافت فرسوده بلوار شهید روحانی خبر داد

محمدرضا معرفت با اشاره به ضرورت احیاء بافت های فرسوده شهری اظهار 
کرد: بافت های فرسوده مشکلات و معضلات فراوانی را برای شهر به دنبال دارد 

که احیاء آن ها نیازمند عزم ویژه ای است.
وی با بیان اینکه باید زمینه سرمایه گذاری کلان در بافت های فرسوده 
فراهم شود، تصریح کرد: اجرای پروژه های احیا و توسعه در بافت های فرسوده 
امکانات فراوانی را برای حضور سرمایه گذاران و بهره وری بیشتری این بافت ها 
فراهم می کند. قائم مقام شهردار قم در حوزه سرمایه گذاری با اشاره به تراکم 
بالای بافت های فرسوده شهری در قم تصریح کرد: تراکم بالای بافت های 
فرسوده علاوه بر یک تهدید، ظرفیتی مهم است که باید مدیریت شده و با 

احیاء این فضاها و توسعه امکانات در آن ها، ارزش افزوده در آن ها ایجاد کرد.
وی با اشاره به اجرای پروژه بلوار شهید روحانی در محدود خیابان طالقانی 
خاطرنشان کرد: با توجه به قرارگیری این پروژه در محدوده بافت فرسوده شهر 

قم، طرح های سرمایه گذاری خوبی آماده  شده است.
از  با بخش خصوصی در یکی  قرارداد مشارکت شهرداری  از  معرفت 
بلوک های بدنه پروژه بلوار شهید روحانی خبر داد و افزود: این پروژه نخستین 

پروژه مشارکتی شهرداری با بخش خصوصی در بافت های فرسوده است.
وی با تأکید بر اینکه باید زمینه توسعه سرمایه گذاری در بافت فرسوده 
فراهم شود، افزود: امیدواریم با آغاز این پروژه، روند توسعه سرمایه گذاری در 

این منطقه فراهم شود.
قائم مقام شهردار قم در حوزه سرمایه گذاری تصریح کرد: باید مشکلات 
سرمایه گذاری در مناطق محروم کاهش یابد تا سرمایه گذاران رغبت بیشتری 

برای حضور در این مناطق داشته باشند.

معاون شهردار قم خبر داد:

رونمایی از نردبان 55 متری حریق
 و نجات سازمان آتش نشانی قم 

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم از تجهیز 20 ایستگاه 
آتش نشانی در اواسط سال آینده خبر داد.

 سید امیر سامع در حاشیه رونمایی از نردبان 55 متری حریق و نجات 
سازمان آتش نشانی قم در خصوص تجهیزات در نظر گرفته شده برای سازمان 
آتش نشانی گفت: با توجه به گسترش شهر هم از حیث وسعت و هم ارتفاع 
و پیچیدگی هایی که حوادث در شهر پیدا می کند و مخاطراتی که سلامت 
شهر و شهروندان را تهدید می کند باید آتش نشانی و سازمان های دیگر از 
حیث منابع انسانی و تجهیزات، خود را تقویت و تجهیز کنند. وی با بیان اینکه 
نیازهای شهرداری قم باید دائم رصد شود خاطرنشان کرد: با توجه به نیاز 
شهرداری به خودروی 55 متری خریداری آن صورت گرفته و برای توسعه 
امکانات ایمنی و آتش نشانی تا اواسط سال آینده 300 میلیارد ریال خرید 

انجام خواهد شد. 
معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم ادامه داد: امیدواریم 
با بررسی نیاز ها و با بررسی آخرین اتفاق های روز دنیا در راستای پیشرفت 

سازمان ها گام برداریم و به تجهیز آنها بپردازیم.  
سامع با اشاره به اینکه در یك سال اخیر هفت ایستگاه ساخته شده است 
عنوان کرد: سه ایستگاه نیز در حال اتمام است و برخی از تجهیزات هم چون 
فرسوده شده اند با امکانات جدید جایگزین خواهند شد و امیدواریم بتوانیم 20 

ایستگاه را در شهر تجهیز و کامل کنیم. 

فرماندار قم گفت: 140 نفر از کاندیداهای مجلس 
شورای اسلامی در حوزه انتخابی قم طبق مستندات و 

استعلام از مراجع 4 گانه تائید صلاحیت شدند.
با تائید صلاحیت کاندیداهای  رضا سیار، در رابطه 
شورای اسلامی در حوزه انتخابی قم عنوان کرد: هیئت 
اجرایی صلاحیت کاندیداهای مجلس شورای اسلامی روز 
گذشته کار بررسی های مستمر و پیگیری های لازم را در 
10 روز متوالی به پایان رساند. فرماندار قم افزود: به طور 
کلی از 161 نفری که ثبت نامشان از حوزه انتخابیه قم 
قطعی شده بود تا آخرین لحظات بررسی 5 نفر انصراف 
خودشان را اعلام کردند که مورد قبول هیئت اجرایی 
قرار گرفت. وی خاطرنشان کرد: در این میان 16 نفر از 
داوطلبان کاندیداتوری در انتخابات مجلس شورای اسلامی 
نیز با استناد به مستندات، مدارک و استعلام از مراجع 

چهارگانه مندرج در قانون، صلاحیت شان توسط هیئت 
اجرایی انتخابات استان قم تأیید نشد. 

سیار اظهار داشت: در مجموع 140 نفر نیز صلاحیت 
شان مورد تأیید هیئت اجرایی انتخابات استان قم قرار 
گرفت که پرونده این افراد به هیات نظارت شورای نگهبان 
تحویل داده شد. وی بیان داشت: نیز به 16 نفری که 
صلاحیتشان رد شده است ابلاغ خواهد شد که این افراد از 
16 الی 19 دی ماه سال جاری اعتراض خود را به هیات 

اجرایی اعلام نمایند. 
فرماندار قم گفت: با توجه به اینکه تا ۷ اسفند ماه فاصله 
چندانی برای برگزاری انتخابات وجود ندارد و اخذ رای نیز 
تنها با شناسنامه های عکس دار میسر است از شهروندان 
استان قم تقاضا داریم جهت عکس دار شدن شناسانامه ها 

به ثبت احوال مراجعه نمایند.

ارائه اسامی کاندیداهای 
تأیید صلاحیت شده به هیئت نظارت

استاندار قم گفت: مسئله  امنیتی  معاون سیاستی 
تأیید صلاحیت کاندیداها دیروز در هیئت اجرایی در قم 
به پایان رسید و اسامی آن ها به هیئت نظارت ارجاع داده 
شد. به احد جمالی ظهردیروز در نشست شورای مشاوران 
بانوان ادارات استان قم با اشاره به ضرورت حضور مردم 
در انتخابات مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: اکنون 
انتخابات از اهمیت ویژه ای برخودار است، زیرا بعد از مسئله 
برجام نگاه دنیا به سمت ایران معطوف شده است و منتظر 

واکنش مردم نسبت به سرنوشت کشورشان هستند.
وی افزود: کشور ایران و به ویژه شهر مقدس قم از نظر 
مکانی در موقعیت استراتژیک قرار دارد و این مسئله به 

توجه هرچه بیشتر مردم به انتخابات نیاز دارد.

سیار: صلاحیت 16 نفر تائید نشد

 تایید صلاحیت 140 نفر از کاندیداهای مجلس در قم

استاندار قم با اشاره به انتخابات مجلس 
خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی 
گفت: همگان باید رفتار خود را در انتخابات 

بر مبنای قانون تنظیم کنند.
سید مهدی صادقی روز سه شنبه در 
دستگاه  گزینشگران  با  صمیمی  نشست 
)ع(  امام جواد  سالن  در  قم  اجرایی  های 
انتخابات در پیش  با اشاره به  استانداری، 
رو، اظهار داشت: استانداری قم با تعامل و 
همچنین بر اساس قانون، اقدام های مربوط 
به این دو انتخابات را آغاز کرده است. وی 
با تاکید بر حفاظت از حقوق عمومی مردم 
برای برگزاری هر چه مطلوب تر انتخابات، 
تصریح کرد: هیچ مشکلی با دستگاه نظارت 
بوجود نیامده و کارها به خوبی برای تعیین 

معتمدین و هیات اجرایی پیش رفته است.
صادقی با اشاره به ثبت نام 161 کاندیدا 
شورای  مجلس  انتخابات  برای  قم  در 
اسلامی، تصریح کرد: از این تعداد پنج تن 
انصراف دادند و 16 تن نیز رد شدند، لذا 

140 تن برای بررسی صلاحیت به دستگاه 
نظارت ارجاع داده شدند تا آنها نیز بر اساس 
وظایف قانونی خودشان و تشخیصی که 
خواهند داد، نظر نهایی را اعلام کنند. وی 
اقدام ها و تمهیدهای لازم  اینکه  با بیان 
برای برگزاری انتخابات با بهترین وضعیت و 
کمترین مشکل انجام شده است، افزود: با 
دقت و تجربه ای که در این زمینه وجود 
دارد، برای این انتخابات ها بهترین شرایط 
برگزاری فراهم خواهد شد. وی افزود: همه 
کسانی که می خواهند انتخاب شوند و یا 
فردی را به عنوان نماینده انتخاب کنند، باید 
بر اساس قانون رفتار خود را تنظیم نمایند. 
استاندار قم با تاکید بر آمادگی استان برای 
هر  با  قانونی  لازم  برخوردار  و  پیشگیری 
گونه تخلف در انتخابات، ابراز امیدواری کرد: 
حداکثر مشارکت مردمی را برای یک انتخاب 
خوب، به ویژه در موقعیت حساس سیاسی، 

اجتماعی و بین المللی داشته باشیم.
انتخابات پنجمین دوره مجلس خبرگان 

شورای  مجلس  دوره  دهمین  و  رهبری 
جاری  سال  اسفندماه  هفتم  اسلامی، 
برگزار می شود. صادقی در بخش دیگری 
از سخنان خود با اشاره به اهمیت بحث 
گزینش در دستگاه های اداری و اجرایی 
استان، تصریح کرد: یکی از وظایف مهم و 
اصلی گزینش انتخاب نیروی اصلح و توسعه 
پایدار منابع انسانی طبق قانون و بر اساس 

یک الگوی اسلامی است.
وی با بیان اینکه رسیدن به این مقصود 
کار بسیار سخت و دشواری است و انجام 
وظیفه  دقت،  با  باید  دنیایی  آن  مطلوب 
شناسی، اخلاق و اصول همراه باشد، تصریح 
کرد: حضرت امام )ره( درباره ویژگی های 
گزینشگران می فرمایند، اعضای گزینش 
باید افراد صالح، متعهد، عاقل، فاضل، صاحب 

اخلاق کریمه و مطلع از مسائل روز باشند.
همه کشور از قم منتفع می شوند

استاندار قم همچنین در جلسه کارگروه 
تخصصی اشتغال گفت: این استان از جایگاه 

ویژه سیاسی، اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی 
برخوردار است و همه کشور از قم منتفع 

می شوند.
سید مهدی صادقی گفت: قم همچنین 
به لحاظ قرار گرفتن در چهارراه مواصلاتی 
کشور و تردد بیش از 20 میلیون زائر و 
مسافر از این استان، مورد بهره برداری همه 
کشور است. وی با اشاره به اقامت کوتاه مدت 
کرد:  خاطرنشان  قم،  استان  در  مسافران 
خدماتی که به مسافران و مردم کشورمان در 
این استان ارایه می شود، بازگشتی ندارد و از 
این جهت به قم باید در تخصیص اعتبارات و 

برنامه ریزی ها ویژه نگاه شود. 
استاندار قم در پایان با اشاره به وضعیت 
کرد:  تصریح  استان،  در  رکود  و  اشتغال 
امیدواریم دستگاههای ملی تا حد امکان 
درخواست ها و نیازهای قم را مورد حمایت 
بیشتر  هرچه  تا  دهند  قرار  پشتیبانی  و 
مشکلات اقتصادی و اجتماعی در این خطه 

مقدس مرتفع شود.

استاندار قم عنوان کرد:

قانون مبنای رفتار همگان در انتخابات

 مدیرکل ثبت  احوال استان قم بر لزوم تسریع در ثبت نام برای تهیه کارت های هوشمند 
ملی در استان قم تاکید کرد.

خلیل مرادی، با اشاره به اطلاعیه اداره ثبت احوال قم مبنی بر فوریت و ضرورت اخذ کارت 
هوشمند ملی از سوی مردم قم اظهار داشت: تمام کارت های ملی کاغذی تا سال 95 اعتبار 
دارند و آثار تبعی عدم اقدام برای اخذ کارت هوشمند ملی بر عهده مشمولان یا نماینده قانونی 

آن ها است.
مدیرکل ثبت احوال استان قم با اشاره به لزوم تسریع در ثبت نام برای تهیه کارت های 
هوشمند ملی افزود: متقاضیانی که به هر دلیل تاکنون موفق به دریافت هیچ یک از کارت های 
شناسایی ملی یا کارت هوشمند ملی از سازمان ثبت احوال کشور نشده اند، ضمن مراجعه به 

آدرس اینترنتی www.ncr.ir برای ثبت نام و دریافت کارت مذکور اقدام کنند.

وی بابیان اینکه تعداد زیادی کارت هوشمند ملی در اداره ثبت احوال قم موجود است که 
صاحبان آن  برای دریافت کارت خود اقدام نکرده اند، افزود: از همشهریان قمی خواهشمندیم 
هر چه سریع تر نسبت به دریافت کارت های خود در تاریخی که از طریق پیامک اعلام می شود، 

به اداره ثبت احوال واقع در خیابان ساحلی مراجعه کنند.
مرادی خاطرنشان کرد: به دلیل عدم مراجعه متقاضیان در تاریخ مقرر برای دریافت 
کارت های هوشمند ملی، روزانه با انبوه مراجع در اداره ثبت احوال مواجه هستیم که همین امر 

سبب کند شدن روند ارائه خدمت از سوی کارکنان این اداره شده است.
مدیرکل ثبت احوال استان قم کاهش مدت زمان صدور کارت ملی خبر داد و افزود: 
فرآیند صدور کارت ملی درگذشته نزدیک به 2 ماه طول می کشید که اکنون به ۷ تا 10 روز 

کاهش یافته است.

مدیرکل ثبت احوال استان قم:

اعتبار کارت های ملی کاغذی فقط تا پایان سال 95 

و  معدن  صنعت،  سازمان  رئیس 
تجارت استان قم گفت: ارائه تسهیلات 
هیچ  تولیدی  واحدهای  به  بالا  سود  با 

توجیهی ندارد. 
کارگروه  جلسه  در  ذاکری  احمد 
تخصصی اشتغال استان قم افزود: امروز 
واحدهای صنعتی بیش از هرچیز دیگر 
ارایه  دارند،و  نیاز  به سرمایه در گردش 
بالا معضلی است که  با سود  تسهیلات 
اینکه  بیان  با  شود.وی  بازنگری  باید 
فرآیند اعطای تسهیلات باید در اختیار 
اولویت  اساس  بر  تا  بگیرد  قرار  استانها 
کرد:  تصریح  شود،  انجام  استان  های 
و  محمودآباد  صنعتی  های  شهرک 
یافته  توسعه  شکوهیه در منطقه کمتر 
قمرود واقع شده اند، اما از حمایت های 
ویژه در این مناطق برخوردار نمی شوند. 
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری قم نیز در این جلسه، یکی 
صنعت  را  استان  مهم  های  مزیت  از 
فعالان  افزود:  و  کرد  عنوان  گردشگری 
در این حوزه فقط نیازمند سرمایه اولیه 
هستند و رشد و توسعه این صنعت می 
تواند اشتغال پایدار به همراه داشته باشد. 
اندازی  راه  برای  گفت:  رضایی  عیسی 
واحدهای خدماتی در حوزه گردشگری 
و صنایع دستی نیازمند اعتبارات ارزی 
نیز  اندکی  ریالی  اعتبارات  به  و  نبوده 
نیاز داریم که باید مورد توجه و عنایت 

مسوولان امر قرار داشته باشد. 
امور  هماهنگی  دفتر  مدیرکل 
این  در  نیز  قم  استانداری  اقتصادی 
جلسه با اشاره به اصلاح فرآیند پرداخت 
بر  ملی،  توسعه  صندوق  در  تسهیلات 
تسهیلات  از  بازخورد  دریافت  ضرورت 
ارایه شده تاکید کرد و گفت: بانک های 
عامل در استان قم باید همکاری هرچه 
بهتری با این صندوق داشته باشند. وی با 
بیان اینکه باید علاوه بر صنایع صادرات 
محور، طرح هایی که منابع ارزی کشور 

را تامین می کنند نیز در اولویت صندوق 
توسعه قرار بگیرند، اظهار داشت: بالا و 
ارز، ریسک دریافت  پایین رفتن قیمت 
افزایش  را  صندوق  از  ارزی  تسهیلات 
داده و همین امر باعث رکود در برخی 
طرح ها شده است که باید در این جهت 

اقدام اساسی صورت بپذیرد. 

قائم مقام صندوق توسعه ملی در قم : 
برای پرداخت تسهیلات ارزی 

به واحدهای تولیدی محدودیت 
نداریم 

نیز  ملی  توسعه  صندوق  مقام  قائم 
پرداخت  برای  گفت:  کارگروه  این  در 
تولیدی  واحدهای  به  ارزی  تسهیلات 
وجود  خاصی  محدودیت  کشورمان،  در 
افزود:  محمدقاسم حسینی  ندارد. سید 
امسال وسال آینده اولویت ها در پرداخت 
تسهیلات به واحدهای تولیدی به بانک 
می  اعلام  کشور  سراسر  در  عامل  های 
شود و در این جهت محدودیتی نداریم. 
صندوق  وظایف  شرح  به  اشاره  با  وی 
این صندوق  اصلی  توسعه ملی، وظیفه 
کرد  عنوان  ارزی  تسهیلات  پرداخت  را 
و افزود: پس از گذشت مدتی از تاسیس 
این صندوق، قرار شد تا فقط 20 درصد از 
منابع این صندوق به صورت ریالی برای 
کشاورزی و صنعت تسهیلات ارایه شود. 
بیان  با  ملی  توسعه  صندوق  مقام  قائم 
حدود  صندوق  این  ریالی  منابع  اینکه 
رقم  این  است،  تومان  هزارمیلیارد  سه 
را بسیار ناچیز دانست و گفت: با منابع 
ریالی این صندوق نمی توان کار خاصی 
انجام داد و فقط به عنوان یک مسکن 
ضعیف است، از این رو سرمایه گذاران 
ارزی  به تسهیلات  تولیدی  و واحدهای 
اینکه  بیان  با  وی  باشند.  داشته  توجه 
صندوق  در  تسهیلات  پرداخت  فرآیند 
توسعه ملی که پیش از این بسیار سخت 
اصلاح  بود،  انگیز  مفسده  و  پیچیده  و 

تسهیلات  تخصیص  افزود:  است،  شده 
در  نظر  دقت  و  توجه  با  ها  استان  به 
حال پیگیری است تا واحدهای تولیدی 
نیازمند از این تسهیلات برخوردار شوند. 
منابع  اینکه  بیان  با  پایان  در  حسینی 
کشور  همه  برای  ملی  توسعه  صندوق 
کرد  تصریح  است،  آینده  های  نسل  و 
: صندوق توسعه ملی که همواره مورد 
تاکید رهبرمعظم انقلاب اسلامی است، 
باید هرچه بیشتر تسهیلات را به سمت 
و سوی پیشرفت و تعالی کشور و حمایت 

از تولید هدایت کند.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان:
زمان بازپرداخت تسهیلات 

کشاورزی افزایش یابد
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
قم  نیز در این کارگروه با اشاره به اینکه 
ملی  توسعه  صندوق  اعطایی  تسهلات 
گفت:  است،  ناچیز  کشاورزی  بخش  به 
ملی  توسعه  صندوق  تسهیلات  اعطای 
واگذار  بانک کشاورزی  به  به کشاورزان 
شود. محمدرضا طلایی با اشاره به اینکه 
در بحث بند )ه( تبصره یازده تا جلسه 
قبل کارگروه اشتغال 10 میلیارد تومان 
را  کشاورزی  بخش  تسهیلات  متقاضی 
از منبع صندوق توسعه ملی به بانک ها 
معرفی کرده ایم، اظهار داشت: از جلسه 
قبل تا این جلسه هم 16 میلیارد تومان 
کرده ایم.  معرفی  بانک ها  به  را  متقاضی 
وی با بیان اینکه مقرر شد همه بانک ها 
متقاضیانی که شرایط اخذ این تسهیلات 
را ندارند به جهاد کشاورزی ارجاع دهند 
دهیم،  ارائه  جایگزین  آن ها  برای  ما  تا 
به  را  پرونده  ملی 15  بانک  تنها  افزود: 
دلیل بدحسابی بانکی و 10 پرونده را به 
علت سود بالا به ما برگردانده اند و باقی 
با  وی  نداشته اند.  ارجاعی  هیچ  بانک ها 
بیان اینکه برای اعطا تسهیلات صندوق 
توسعه ملی به بخش کشاورزی بهتراست 

شود،  واگذار  کشاورزی  بانک  کاربه 
اختصاص  تسهیلات  کرد:  خاطرنشان 
داده شده در صندوق توسعه ملی برای 
بوده  محدود  بسیار  کشاورزی  بخش 
اعتبار 5  سال 94  در  مثال  برای  است 
بانک کشاورزی داشته ایم  میلیاردی در 
تنها در  ما  است،  اندکی  بسیار  رقم  که 
میلیارد   ۸ از  بیش  تفصیلی  طرح  یک 
با  طلایی  داریم.  نیاز  سرمایه  تومان 
قم  استان  در  کشاورزی  اینکه  بیان 
برمی گیرد،  در  را  فعالیت ها  از  پکیجی 
این  بازپرداخت  عنوان کرد: مدت زمان 
و  ندارد  اقتصادی  توجیه  هم  تسهیلات 
پیشنهاد می کنیم که از ابتدای سال 94 
این تسهیلات  برای  بازپرداخت ۷ ساله 
در نظر گرفته شود.رئیس سازمان  جهاد 
اینکه  بر  تاکید  با  قم  استان  کشاروزی 
از بحث هایی که در استان مواجه  یکی 
کرد:  بیان  است،  آب  چالش  هستیم 
عظیمی  پشتوانه  کشت  الگوی  اجرای 
می خواهد که نگاه و امید ما به صندوق 
این  از  انتظار ها  که  بود  ملی  توسعه 

صندوق هم برآورد نشده است.
وی عنوان کرد: بخش باغداری یکی 
بوده  ما  دغدغه های  بخش  مهم ترین  از 
تسهیلات  اعطای  ردیف  از  که  است 
است.  شده  خارج  ملی  توسعه  صندوق 
پرداخت  در  اینکه  به  اشاره  با  طلایی 
تفاوت  بانک ها  سازوکار  تسهیلات 
اعطای  اگراین  کرد:  بیان  می کند، 
تسهیلات به بانک کشاورزی واگذار شود 
نتیجه بهتری می تواند داشته باشد هم 
کار شناسان ویژه ای در این زمینه دارد و 

هم نظارت بهتر صورت می گیرد.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی افزود: 
اساس  بر  بازپرداخت  سود  تعیین  باید 
کار تولیدی تعیین شود وسود بر اساس 
اساس  بر  استان  باشد،  استانی  شرایط 
برای یک صنعت سود  سیاست ها خود 

کمتر یا بیشتر تعیین کند.

رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم: 

ارائه تسهیلات با سود بالا هیچ توجیهی ندارد 


